
 1 

 
HRVATSKA KOMORA ARHITEKATA 

Ulica grada Vukovara 271/II, 10 000 Zagreb, Tel: +385 1 5508 401, 5508-404, Fax: +385 1 5508- 403 
arhitekti@arhitekti-hka.hr 

 

 

IZVJEŠĆE PREDSJEDNIKA  
 

 O RADU 
 

HRVATSKE KOMORE ARHITEKATA 
 

za razdoblje od 23. studenog 2010. god. – 25.studenog 2011. god. 

 
 
Hrvatska komora arhitekata (HKA / Komora) poslovala je tijekom 2011. godine sukladno 
Planu rada za 2011. god. i Planu prihoda i troškova za 2011. god., koji su usvojeni na 05. 
redovnoj sjednici Skupštine HKA-a, održanoj 16. prosinca 2010. godine, implementirajući 
rezultate  Reorganizacije poslovnog sustava HKA-a, sukladno kako su se za to ispunjavane 
pretpostavke.  Pri tom, Komora je razvijala inicijative Upravnog odbora vezane uz odredbe 
usvojenog strateškog okvira razvoja Hrvatske komore arhitekata. 
 
 

  
                   
               AKTIVNOST 

 

 
       
       IZVRŠITELJ 

 
    
     RAZDOBLJE 

  
                                          IZVRŠENJE / KOMENTAR 
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Redovne aktivnosti HKA-a 

 
Skupština 

Upravni odbor 
Tajništvo 

posebna zaduženja 

   

 
 

prosinac / studeni 

 
 
 

                      
                                05. REDOVNA SJEDNICA SKUPŠTINE HKA - a 
 
Održana 15. prosinca 2010. god. Na 05. sjednici su bila prisutna 42 člana Skupštine. 
 
Odluke s 05. redovne sjednice Skupštine HKA: 
 
- Program rada HKA-a za 2011. god., 
- Plan prihoda i rashoda HKA-a za 2011. god., 
- Godišnji okvirni plan održavanja sjednica Skupštine u 2011. god., 
- Pravilnik o radu Nadzornog odbora HKA-a,  
- Pravilnik o upisima u Imenik i stručne smjerove ovlaštenih arhitekata HKA-a,  
- Pravilnik o obavljanju vježbeničkog staža HKA-a,  
- Promjena naziva Pravilnika o radu stegovnih tijela - novi naziv Pravilnik o stegovnom postupanju i radu   
   stegovnih tijela, 
- Odluka o raspisivanju natječaja za novi znak i vizualni identitet HKA-a, 
- Odluka o odabiru zamjenskih, odnosno novih članova tijela Skupštine i tijela Komore. 
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                            06. IZVANREDNA SJEDNICA SKUPŠTINE HKA - a 
                   
Održana 20. svibnja 2011. god. Na 06. sjednici su bila prisutna 33 člana Skupštine. 
Odluke s 06. izvanredne sjednice Skupštine HKA-a: 
 
- Izviješće o izvršenju plana prihoda i troškova HKA za 2010. god.,  
- Pravilnik o javnim knjigama i evidencijama HKA-a. 

 

 

                                          UPRAVNI ODBOR 
 
Predsjednik: T.Ćurković i članovi: R. Bunjevac, Z. Brakus, B. Fiolić, Z. Hanžek, T. Kukin, A. Milas, N. Mlinar 
i M. Pavlinić. 
Upravni odbor je u izvještajnom razdoblju od 12 mjeseci održao 11 redovnih sjednica: 
 

- 16. sjednica  22. 12. 2010. god.     
  ײ  .2011 .01 .26  ײ .17 -
 ײ  .2011 .02 .23  ײ .18 -
  ײ  .2011 .03 .23   ײ .19 -
 ײ  .2011 .04 .20   ײ .20 -
  ײ  .2011 .05 .27  ײ .21 -
  ײ  .2011 .06 .29  ײ .22 -
  ײ  .2011 .07 .20  ײ .23 -
  ײ  .2011 .09 .16  ײ .24 -
  ײ .2011 .10 .14  ײ .25 -
  ײ .2011 .11 .16  ײ .26 -
 

1 izvanrednu tematsku sjednicu: 08. 03. 2011. godine, te    
1 dopisnu sjednicu:                      27. 10. 2011. godine. 
 
Sve sjednice održane su u Zagrebu, izuzev onih kojima se, temeljem odluke Upravnog odbora, nastavljen 
ciklus sudjelovanja u radu zborova područnih odbora (PO), po regionalnim centrima PO-a: 
 
20. sjednica u Varaždinu, 
21. sjednica u Osijeku, 
22. sjednica u Rovinju, 
24. sjednica u Šibeniku, 
25. sjednica u Dubrovniku. 
 
Na taj je način, uz dva prošlogodišnja sastanka ovog tipa, Upravni odbor zaključio ciklus sudjelovanja u 
radu svojih tijela u svim regionalnim centrima, izuzev Karlovca, što će biti realizirano na jednoj od narednih 
sjednica Upravnog odbora. Uz sjednice Upravnog odbora, sjednice zborova područnih odbora sa članovima 
Upravnog odbora, odlasci u glavne gradove PO-a iskorišteni su i za održavanje predavanja u sklopu 
Programa stalnog stručnog usavršavanja HKA-a, o Arhitektonskim politikama RH – ApolitikA. Ovako 
koncipirana strukovna događanja polučila su značajan interes članstva i drugih sudionika, koji su pozdravili 
ovakvu praksu. 
 
Vijećima područnih odbora upućen je poziv da dostave teme o kojima regionalna strukovna zajednica želi 
raspravljati, čemu se odazvala većina PO-a, kako bi se osigurala njihova što kvalitetnija priprema.  
Tako definiranim dnevnim redom nije ograničavana rasprava i o drugim temama, koje su sudionici izravno 
upućivali Upravnom odboru. 
Članovi Upravnog odbora odgovarali su na pitanja članova PO-a, te evidentirali problematiku za koju 
članstvo očekuje angažiranje Komore na njenom rješavanju.  
 
Dominantan interes članstva odnosio se na: 
 

- pronalaženje načina da se poboljša suradnja Komora – članstvo, 
- redovito godišnje sastajanje članova Upravnog odbora sa članovima zborova PO-a, kao mjera 

unaprjeđenja rada struke, 
- razmatranje mogućnosti osnivanja novih područnih odbora (npr. Šibenik i Zadar), 
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- zauzimanje Komore kod nadležnih institucija za jedinstvena tumačenja zakonskih akata u okviru 
raspoloživih zakonskih mogućnosti, 

- stvaranje platforme za rad na Arhitektonskim politikama na nivou resornog Ministarstva, 
        -      promoviranje Arhitektonskih politika RH i smjernica za njeno definiranje i donošenje,     

- zauzimanje Komore kod nadležnih institucija za donošenje podzakonskih akata, kao mjeru 
uređivanja arhitektonske djelatnosti i pitanje zaštite javnog interesa 

 
o   potrebi donošenja Pravilnika o sadržaju projekata za zgrade,  
o   potrebi donošenja jedinstvenih standarda za iskazivanje i obračun površina za zgrade,  
o   potrebi usuglašavanja važećih akata koji uređuju ovo područje, 
o   potrebi osnaživanja uloge i značenja Pravilnika o natječajima, 
o   potrebi osnaživanja uloge i značenja Pravilnika o cijenama usluga, 
o   potrebi osujećivanja rada s naknadom po neuobičajeno niskim cijenama, 
o   potrebi uređivanja pitanja javne nabave arhitektonskih usluga 
o   i sl. 

         
- prijedloge za intenziviranje rada s resornim državnim institucijama i primjerenijeg sudjelovanja u 

donošenju prijedloga zakonskih akata, sukladno zakonskim mogućnostima Komore, 
- zalaganju kod drugih komora da se postigne zajedničko stajalište u pogledu Pravilnika o sadržaju 

projekata za zgrade, 
- rad na izmjenama odredbi članaka 62. i 63. Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i 

djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji, 
- zauzimanje za donošenje podzakonskih akata kao akata s obveznom primjenom, 
- zauzimanju za osnivanje povjerenstva na nivou MZOPUG-a koji će se baviti problematikom  
 izrade prostornih planova, u čijem će sastavu raditi i predstavnici HKA-a, 
- informiranju resornih ministarstava o nepravilnostima u radu, vezanim uz rad arhitektonske struke, 
- ulaganje napora za izradu pojmovnika u sklopu regulative u prostornom uređenju i graditeljstvu u 

RH, u  smislu prakse kakvu ima EU, 
- sudjelovanje u izmjenama i dopunama zakonskih akata, u smislu dokidanje / aktiviranja onih koji 

samo formalno postoje, ali se u praksi rijetko ili uopće ne provode, kao što je izdavanje suglasnosti 
projektanta na prethodnu fazu projekta, obveza posjedovanja propisane projektne dokumentacije 
na gradilištu, zaštita autorstva i sl., 

- uključivanje u rješavanje nagominalnih problema vezanih uz regulativu vezanu uz prostorno 
planiranje,  

- zaštita autorskih prava – npr. prijavljivanje autorskog djela Autorskoj agenciji (mogućnost sklapanja 
ugovora s Autorskom agencijom), 

- zauzimanje za odgovarajući odnos prema prijedlogu Zakona o postupanju s nezakonito izgrađenim 
zgradama, 

- rad na uklanjanju nelogičnosti javne nabave arhitektonskih usluga koje ne vode računa o kvalteti 
izgrađenog okoliša, kulturi građenja i javnom interesu društva, 

- unaprjeđenje pitanja javne nabave arhitektonskih usluga uvođenjem distinkcije u odnosu na druge 
robe i usluge, 

- repozicioniranje arhitektonskih usluga u sustavu javne nabave, 
- suzbijanju rada u struci bez zakonskih ovlaštenja, od strane predstavnika drugih struka u 

garditeljstvu, 
- pojašnjenju obveza članova HKA-a u sustavu SSU-a, 
- mogućnostima unaprijeđenja stalnog stručnog usavršavanja, 
- mogućnostima uvođenja on line stručnog usavršavanja, 
- drugim specifičnostima u radu PO-a.                                                                         

 
Upravni odbor je razmatrao prikupljene primjedbe, te djelovao po njima na način i u okviru tema: 
 

- uvrštenjem u kratkoročne i dugoročne planove rada,  
- uvrštenjem u planove prihoda i troškova za 2012. godinu,  
- kroz pripremu i donošenje akata, 
- ostvarivanjem financijskih pretpostavki unaprjeđenja rada i financijske neovisnosti Komore u smislu 

osiguranja dodatnih izvora prihoda, 
- osiguranjem novih izvora financiranja,  
- implementacijom projekata reorganizacije poslovnog sustava,  
- djelovanje po smjernicama strateškog razvoja, koje, između ostalog, daju alate za poboljšanje 

suradnje s članstvom, 
- uvrštenjem takvih ciljeva u strateške okvire budućeg razvoja, 
- poduzimanjem mjera za podizanje efikasnosti rada struke, 
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- suradnjom s javnim institucijama, ministarstvima i drugim komorama, te njegovanjem partnerskog 

odnosa, kao oblika suradnje, 
- uključivanjem predstavnika Komore i drugih strukovnih tijela u radne skupine tijela izvršne državne 

vlasti,  
- radom na unaprjeđenju strukovne regulative i zakona koji su od utjecaja na kvalitetu arhitektonskih 

usluga i kvalitetu izgrađenog okoliša, 
- unaprjeđenjem praktične provedbe zakonskih akata u suradnji s nadležnim institucijama,   
- uključivanjem u javne rasprave vezane uz donošenje akata i prostornih planova, u okviru zakonom 

propisanih oblika djelovanja, 
- lobiranjem za struku u zemlji i svijetu, 
- podizanjem efikasnosti tijela i radnih tijela Komore,    
- unaprjeđenjem kvalitete programa stalnog stručnog usavršavanja i cjeloživotnog obrazovanja, te 

njegovoj većoj regionalnoj zastupljenosti, 
- uključivanjem u kulturno i javno djelovanje, 
- utvrđivanjem sadržaja i kontrolom provedbe vježbeničkog staža, 
- uključivanjem vježbenika u obrazovne procese, 
- daljnjim razvojem web stranice HKA-a, 
- dovršenjem procesa uvođenja interaktivnog programa za baze podataka (članstvo, SSU, 

urudžbeni zapisnik, Tajništvo...), 
- razmatranjem mogućnosti uvođenja on line SSU-a, 
- osiguranim programima za sustavno informiranje, 

- intenziviranjem međunarodne međukomorske suradnje i pozitivnih iskustava, 
       -       pokretanjem institucionalnog razvoja ApolitikA-e (Arhitektonske politike RH), 
       -       Radom na zakonskim aktima / izmjenama i dopunama zakonskih akata: 
 

       Zakon o prostornom uređenju i gradnji, 
       Zakon o javnoj nabavi, 
       Zaštita od požara: 

 Nacrt prijedloga Pravilnika o ovlaštenjima za izradu elaborata zaštite od  
  požara, 
           - Nacrt prijedloga Pravilnika o revidentima iz zaštite od požara,  
           - Nacrt prijedloga Pravilnika o sadržaju elaborata zašite od požara, 
           - Nacrt prijedloga Pravilnika o otpornosti na požar i drugim zahtjevima koje  
  građevine i građevinski proizvodi moraju zadovoljiti u slučaju požara, 

                  -  Nacrt prijedloga Pravilnika o razvrstavanju građevina u skupine po  
zahtjevanosti mjera zaštite od požara, 
Zakon o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i 
gradnji, 

                            Zakon o postupanju s nezakonito izgrađenim objektima, 
                             
        -     Radom na donošenju pravilnika kao podzakonskih akata: 

 
              Pravilnik o natječajima s područja arhitekture i urbanizma, 

Pravilnik o sadržaju i mjerilima kartografskih prikaza, obveznih prostornih pokazatelja, 
standardu elaborata obveznih priloga prostornih planova 
 

        -      Radom na donošenju pravilnika kao akata Komore: 
Pravilnik o cijenama usluga, 
Pravilnik o sadržaju projekata za zgrade, 
 

- Razvoju rada područnih odbora (poticanju rada u domeni stručnog usavršavanja, poticanjem 
        projekata PO-a i sl.). 
- Strateškim povezivanjem komora u graditeljstvu radi zaštite nabave usluga u graditeljstvu i 

primjene Pravilnika o cijenama usluga, kao načina zaštite arhitektonske struke i javnog interesa, 
- Zajedničkim nastupanjem komora u graditeljstvu u pitanjima borbe za kvalitetu izgrađenog okoliša, 
- Na drugi način, kroz osnivanje pojedinačnih povjerenstava i radnih grupa sa zaduženjima iz gore 

naznačenih i drugih tema, kojima se štiti ugled, kvaliteta i javni interes arhitektonske struke i 
područja njegova rada.  
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1a 

 
Rad odbora, povjerenstava i 

radnih grupa 

 

 
Redovan rad i 

posebna zaduženja 

 
prosinac / studeni  

  
OSNIVANJE POVJERENSTAVA I RADNIH GRUPA 

 
Povjerenstvo za izradu Tipskog ugovora ovlaštenih arhitekata 
 
Osnovano 22. 12. 2010. god., radi izrade Tipskog ugovora, kao načina unaprijeđenja rada ovlaštenih 
arhitekata. Članovi Povjerenstva su Tomislav Ćurković, Zlatko Hanžek, Tomislav Kukin, Srećko Merle i 
JasnaTucak.  
Izrada dokumenta je u tijeku. 
 
Povjerenstvo za donošenje Pravilnika o javnim knjigama i evidencijama 
 
Osnovano 22. 12. 2010. god., radi izrade istoimenog Pravilnika u smislu izvršenja zakonskih obaveza HKA-
a. Članovi Povjerenstva su Zoran Boševski, Dražen Juračić, Željka Jurković,  
Vesna Koščak Miočić-Stošić, Miroslav Pavlinić i Jasna Tucak. Pravilnik je usvojen na 06. izvanrednoj 
Skupštini HKA-a, održanoj 20. 05. 2011. god. 
 
Povjerenstvo za donošenje prijedloga teksta Pravilnika o sadržaju projekata krajobrazne arhitekture 
 
Osnovano 20.04.2011. god., sa zadaćom izrade Pravilnika o sadržaju projekata krajobrazne arhitekture, na 
način na koji je to učinjeno s istoimenim pravilnikom za zgrade, s kojim bi se područje rada članova Komore 
odgovarajuće nadopunilo.  
U njegov sastav su ušli: V.Koščak Miočić Stošić, B.Aničić, R.Duić, A.Milas 
Izrada akta je u tijeku. 
 
Povjerenstvo za implementaciju Europske konvencije o krajobrazu 
 
Osnovano 20. 04. 2011. god., sa zadaćom izrade dokumenata kojima se definira Platforma za primjenu 
Europske konvencije o krajobrazu i okvira za primjenu Europske konvencije o krajobrazu. 
U njegov sastav su ušli: R.Manojlović, S.Butula, V.Koščak Miočić Stošić, L.Sošić, R.Duić.  
Izrada akta je u tijeku. 
 
Povjerenstvo za EU fondove 
 
Osnovano 27.05.2011. god., sa zadaćom utvrđivanja mogućnosti i načina za korištenje sredstava 
predpristupnih fondova EU, kao i strukturnih fondova, kad RH uđe u EU.  
U njegov sastav su ušli: N.Mrinjek-Kliska, P.Peko Lučić, V.Vidović. 
Izrada dokumenata za pristup fondovima EU je u tijeku. 

 

 
KOORDINATORI, ČLANOVI RADNIH TIJELA U MEĐUKOMORSKIM I DRUGIM 

POVJERENSTVIMA 
 

Koordinacija novih Komora za izradu Pravilnika o cijenama usluga 
 
Na sjednici Upravnog odbora, od 26.01.2011. god., koordinatorom je imenovan Zlatko Hanžek. 
 
Povjerenstvo za Pravilnik o sadržaju projekata za zgrade novih Komora 
 
Na sjednici Upravnog odbora, od 26.01.2011. god., postojeće Povjerenstvo za Pravilnik o sadržaju 
projekata za zgrade pridružena je predsjednica Odbora za regulativu, Nives Mlinar, te imenovani 
koordinatori na daljnjem usuglašavanju prijedloga Pravilnika, Nives Mlinar i Ante Milas. 
 
Povjerenstvo za rad u Odboru za zakonsku regulativu Hrvatske gospodarske komore HGK - a 
 
Na sjednici Upravnog odbora, od 23.02.2011. god., predstavnicama Komore u Odboru za zakonsku 
regulativu Hrvatske gospodarske komore, imenovane su Nives Mlinar i Tea Horvat. 
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Međuresorna radna skupina za implementaciju Europske konvencije o krajobrazu 
 
Na sjednici Upravnog odbora, od 20.04.2011. god., predstavnicima Komore u Međuresornoj radnoj skupini 
za implementaciju Europske konvencije o krajobrazu, Ministarstva zaštite okoliša prostornog uređenja i 
graditeljstva i Ministarstva kulture, imenovani su Rade Manojlović i Vesna Koščak Miočić Stošić. 

 

 

NOVI ODBORI HKA - a 
 
Odbor za vođenje projekata i konzalting 
 
Osnovan 27.05.2011. god., a u njegov sastav je, kao predsjednica, za sada ušla Katja Zorić, sa zadaćom 

pripreme programa i plana rada. 
Nadležnost odbora je informiranje, praćenje razvoja struke, educiranje i unaprjeđenje znanja u smislu 
osnovnih i specijalističkih znanja za osposobljavanje naših i drugih zainteresiranih članova za  strukovne 
zadaće vođenja projekata i konzaltinga i drugih poslova. 
 
Odbor nije imao sjednice, već, za sada, radi na programskom segmentu i oblicima djelovanja u okviru 
dostavljenog plana rada za 2012. god. 

 
 

POSTOJEĆA TIJELA / ODBORI HKA - a 
 

Odbor za upis 
 
Predsjednik T. Ćurković, i članovi: Z. Boševski, Ž. Jurković, V. Kasun, I. Rožić, te V. Koščak Miočić-Stošić 
kao članica koja sudjeluje u radu OU-a za kandidate krajobrazne arhitekte.  
Odbor je održao 9 sjednica:  
 
        1.   22. 12. 2010. god.                                                        6.   30. 06. 2011. god.  
       ײ   .2011 .09 .07   .7                                                           ײ   .2011 .01 .24   .2        
        3.   23. 02. 2011. ײ                                                                     ײ   .2011 .10 .07   .8
        ײ   .2011 .11 .03   .9                                                           ײ    2011 .04 .04   .4        
                                                          ײ    .2011 .05 .19   .5        
 
U izvještajnom razdoblju su: 
 
- upisana 152 člana, od toga 66 vježbenika; 
- odbijeno 18 kandidata 
- ured ovlaštenog/e arhitekta/ice otvorilo 21 član; 
- ured ovlaštenog/e arhitekta/ice zatvorilo 20 članova;  
- otvoren zajednički projektantski ured: 0; 
- zatvorena zajednička projektantska ureda: 1;  
- u status mirovanja uvedeno 45 član; 
- u status prekida poslovanja uvedeno 40 članova; 

 
Nadzorni odbor 
 
Ppredsjednik S. Merle, i članovi: T. Horvat, Z. Mahmet. 
Nadzire provođenje akata Komore, materijalno i financijsko poslovanje, te rad Tajništva HKA-a. 
Održao je 5 sjednica:  
 
       1.   25. 11. 2010. god. 
       2.   07. 12. 2010. god. 
       3.   07. 04. 2011. god. 
       4.   13. 10. 2011. god. 
       5.   23. 11. 2011. god. 
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Stegovno tužiteljstvo 
 
Stegovna tužiteljica Jagoda Leinert, zamjenici stegovne tužiteljice: S. Capelletti, I. Ljubić, M. Milas, I. 
Pedišić. 
Održano je 6 sjednica Stegovnog tužiteljstva: 
 
        1.   24. 01. 2011. god.,                                                      4.   11. 07. 2011. god., 
        2.   14. 03. 2011. god.,                                                      5.   26. 09. 2011. god., 
        3.   06. 06. 2011. god.,                                                      6.   04. 10. 2011. god.                                                       
         
-     obrađeno je ukupno 18 novih stegovnih prijava; 
-     10 prijava je odbačeno; 
-     4 postupka su u zastari; 
-     1 postupak je obustavljen; 
-     9 podignutih optužnica; 
-     15 predmeta je u tijeku; 
-      zaprimljene su 3 nove prijave. 
 

Stegovni sud 
 
Predsjednik Stegovnog suda M. Šimunović, i suci: M. Kirin, T. Maras, V. Peračić, D. Stresec. 
Održano je 7 rasprava Stegovnog suda: 
 
       1.   07. 03. 2011. – 2 rasprave                                          
       2.   02. 05. 2011. – 2 rasprave                                          
       3.   26. 09. 2011. -  3 rasprave                                          
 
-     dodijeljeno u rad 9 predmeta; 
-     dovršeno 9 postupaka;  
-     donesene su 3 osuđujuće presude (1 novčana kazna; 2 ukora); 
-     donesene su 3 oslobađajuće presude;  
-     odbačene 3 privatne optužnice; 
-     3 postupka su u tijeku; 
-     4 predmeta trebaju biti dodijeljena u rad. 

 
Viši stegovni sud 
 
Predsjednik Višeg stegovnog suda D. Jurković, i suci: Ž. Andraši, R. Plejić, B. Martinović, M. Vetma. 
Održane su 4 sjednice Višeg stegovnog suda: 
 

1. 12.01.2011. god. 
2. 13.01.2011. god. 
3. 20.01.2011. god. 
4. 18.03.2011. god. 

 
-       razmatrano je 6 predmeta: 
-       2 priziva su usvojena, od čega je u 1 presuda ukinuta i postupak vraćen Stegovnom sudu na ponovno  
        razmatranje i odlučivanje, dok je u 2 presuda Stegovnog suda preinačena u dijelu izrečene kazne, 
-       5 priziva je odbačeno, kao neosnovano. 
 
U rad su dodijeljena 3 nova priziva. 

 
Odbor za cjenik usluga 
 
Predsjednik Z. Hanžek, i članovi: A. Barac, R. Duić, N. Kocijan, D. Manestar, E. Šverko i S.Vondra. 
 
Odbor je zadužen za izradu nacrta prijedloga Pravilnika o cijenama usluga, kao i praćenje primjene 
Pravilinika.  
Radi u neposrednoj suradnji s međukomorskim Povjerenstvom za cjenik usluga, na zajedničkim 
polazištima, koja imaju za svrhu sačuvati koncept postojećeg cjenika, kojeg je potrebno uskladiti s novim  
zakonskim odredbama, kao i indeksom porasta troškova života. 
Održao je 2 klasične sjednice: 
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1. 09. 02. 2011. god. 
2. 05. 07. 2011. god., 

 
te veći broj konzultacija i pojedinačnih sastanaka u cilju očuvanja integriteta i principa postojećeg Pravilnika 
o cijenama usluga (PCU). 
Odbor je izradio radnu verziju novog PCU-a, uvaživši  preporuke Upravnog odbora tijekom usuglašavanja u 
ovom izvještajnom razdoblju, postotne dijelove pojedinih faza projektiranja, kao i povećanje naknada za 
arhitektonsko urbanističke usluge.  
I nadalje postoje određeni problemi u prijedlogu koji je dostavio HKIS, jer nije poštivana  logika cjeline 
dosadašnjeg PCU-a, što je bilo prihvaćeno polazište za daljnji rad, usvojeno od strane svih komora. 
Nerazvrstanost građevina iz njihovog prijedloga unosi zabunu u strukturu koja ne slijedi principe stupnjeva 
složenosti, te time narušava cjelinu. Riječ je o poštivanju principa dosljednosti strukture, koja bi za sve 
komore trebala biti ista, jer to doprinosi razumljivosti PCU-a, pa je HKA preuzela obvezu dodatno 
posredovati na razumijevanju i usklađivanju stajališta.  
 
Realizaciji zacrtanih planova o donošenju novog PCU-a, tijekom 2011. god., doprinjelo je i donošenje novog 
Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o prostornom uređenju i gradnji (NN 90/11), čiji je članak 2. 
rezultat uspješnog lobiranja Komore za razumijevanje nabave srhitektonskih usluga u integralnom 
kontekstu borbe za kvalitetu arhitektonskih usluga i kvalitetu izgrađenog okoliša, a kojim se  predviđa: 
Naručitelji izrade nacrta dokumenta prostornog uređenja, usluga, projekata i drugih dokumenata iz ovoga 
Zakona obvezni su primjenjivati i pridržavati se cjenika usluga komora ovlaštenih arhitekata i inženjera koji 
se donose na temelju Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom 
uređenju i gradnji i Zakona o obavljanju geodetske djelatnosti. 
Međutim, dopisom Agencije za zaštitu tržišnog nadmetanja, od 05. i 11. 07. 2011. god., doslovnim 
isčitavanjem smjernica EU direktive za javnu nabavu, pokrenut je postupak protiv komora u graditeljstvu, te 
dovedena u pitanje općenita primjena cjenika za arhitektonske usluge, kao i pozitivne EU prakse, koju 
unutar istog regulatornog okvira primjenjuje, npr. Njemačka, koja, štiteći na taj način interes svojih 
naručitelja štit i javni interes svoje zemlje. 
Važno je napomenuti da je resorno Ministarstvo i u pisanoj formi 07.11.2011. god., dalo preporuku za 
primjenu PCU-a, jer bi:  
 
„...smanjivanje cijena predmetnih usluga i radova u Hrvatskoj, a čija je cijena niža od onih u EU, utjecalo bi 
na minimum kvalitete predmetnih usluga i radova, pa je MZOPUG mišljenja da je u postupku o ocjeni da li 
cijene propisane Pravilnikom predstavljaju nedopušteni sporazum iz čl. 8. potrebno primjeniti „test 
proporcionalnosti“, kako je to EK predložila u izviješću o profesionalnim uslugama (Communicatin from the 
Commision)...“ 
„Naime, zaključuju u svom dopisu,  „ovlašteni arhitekti i inženjeri u obavljanju svojih usluga i radova imaju i 
javne ovlasti, jer su njihovi projekti sastavni dijelovi akata javnopravnih tijela (tijela jedinica lokalne, 
područne i državne uprave), a izdavanjem kojih se odlučuje o pravima i obavezama pravnih subjekata i time 
se štiti čitav niz javnih interesa, pa bi stoga u slučaju nedostatne kvalitete istih bio ugrožen i javni interes“. 
  
Stoga se, bez obzira na relativno malena dodatno potrebna usuglašavanja ovog ključnog strukovnog akta, 
čeka na odluku Agencije za zaštitu tržišnog nadmetanja, koja bi mogla utjecati na mogućnosti i načine 
eventualne buduće primjene PCU-a.   

 
Odbor za financije 
 
Predsjednik T. Ćurković, članovi: B. Fiolić, V. Vidović, Dragana Milenković, Andreja Ilijanić. 
Odbor je održao 9 redovnih sjednica: 
 
1.   30. 11. 2010. god. 
2.   12. 01. 2011. god. 
3.   08. 02. 2011. god. 
4    10. 03. 2011. god. 
5.   11. 04. 2011. god. 
6.   18. 05. 2011. god. 
7.   21. 07. 2011. god. 
8.   06. 10. 2011. god. 
9.   07. 11. 2011. god., 
 
te čitav niz pojedinačnih tematskih sastanaka na provjeri ugovornih odnosa HKA-a, usporedbi i angažiranju 
novih poslovnih partnera, ugovaranju mogućih budućih bankovnih pogodnosti za članove HKA-a, provedbu 
analiza, unaprijeđenju načina financijskog poslovanja, sukladno zaključcima Odbora i odlukama Upravnog  
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odbora, praćenju financijskog poslovanja Komore, nadzoru ostvarivanje dobiti kroz učinkovito raspolaganje 
sredstvima Komore oročenja u 5 banaka) i sl.  

 
Odbor za osiguranje 
 
Predsjednik Boris Fiolić, i članovi T. Ćurković i Z. Hanžek. 
 
Nakon sklapanja novog ugovora o osiguranju za članove HKA-a Odbor se nije sastajao.  
Sva tumačenja i odgovore na pitanja članova Komore uspješno je obavila angažirana brokerska kuća, TPS 
International i predstavnici Croatia Osiguraja. 
 

Odbor za stalno stručno usavršavanje  
 
Predsjednik B. Fiolić, i članovi: T. Ćurković, T. Kukin, D. Jelić, V. Penezić. 
Održano je 6 + 26 sjednica Odbora:  
 

1. 24. 01. 2011. god. 
2. 21. 03. 2011. god. 
3. 09. 05. 2011. god. 
4. 11. 07. 2011. god. 
5. 01. 09. 2011. god. 
6. 11. 11. 2011. god., 

 
te 26 dopisnih sjednica: 

 
7. 08. 12. 2010. god. 
8. 05. 01. 2011. god. 
9. 04. 02. 2011. god. 
10. 17. 02. 2011. god. 
11. 22. 02. 2011. god. 
12. 04. 03. 2011. god. 
13. 11. 03. 2011. god. 
14. 30. 03. 2011. god. 
15. 04. 04. 2011. god. 
16. 18. 04. 2011. god. 
17. 20. 04. 2011. god. 
18. 02. 05. 2011. god. 
19. 13. 05. 2011. god. 
20. 24. 05. 2011. god. 
21. 01. 06. 2011. god. 
22. 08. 06. 2011. god. 
23. 14. 06. 2011. god. 
24. 22. 07. 2011. god. 
25. 22. 08. 2011. god. 
26. 21. 09. 2011. god. 
27. 28. 09. 2011. god. 
28. 05. 10. 2011. god. 
29. 10. 10. 2011. god. 
30. 24. 10. 2011. god. 
31. 26. 10. 2011. god. 
32. 31. 10. 2011. god. 

 
Više o aktivnostima odbora u točki 12 ovog Izviješća. 
 

Odbor za regulativu 
 
Predsjednica N. Mlinar, i članovi: D. Barešić,  M. Carević, Vesna Kresnik-Vojnović,  M. Lazić, D. Manestar,  
T. Matković,  A. Milas, K. Milković, T. Stantić-Brčić, M. Šabotić, V. Šoić.  
Odbor je održao 2 sjednice: 
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          1.   20. 03. 2011. god. 
          2.   02. 05. 2011. god. 
          3.   25. 05. 2011. god. 

 
Tijekom 2011. god., sukladno odlukama i inicijativama Upravnog odbora, Odbor je angažiran u radu radnih 
tijela Komore, na posebnim zadaćama povezanim sa donošenjem ili izmjenama zakonskih akata, kao i u 
tijelima zaduženim za definiranje i donošenje Arhitektonskih politika RH.  
 
Aktiviranjem nove web stranice HKA-a, 01.04.2011. god., članstvu i drugim zainteresiranim osobama, 
stavljen je na raspolaganje široki pregled zakonske regulative kako one koja se odnosi na rad arhitektonske 
struke, tako i regulative koja uređuje pitanja djelovanja u različitim specijalnostima, za koje arhitektonska 
struka izrađuje arhitektonske projekte.  
Na taj način formiran je Popis zakona i propisa po područjima, koji se na dnevnoj bazi ažurira, odnosno 
dopunja se građom sukladno izlasku novih zakona i propisa ili njihovih izmjena i dopuna. 
Odbor za regulativu radi na daljnjem razvoju ovog važnog segmenta strukovnog djelovanja lobirajući kod 
zakonodavca za usklađivanje zakonskih akata koji su trenutačno u diskrepanciji (npr. pitanje obračuna 
površina), kako bi se njihova primjena učinila jednoznačnom i jasnom.  
 
Predsjednica Odbora za regulativu uključena je: 
 
-             kao delegat HKA-a u rad Radne skupine za izradu prijedloga dokumenta „Arhitektonske politike”,  
              pri Ministarstvu zaštite okoliša prostornog uređenja i graditeljstva, 
-             kao delegat HKA-a u razgovorima na izmjenama i dopunama zakosnkih akata, osobito: 
              Zakon o javnoj nabavi, 
              Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prostornom uređenju i gradnji, 
              zakonski akti iz domene zaštite od požara. 
              Zakon o postupanju s nezakonito izgrađenim zgradama.  
 
Zbog kratkoće rokova za davanje primjedbi na Nacrt prijedloga Zakona o postupanju sa nezakonitim 
zgradama te na Nacrt prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o prostornom uređenju i gradnji 
nisu održavani sastanci, već su se članovi Odbora o stajalištima i prijedlozima dogovarali elektronskim 
putem. 
 

Odbor za urbanizam 
 
Predsjednik S. Bašić, i članovi: J. Ahel, N. Božić, T. Jukić, T. Kukin, D. Lovas, D. Martinec, S. Pegan,  
A. Suljić, L.Škec. 
Odbor je održao 1 + 3 sjednice: 
 
          1.   02.02.3011. god., 
 
te 3 dopisne sjednice: 
 

2. 27.01.2011. god. 
3. 25.03.2011. god. 
4. 05.07.2011. god. 

 
Tijekom 2011. god., sukladno odlukama i inicijativama Upravnog odbora, Odbor je angažiranjem njegovih 
članova u provjerenstvima i radnim grupama Komore djelovao u izradi svih akata od značenja za donošenje 
Arhitektonskih politika RH, kao i očitovanju na prijedloge aktualnih prostornih planova.  
Predsjednik Odbora za urbanizam uključen je:  
 
-             kao predavač u prezentaciji ApolitikA-e - Arhitektonskih politika RH u Programu stalnog stručnog 
              usavršavanja HKA-a, 
-             kao delegat je uključen u rad Radne skupine za izradu prijedloga dokumenta „Arhitektonske 
              politike”, pri Ministarstvu zaštite okoliša prostornog uređenja i graditeljstva, 
-             kao delegat u radu EFAP-a - Europskog foruma za arhitektonske politike, na njegovim redovnim 
              sjednicama, 
-             kao delegat HKA-a u razgovorima na izmjenama i dopunama zakosnkih akata, osobito Zakona o 
              javnoj nabavi, Zakonu o izmjenama i dopunama Zakona o prostornom uređenju i gradnji, Zakona o  
              postupanju s nezakonito izgrađenim zgradama, te u timu koji je izrađivao prijedloge dopisa  
              nadležnim institucijama. 
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Odbor za natječaje – zajedničko tijelo HKA - a i  UHA - e 
 
Predsjednik Odbora za natječaje T. Petrinjak, i članovi Z.Hanžek, Z.Mahmet, M.Mikić, Ž.Koški i D.Tušek. 
Odlukama Upravnog odbora, članovima Odbora za natječaje, koje u ovo tijelo delegira Hrvatska komora 
arhitekata: Zlatku Hanžeku, Zdravku Mahmetu i Mili Mikiću, u dva je navrata produžavan mandat u ovom 
tijelu, i to:  
26.01.2011. god., produžen im je mandat, do 15. 07. 2011. god., te 
16.09.2011. god., za još šest mjeseci. 
Zadaća Odbora je praćenje raspisanih natječaja, dodjela registarskih brojeva natječajima koji su ispunili 
odredbe Pravilnika o natječajima s područja arhitekture i urbanizma, provedba i propagiranje odredbi 
Pravilnika u interesu kvalitete izgrađenog okoliša, kao i izrada prijedloga za njegovo unaprjeđenje u smislu 
priprave za donošenje, kao podzakonskog akta s  
 
 
Odbor je održao 3 sjednice: 
 
     1.   05.01.2011. god. 
     2.   21.04.2011. god., 
     3.   03.11.2011. god. 
 
te 26 pojedinačnih sastanka: 
 
     1.   29.11.2010. god.                                              14.   01.07.2011. god. 
     2.   01.12.2010. god.                                              15.   11.07.2011. god. 
     3.   03.12.2010. god.                                              16.   28.07.2011. god. 
     4.   10.12.2010. god.                                              17.   03.08.2011. god. 
     5.   20.12.2010. god.                                              18.   04.08.2011. god. 
     6.   29.12.2010. god.                                              19.   15.09.2011. god. 
     7.   29.03.2011. god.                                              20.   26.09.2011. god. 
     8.   01.04.2011. god.                                              21.   06.10.2011. god. 
     9.   15.04.2011. god.                                              22.   18.10.2011. god. 
   10.   20.05.2011. god.                                              23.   04.11.2011. god. 
   11.   03.06.2011. god.                                              24.   07.11.2011. god. 
   12.   14.06.2011. god.                                              25.   11.11.2011. god. 
   13.   28.06.2011. god.                                              26.   21.11.2011. god. 
    
 Odobreni su registracijski brojevi natječaja:  
 

1. 109-10-ZG-AU Natječaj za izradu idejnog rješenja za stambenu građevinu u Zavojnoj ulici br. 6 u 
Zagrebu;  

 
2. 110-10-ZG-UA Javni anketni urbanističko-arhitektonski natječaj za zonu M2-B južno od 

Autobusnog kolodvora u Zagrebu; 
 
3. 111-10-ZG-UA Natječaj za izradu idejnog rješenja poslovnog centra Sopot u Zagrebu; 
 
4. 112-10-ZG-UA Natječaj za izradu idejnog rješenja poslovne proizvodne građevine „MLINAR“ na 

lokaciji Radnička cesta u Zagrebu; 
 
5. 113-10-OS-A Natječaj za idejno rješenje kompleksa „SUNČANA VRATA“ u blok CENTRU II u 

Osijeku; 
 

6. 114-10-DU-U Natječaj za izradu idejnog prostorno-programskog rješenja neizgrađenog dijela   
Bosanka u Dubrovniku; 

 
7. 115-11-PU-U Otvoreni i pozivni natječaj za izradu idejnog urbanističkog rješenja uređenja gradske   
        rive u Puli;     
                                     
8.    116-11-ZG-UA Pozivni urbanističko –arhitektonski natječaj za izradu idejnog rješenja poslovnog  
       kompleksa u Radničkoj cesti u Zagrebu; 
 
9.    117-11-CK-UA Otvoreni natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja   
       „CRIKVENICA-CENTAR“; 
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10. 118-11-DU-UA Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja za „CENTAR IZA  
       GRADA“ u Dubrovniku; 
 
11. 119-11-ZG-UA Pozivni urbanističko-arhitektonski natječaj za uređenje prostora i gradnju 

poslovnog centra na k.č. br. 2670 K.O. Žitnjak u Zagrebu; 
 
12. 120-11-VU-UAK Javni urbanističko-arhitektonski i krajobrazni natječaj za uređenje parka Kupalište 

Ribarska u Vukovaru;  
 

13. 121-11-ZG-AU Arhitektonsko-urbanistički natječaj za izradu idejnog rješenja Centra za skrb o 
bolesnoj djeci;  

 
14. 122-11-ZD-U Natječaj za izradu idejnog urbanističkog rješenja Novog gradskog groblja Grada 

Zadra;  
 

15. 123-11-ŠB-AUK Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko -urbanističkog i krajobraznog rješenja 
ulaza u Nacionalni park Krka – LOZOVAC;  

 
16. 124-11-ŠB-UA Urbanističko-arhitektonski natječaj za izradu idejnog rješenja uređenja Trga 

Poljana u Šibeniku; 
 

17. 125-11-HR-MD Javni natječaj za multidisciplinarno idejno rješenje hrvatskog nastupa na 
Međunarodnoj izložbi EXPO 2012 Yeosu, Korea; 

 
18. 126-11-RI-A Natječaj za izradu arhitektonskog rješenja natkrivanja Ljetne pozornice u Opatiji; 

 
19. 127-11-ZG-UA Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja za poslovnu 

građevinu Vrbani u Zagrebu;  
 

20. 128-11-ST-U Natječaj za izradu idejnog rješenja obuhvata Gradskog projekta br. 2: Gradska luka – 
istočna obala u Splitu; 

 
21. 129-11-RI-AU Natječaj za izradu arhitektonsko-urbanističkog rješenja uređenja Trga pul Vele 

crikve u Starom gradu u Rijeci; 
 

22. 130-11-TR-AU Natječaj za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog rješenja crkve i pastoralnog 
centra s dječjim vrtićem na području Brigi-Lokvice u Trogiru; 

 
23. 131-11-ZG-UA Natječaj za idejno rješenje poslovne gradnje u zoni M2 uz Ljubljansku aveniju na 

Savskoj Opatovini u Zagrebu; 
 

24. 132-11-ST-UA Natječaj za izradu idejnog urbanističko-arhitektonskog rješenja „Zdravstvenog 
centra s pratećim sadržajima“ u Splitu. 

 
Djelujući kao društveni i strukovni korektiv u slučajevima neprimjerenog postupanja u provedbi postupaka 
arhitektonsko urbanističkih natječaja ili javne nabave, Komora je svoje članstvo pozivala na nesudjelovanje 
u sljedećim slučajevima: 
 
1.      Pozvala je, 28.01.2011. god., članove HKA-a i regionalnih društva arhitekata da zbog neusklađenosti 
         natječaja s Pravilnikom o natječajima s područja arhitekture i urbanizma (NN 112/06), odnosno,  
         nedodjeljivanja registarskog broja Odbora za natječaje HKA-a / UHA-e, povodom raspisa javnog  
         natječaja za izradu idejnog urbanističko - arhitektonskog rješenja „CRIKVENICA – CENTAR“,  
         ne sudjeluju na natječaju.  
 
2.      Pozvala je, 04.08.2011. god., članove HKA-a i regionalnih društva arhitekata da zbog neusklađenosti 
         s Pravilnikom o natječajima s područja arhitekture i urbanizma (NN112/06), odnosno nedodjeljivanja 
         registarskog broja Odbora za natječaje HKA-a / UHA-e, povodom raspisa javnog natječaja za izradu 
         idejnog hortikulturno – oblikovnog rješenja Parka i dvorane Zrinjevac, ne sudjeluju na natječaju. 
 
Rukovodeći se istim principima Odbor za natječaje uputio je: 
 
3.     Odgovor, od 10.01.2011. god., Zelenima Dalmacije, vezano za njihov zahtjev za poništenjem 
        registracije natječaja za izradu urbanističko - arhitektonskog rješenja uređenja kupališta i  
        ugostiteljske građevine na sjevernoj strani Marjana u Splitu. 
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4.      Očitovanje, od 21.04.2011. god., na žalbu natjecatelja, arh. Dinka M.Milasa, vezano za njegov 
         prigovor na rad Ocjenjivačkog suda na natječaju za urbanističko-arhitektonsko rješenje stambenog 
         područja Rujevica, te na sudjelovanje u radu Ocjenjivačkog suda i nagrađivanje autora koji nisu 
         hrvatski državljani, kao i nezaprimanje protokola, odnosno zapisnika o radu Ocjenjivačkog suda. 
  
5.     Očitovanje, od 04.11.2011. god., na dostavljene rezultate i završno izvješće Ocjenjivačkog suda 
        Natječaja za izradu idejnog arhitektonsko-urbanističkog i krajobraznog rješenja ulaza Lozovac, 
        obzirom da rezultati predmetnog natječaja nisu u skladu s raspisom Natječaja i Pravilnikom o 
        natječajima s područja arhitekture i urbanizma. 
 
te se očitovao na žalbe natjecatelja u pogledu procedure provedbe natječaja i to: 
 
6.      Očitovanje od 04.11.2011. god. na žalbu T.Jukića i Ž.Kovačića na proceduru provedbe Javnog  
         natječaja za multidisciplinarno idejno rješenje hrvatskog nastupa na Međunarodnoj izložbi EXPO 2012 
         Yeosu, Korea. 
 
7.      Očitovanje od 07.11.2011. god. na žalbu N.Mlinar na proceduru provedbe Natječaja za izradu idejnog  
         urbanističkog rješenja Novog groblja Grada Zadra; 

 
Odbor je, kao zajedničko operativno tijelo, razmatrao i mišljenja Predsjedništva UHA-e i Upravnog odbora 
HKA-a, oko njegove uloge i kompetencija pri dodjeli registarskog broja natječaja, te mogućnostima za 
unaprjeđenje njegova rada. Pri tom je prihvaćena sugestija da se za svaki natječaj zatraži mišljenje 
područnog društva arhitekata.  

 

Odbor za natječaje i nadmetanja 
 
Predsjednik Z. Brakus, i članovi: D. Jurković, L. Kincl, Z. Prlić. 
Održao je 1 sjednicu Odbora: 
 

1. 29. 09. 2011. god. 
 
Izvan navedenog termina sastajanja Odbor za natječaje i nadmetanja radio je u proširenom sastavu sa 
Odborom za natječaje na prijedlogu teksta Pravilnika o natječajima s područja arhitekture i urbanizma, te je 
nacrt ovog dokumenta donesen kao radni.  
 
U očekivanju da se izradi ovog važnog strukovnog dokumenta, koji bi trebao odigrati ključnu ulogu u 
postizanju primjerene kvalitete arhitektonskih osvarenja, a time i kvalitete izgrađenog okoliša, i službeno 
pridruže predstavnici Udruženja hrvatskih arhitekata, lobiranje Komore kod nadležnih tijela državne uprave 
urodilo je uvrštenjem pravilnika u kategoriju podzakonskog akta, čime njegova primjena postaje obavezna. 
Stoga je rad na Pravilniku prestao biti pitanje strukovnih tijeka RH, a rezultati rada ovog odbora poslužit će 
daljnjem unaprijeđenju budućeg službenog akta MZOPUG-a. 
Odbor u okviru zakonskih mogućnosti koje Komori stoje na raspolaganju prati i provedbu javne nabave 
arhitektonskih usluga. 
 

Odbor za odnose s javnošću i članstvom 
 
Predsjednica R. Bunjevac, i članovi: G. Domić, S. Vondra, Z. Fain, Nataša Tiška Vrsalović, te po potrebi 
pridruženi članovi Tajništva. 
Na 26. sjednici Upravnog odbora, održanom 16. 11. 2011. god., Odboru za odnose s javnošću i članstvom 
pridružene su 2 nove članice: Sabina Majdandžić i Sunčica Župan, u cilju povećanja opsega usluga koje 
Odbor osigurava članstvu, kao što je : uključivanje kolega reportera, koji će raditi na obavještavanja 
članstva o događanjima iz područja struke (izložbe, otvaranja, predavanja, protokolarna događanja i sl. 
Održao je 5 sjednica Odbora:  
 

1.   17. 02. 2011. god. 
2.   29. 03. 2011. god. 
3.   03. 06. 2011. god. 
4.   10. 10. 2011. god. 
5.   15. 11. 2011. god. 

 
Odbor je sudjelovao u nizu aktivnosti vezanih uz informiranje javnosti i članstva o događajima u kojima je 
HKA neposredno sudjelovala, kao i na unaprjeđenju načina i modela informiranja javnosti i članstva.  
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Pregled aktivnosti u protekloj godini po temama: 
 
1.  web portal HKA-a 
2. elektronski glasnik 
3. obrazac za prijavu nepravilnosti u postupcima ishođenja akata u tijelima državne uprave 
4. izvješćivanje javnosti i članstva o aktivnostima HKA-a 
 
Kao prioritetni zadatak definiran je završetak rada na izradi novog web portala HKA-a.  
Na prijedlog Odbora Upravni odbor je imenovao: 
Glavna urednica web portala: Zrinka Fain / zamjenik Jasna Tucak 
Glavna urednica elektronskog glasnika: Gordana Domić / zamjenik Jasna Tucak 
Urednici web portala:  
Nives Mlinar - Zakoni i propisi;  
Manuela Novak - Baza proizvoda;  
Dušanka Šimunović - Stručni rad HKA-a;  
Gabrijela Kosović - SSU;  
Ines Šamec Đurin - Odbori i Tijela HKA-a;  
Marija Šoić - Članstvo HKA-a;  
Tonkica Špančić - opći poslovi HKA-a;  
Nataša Tiška Vrsalović, Sanja Vondra i Rajka Bunjevac - vijesti,  
 
Uredništvo je izradilo tekstove i druge sadržaje kojima su pojašnjene rubrike web stranice.  
Članovi Odbora, zajedno s uredništvom web portala, prisustvovali su 29.03.2011. cjelodnevnoj edukaciji za 
uređivanje web portala u novom programu, čime su osposobljeni za samostalno unošenje podataka. 
Novi portal pušten je u rad 04. 04. 2011. god., nakon čega je, nastavljen postupak njegovadaljnjeg  
unaprjeđenja, temeljem primjedaba Upravnog odbora i korisnika. 
Također, 26. 07. 2011. god., puštena je u rad podstranica Arhitektura i djeca, te je izrađena podstranica 
Baza proizvoda, koja se prije stavljanja u funkciju puni materijalima zainteresiranih tvrtki. 
 
Posebno se naglašava doprinos predsjednice Odbora za regulativu, Nives Mlinar, koja je ustupila i 
nadopunila kompletnu zbirku zakona i propisa iz područja djelatnosti ovlaštenih arhitekata, kao bazu zakona 
i propisa web portala, na čijem ažuriranju sustavno radi.  
 
Tvrtka Novena, mjesečno izvješćuje o posjećenosti web portala, pa je razvidno da je od otvaranja portala 
do danas portal postao željeni dnevni alat u radu struke, te da su članovi zadovoljni sadržajem i kvalitetom, 
pri čemu je važan pokazatelj i trend povećanja njegova korištenja. 
 
Više o web portalu u točki 9. ovog Izviješća. 
O djelovanju Komore kroz medije i na raznim skupovima, više u točki 16. ovog Izviješća. 

 
Odbor za međunarodnu suradnju 
 
Predsjednik A. L. Pleština, i članovi: T. Ćurković, D. Bačić, R. Bunjevac, V. Petrović, te pridruženi član 
Tajništva D. Šimuniović. 
Na traženje B.Baletića u radu Odbora za međunarodnu suradnju, ako i WG Education, zamjenio ga je mr. 
sc. D.Bačić. 
 
 
Održano je 8  sjednica Odbora: 
 

1. 14. 12. 2010. god. 
2. 25. 01. 2011. god. 
3. 17. 03. 2011. god. 
4. 19. 04. 2011. god. 
5. 17. 05. 2011. god. 
6. 07. 06. 2011. god. 
7. 02. 09. 2011. god. 
8. 10. 11. 2011. god. 

 
Odbor je pratio rad ACE-a, EFAP - a, UIA-a, participirao u radu radnih grupa ACE-a i održavao 
komunikaciju s drugim komorama i međunarodnim strukovnim institucijama.  
Više o međunarodnim aktivnostima u točki 12. ovog Izviješća. 
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S obzirom na potrebu lobiranja Komore u pitanjima javne nabave arhitektonskih usluga, pronalaženju pravih 
rješenja i pozitivnih iskustava međunarodne prakse u donošenju Arhitektonskih politika RH i dr. tema od 
značenja za rad struke, Odbor za međunarodnu suradnju, na zadnjoj ovogodišnjoj sjednici, imajući u vidu 
važnost odgovarajućeg pozicioniranja struke u trenutku ulaska RH u EU, preporučio Upravnom odboru da 
se Komora aktivno uključi u rad radnih grupa Vijeća arhitekata Europe, TA1, TA2 i TA3.  
 
Na taj bi se način, osobito imajući u vidu preporuku i buduću praksu ACE-a, da se sve aktivnosti koje su od 
značenja za kvalitetu arhitektonskih usluga i kvalitetu izgrađenog okoliša razvijaju u partnerskom odnosu 
strukovnih organizacija (ACE, UIA, i sl.), sudjelovanjem u radu samo 3 radne grupe ACE-a imao uvid u 
aktualna europska događanja u području obrazovanja i uključivanja u rad struke, arhitektonske prakse i 
nabave arhitektonskih usluga i ukupnog upliva arhitekture na kvalitetu života, što pokriva teme na kojima 
Komora upravo radi, jednim dijelom i kao partner državnih institucija, koje su Komoru prepoznale kao 
sugovornika i partnera i donošenju strukovnih akata.  
 

Odbor krajobraznih arhitekata 
 
Predsjednica Vesna Koščak Miočić Stošić, i članovi: B. Aničić, D. Kraljić, R. Manojlović, M. Marić, T. Sršen.  
Održane su 2 sjednice Odbora: 
 

1. 17. 12. 2010. god. 
2. 14. 06. 2011. god. 

Uz rad unutar Odbora, OKA aktivno sudjeluje u radu svojih povjerenstava, preko imenovanih delegata, te u 
timovima koji rade na donošenju / izmjenama i dopunama zakonske regulative (Zakon o izmjenama i 
dopunama Zakona o prostornom uređenju i gradnji), u ime ovog stručnog smjera. 
. 
U 2011. god. stručni smjer krajobraznih arhitekata broji ukupno 63 aktivna člana. 

OKA je s Odborom za upis, Odborom za obrazovanje i Odborom za cjeloživotno obrazovanje, na kojima se 
raspravljala tematika organizacije i provedbe vježbeničkog staža, sudjelovala na 2 sjednice.  

OKA radi na izradi Pltforme u svezi primjene Konvencije o europskim krajobrazima i pozicioniranju 
krajobrazne arhitekture u implementaciji krajobraznih politika, koja je prezentirana na 20. sjednici Upravnog 
odbora u Varaždinu  

Odbor je pokrenuo inicijativu za  uvođenje i organizaciju stručnih ispita krajobraznih arhitekata, o kojoj je 
izviješteno i Ministarstvo zaštite okoliša prostornog uređenja i graditeljstva. U prvim kontaktima u MZOPUG-
u s predstavnici HKA-a i Af-a, dogovoreno je da će se ovo pitanje razvijati sukladno oredbama hrvatske 
regulative te EU i svjetskoj praksi. 
OKA je, 25. siječnja 2011. god., organizirala i stručni seminar u sklopu komorskog Programa SSU-a: Krovni 
vrtovi – od ideje do realizacije (Nataša Tiška Vrsalović, Tatjana Herr).   
Odbor sudjeluje i u protokolarnim aktivnostima Komore na način da se Tajništvo pravovremeno informira o 
potrebi djelovanja vezano za događaje u krajobraznoj struci. 
 

Odbor za obrazovanje 
 
Predsjednik M. Pavlinić, i članovi: S.Butula, K. Careva. 
Održana je 1  sjednica Odbora.   
 
1.   07.10.2011. god. 
 
Izvan rada u sjednicama Odbor je uključen u rad Odbora za upis i Odbora za cjeloživotno obrazovanje kroz 
zajedničke projekte. Na primjer, članovi Odbora sastavni su dio komisije koja sudjeluje na završnoj 
prezentaciji vježbenika, u svrhu ocjeni kvalitete njihova rada. 

 
Odbor za energetski učinkovitu i održivu arhitekturu  
 
Predsjednik Ljubomir Miščević, i članovi: Jasenka Bertol Vrček, Mateo Biluš, Toni Borković, Zoran Veršić, 
Robert Vukić i Željko Sušić. 
Odbor nije održao sjednice.   
    
Predsjednik Odbora promiče informacije od značenja za problematiku energetske učinkovitosti, održivosti, 
zamjenskih / alternativnih izvora energije, energetskih mreža i sl. tematike.  
U sklopu Programa stalnog stručnog usavršavanja HKA-a organizira stručne seminare ili sudjeluje u njima, 
kao što su Dani pasivne kuće, Zagrebački energetski tjedan i dr. 
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Odbor za pristupačnost u arhitekturi  
 
Predsjednik Ljubomir Miščević, i članovi: Boris   Koružnjak, Dunja Mirtl i Tonko Zaninović. 
Odbor nije održao sjednice.   
 
Predsjednik Odbora je stalni član tijela MZOPUG-a, koje je nadležno za donošenje zakonskih akata iz ovog 
područja. Promiče informacije od značenja za unaprjeđenje stanja u pogledu urbanističko arhitektonske 
pristupačnosti izgrađenog okoliša, te spriječavanja, nažalost i nadalje prisutne negativne prakse.  
Također aktivno djeluje u javnim događanjima vezanim uz pristupačnost u arhitekturi. 

 
Odbor arhitektura i djeca 
 
Predsjednica Mia Roth Čerina, i članovi: Luka Korleat, Gordana Koščec, Sanja Filep. 
Održana je 2  sjednica Odbora.   
 

1. 14. 02. 2011. god. 
2. 15. 06. 2011. god. 

 
O aktivnostima Odbora više u točki 7. ovog Izviješća. 
O medijskom praćenju aktivnosti Odbora više u točki 16. ovog Izviješća. 
 

Odbor za cjeloživotno obrazovanje 
 
Članovi Odbora: Rajka Bunjevac, Tomislav Ćurković,  docent dr. sc. Dražen Juračić, Željka Jurković, Davor 
Mance i dr.sc. Nana Palinić, ovl.arh. 
Odbor je zbog naravi problematike kojom se bavio održao zajedničke sastanke s Odborom za obrazovanje i 
Odborom za upis, vezano za vježbenički staž:  
 
       1.     05.05.2011. god. 
       2.     19.05.2011. god. 
        
Odbor  je svojim radom doprinjeo definiranju standarda za unaprjeđenje vježbeničkog staža kandidata za  
upis u HKA, te uvođenju prakse završne prezentacije (Pravilnik  o obavljanju vježbeničkog staža hrvatske 
komore arhitekata). 
Sastav Odbora uključuje dobre poznavatelje pitanja cjeloživotnog obrazovanja, što je široka tema od bitnog 
interesa za struku i kvalitetu djelovanja budućih ovlaštenih arhitekata. U suradnji s Arhitektonskim 
fakultetom i drugim institucijama, kao što su MZOPUG, MZOŠ i sl., sustavno radi na pitanjima cjeloživotnog 
obrazovanja od fakulteta, studentske prakse, vježbeničkog staža, do stručnog ispita i afirmiranju rada i 
ugleda struke. 

 
Pregled dostavljenih izvješća o radu i plana rada odbora HKA-a  
 

Odbor                                                                    Izviješće o radu                              Plana rada 

_____________________________________________________________________________________ 

Odbor za upis              -                  - 

Odbor za cjenik usluga             -                  - 

Odbor za financije                  28.10.2011.        28.10.2011. 

Odbor za osiguranje             -                  - 

Odbor za stalno stručno  
usavršavanje            20.07.2011.                 -    

Odbor za regulativu        08.07.2011.                 - 

Odbor za urbanizam                     28.06.2011.                 - 

Odbor za natječaje        30.06.2011.                 - 

Odbor za natječaje i nadmetanja             -                  - 
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Odbor za odnose s javnošću 
i članstvom         14.11.2011.                            14.11.2011. 

Odbor za međunarodnu                                                10.11.2011.                            10.11.2011.  
suradnju                             

Odbor krajobraznih arhitekata                    14.11.2011.                             14.11.2011. 

Odbor za obrazovanje              -                  - 

Odbor za energetsku 
učinkovitost i održivu arhitekturu               -                  - 

Odbor za pristupačnost u arhitekturi            -                  - 

Odbor arhitektura i djeca                      12.07.2011.                      09.11.2011. 

Odbor za cjeloživotno obrazovanje                          -                  - 

Odbor za vođenje projekata   
i konzalting               -          02.11.2011. 
 
 

 
1b 

 
Redovni rad Tajništva 

na evidencijama i drugim poslovima s 
članstvom 

 

 

         
Tajništvo  

 

 
prosinac / studeni 

  
Reorganizacijaposlovnog sustava HKA-a - Implementacija 
 
Sukladno Odluci UO 05/15/17112010 Upravnog odbora o sklapanju Ugovora o radu na neodređeno vrijeme 
s gđom. Jasnom Tucak, dipl.iur., Ugovor je potpisan s istim nadnevkom. Glavna tajnica započela je s radom 
01.12.2010. god. Pune ovlasti preuzeti će donošenjem odluka s 16. sjednice UO-a.  
U sklopu implementacije zaključaka Reorganizacije poslovnog sustava HKA-a provedena je primopredaja 
poslova sukladno novim poslovnim zadaća i sistematizaciji radnih mjesta: 
  
- 26.11.2010. (Ines Šamec Đurin, Tonkica Špančić, Gordan Kolak), tema sastanka primopredaja  
              poslova na relaciji stručni referent - administrativni referent. 
- 03.12.2010. (Marija Šoić, Tonkica Špančić, Gordan Kolak), primopredaja poslova na relaciji stručni  
              suradnik - administrativni referent. 
-             27.12.2010. – 14.01.2011. god. (J.Tucak i D.Šimunović), primopredaja poslova glavne tajnice. 
 
U izvještajnom razdoblju su: 
 
- upisana 152 člana, od toga 66 vježbenika; 
- odbijeno 18 kandidata 
- ured ovlaštenog/e arhitekta/ice otvorilo 21 član; 
- ured ovlaštenog/e arhitekta/ice zatvorilo 20 članova;  
- otvoren zajednički projektantski ured: 0; 
- zatvorena zajednička projektantska ureda: 1;  
- u status mirovanja uvedeno 45 član; 
- u status prekida poslovanja uvedeno 40 članova; 
- ispisano 29 članova; 
- umrlo 12 članova; 
 
Za potrebe opremanja poslovnog prostora HKA-a nabavljeno je: 
 

- 8 uredskih stolica,  
- 1 I-Pad,  
- 1 iPhone,  
- Uredska oprema za Ured predsjednika HKA-a (police, ormari), 
- Uredska oprema za Ured glavne tajnice HKA-a (lakiranje postojećeg namještaja), 
- Pult za prijam stranaka, 
- Sanacija štete od puknuća cijevi centralnog grijanja u dvorani za sastanke (korisnici HKA i 

HKOIG), ličenje, lakiranje parketa, izmjena dijela stropa od gips kartonskih ploča – pokriveno 
policom osiguranja! 

 



 18 

 
- police za opremu arhive HKA-a u najmu, u prizemlju poslovnog tornja Chromos 
 

Zaposlenici Tajništva, po implementaciji zaključaka Reorganizacije poslovnog sustava HKA-a: 
 
U radnom odnosu na neodređeno vrijeme: 
- glavna tajnica, 
- stručna tajnica, 
- stručna suradnica za SSU, 
- stručna suradnica za članstvo, 
- stručna referentica, 

- administrativna referentica. 
 
Novo radno vrijeme Tajništva:  
 
Glavna tajnica je, sukladno odredbama čl. 31. stavak (2) Pravilnika o radu Tajništva HKA-a, uz prethodnu 
suglasnost predsjednika, te imajući u vidu novi broj djelatnika i reorganizaciju poslovnog sustava Komore, u 
siječnju 2011. god. donijela odluku o izmijeni uredovnog vremena Tajništva HKA-a za stranke, pa ono sada 
glasi: PONEDJELJAK - PETAK  08,00 - 17,00 sati. Novim uredovnim vremenom za stranke dokinut je dio 
Odluke broj UO 04/09/05052010, u dijelu koji se odnosi na rad sa strankama. 
 

 

 
 
1c 

 
 
Područni odbori, praćenje aktivnosti 
 

 
Upravni odbor, 
predsjednici 
područnih odbora 
  

 

 
prosinac / studeni 

  

PO Dubrovnik 
 
Predsjednica Ivanka Jemo i članovi Vijeća: Romano Duic, Matko Vetma, Nađa Nađ, Kate Lazić Miloslavić i 
Sanja Krželj. 
Održano je 5 sjednica PO-a: 
 
       1.   09. 02. 2011. god., 
       2.   04. 03. 2011. god.  
       3.   23. 03. 2011. god.  
       4.   16. 09. 2011. god. 
       5.   14. 10. 2011. god. 
 
Posljednja sjednica održana je sa članovima Upravnog odbora. 
PO Dubrovnik aktivan je na regionalnoj strukovnoj sceni braneći interese struke, kao i javni interes svog 
pretežno zaštićenog izgrađenog okoliša. 
 

PO Karlovac 
 
Predsjednica Zrinka Fabijanec i članovi Vijeća: Rajko Kolarić, Juraj Juričić, Nikolina Maradin-Mlinac, 
Vladimir Petrović i Valentina Šerbec. 

Nije održao sjednice PO-a. 

 
PO Osijek 
 
Predsjednik Miroslav Pavlinić i članovi Vijeća: Željka Jurković, Damir Kvočić, Tihomir Maras, Predrag 
Rechner i Željko Koški. 
Održana 1 sjednica Vijeća PO-a i 1 sjednica Zbora PO-a: 
 

1. 26. 05. 2011. god. 
2. 27. 05. 2011. god. 
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PO Varaždin 
 
Predsjednik Zoran Brakus i članovi Vijeća Marijan Gezi, Đurđica Bajić, Reno Vrbanec, Nevenka Tramišak i 
Bojan Perhoč. 
Održane su 3 sjednice Vijeća PO-a: 
 
        1.    13. 01. 2011. god. 
        2.    29. 03. 2011. god. 
        3.    20. 04. 2011. god.,  
 
pri čemu je zadnja bila sjednica s članovima Upravnog odbora. 
PO je radio na pripremi izviješća o radu, planu rada za narednu godinu, te po pitanju redovnih aktivnosti 
struke, od kojih je najveći dio uključen i u Program SSU-a. 
Jedna od tema kojima se PO redovito bavi je poticanje članstva na uključivanje u izradu prijedloga 
dokumenata za donošenje ili izmjenu i dopunu zakonskih akata. 
 
PO Varaždin aktivno surađuje s Društvom arhitekata Varaždin (DAV) i Udruženjem arhitekata Međimurja 
(UAM) i kroz stručne izložbe i program SSU-a: 
Održano je više predavanja prema odobrenom programu SSU-a. 
Organizirane su radionice s ciljem valorizacija prostora u Varaždinu (Industrijski kompleks tvornice Varteks 
/E.Grđan, D.Horvat/, te Kompleks bivše vojarne u Optujskoj ulici /M.Kireta, E.Vlahek, A.Bogadi/- plan 
samoodrživog naselja s energetskog, socijalnog i ekonomskog aspekta) u realizaciji DAV-a. 
Organizirana je izložba radova u siječnju i prezentirana je vizija razvoja i planiranja tih prostora. 
Pokrenuta je inicijativa za povratak uklonjenih urbanih elemenata – funkcionalnih skulptura u Varaždinu 
/raskrižje Pavlinske i Stepinčeve ulice – „meandar“;  Trg kralja Tomislava  - „dravski oblutci“ / u realizaciji 
DAV-a/, a završila je uspješno, vraćanjem oba uklonjena elementa. 
Bijenalna izložba ostvarenja članova HKA PO Varaždin i DAV-a, bila je otvorena od 13.-24.01.2011. godine. 

 
PO Pazin 
 
Predsjednik Berislav Iskra i članovi Vijeća: Mirna Malnar, Davor Matticchio, Franko Gergorić, Mario Smilović 
i Nenad Novković. 
Vijeće PO-a prakticira elektronsku komunikaciju, pa je na taj način održano nekoliko sjednica, vezano uz 
njihove zadaće i aktivnosti. 
Održana je 1 sjednica Zbora PO-a Pazin sa članovima Upravnog odbora u Rovinju: 
 
    1.   21. 06. 2011. god. 

 
PO Rijeka 
 
Predsjednik Nenad Kocijan i članovi Vijeća: Tomislav Kukin, Igor Rožić, Miroslav Gudelj, Zoran Jerčinović i 
Tatjana Rakovac. 
Nisu održane sjednice.  

 
PO Split 
 
Predsjednica Saša Bui i članovi Vijeća: Sanja Vondra, Ante Milas, Neven Mladinić, Dražen Pejković i Emil 
Šverko. 
Nisu održane sjednice.  

 
PO Zadar 
 
Predsjednik Tomislav Krajina i članovi Vijeća: Jagoda Zaninović, Darko Anton Franceschi, Marija Profaca, 
Doris Smirčić i Lenka Šaran. 
Održana je 1 sjednica PO Zadar, u Šibeniku, sa članovima Upravnog odbora: 
 
       1.     16. 09. 2011. god. 
 
Donošenje akata potrebnih za PO-a u sklopu rada Komore, usuglašava se elektronski. 
 
 



 20 

 

PO Zagreb 
 
Predsjednik Zlatko Hanžek i članovi Vijeća Ljubomir Miščević, Mateo Biluš, Nives Mlinar, Vesna Kresnik 
Vojnović i Andrea Barac. 
Nisu održane sjednice.  
  
 

Pregled dostavljenih izvješća o radu i plana rada područnih odbora HKA -a 
 

 
Područni odbori                   Izvješće o radu                              Plan rada  
_____________________________________________________________________________________ 
 
PO Dubrovnik                         08.07.2011.                08.11.2011. 

PO Karlovac      -           - 

PO Osijek      -           - 

PO Varaždin           08.07.2011.                 07.11.2011. 

PO Pazin      -    18.11.2011. 

PO Rijeka      -           - 

PO Split                    -           - 

PO Zadar      -    03.11.2011. 

PO Zagreb      -           - 

 

 
2 

 
Aktivnosti na nivou koordinacije 
komora 
 

 
predsj. / del. HKA-a 

 
prosinac / studeni 

  
Koordinacija predsjednika novih komora u graditeljstvu 
 
Sastajala se u pravilu po tematskim zadaćama i na inicijativu njezinih predsjednika, nastojeći dogovoriti  
principe za izradu akata i aktivnosti od zajedničkog interesa, te na taj način stvoriti uvjete za rad 
povjerenstava i radnih tijela pojedinačnih komora. 
 
Održana su 4 sastanka predsjednika novih komora: 
 
         1.   14. 01. 2011. god. 
         2.   27. 01. 2011. god. 
         3.   22. 02. 2011. god.  
         4.   19. 04. 2011. god. 
 
1.     Tema sastanka:  
        Pravilnik o sadržaju projekata za zgrade (PSPZ) i Pravilnik o cijenama usluga (PCU) - principi prema  
        kojima će se pristupiti izmjenama i dopunama ovih akata važnih za kvalitetu  izgrađenog okoliša. 
         
2.     Tema sastanka:  
        Pravilnik o produženju razdoblja stručnog usavršavanja znanja osoba koje obavljaju poslove  
        prostornog uređenja i graditeljstva i Pravilnika o cijenama usluga, uz sudjelovanje MZOPUG-a. 
 
3.     Tema sastanka:  
        Pravilnik o sadržaju projekata za zgrade 
         
4.    Tema sastanka:  
        Pravilnik o cijenama usluga. 
        Sastanak je održan 19.04.2011. god.  
        Nazočni: T.Ćurković, Z.Sever, Ž.Matić, L.Čarapović, Z.Hanžek i drugi delegati odbora za cjenik novih  
        komora. 
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Međukomorska suradnja odvija se i na različite druge načine, kroz sudjelovanje u projektima komora u 
graditeljstvu: 
 
HKIG, 05. Skupština HKIG-a, 11. - 13.03.2011. god., u Osijeku 
Delegati HKA-a: T.Ćurković i J.Tucak 
 

HKIG, Dani ovlaštenih inženjera građevinarstva, 15.–18.06.2011. god., u Opatiji 
Delegati HKA-a: R.Bunjevac i J.Tucak 
 

HKIG, 14.07.2011. god. 
Delegat HKA-a: T.Ćurković, i delegat HKIG-a: Z.Sever 
Tema: Zakon o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji, 
            Pravilnik o cijenama usluga i Pravilnik o sadržaju projekata za zgrade.  
 

HKIE, Dani ovlaštenih inženjera elektrotehnike Hrvatske komore inženjera elektrotehnike (HKIE) u Zadru, 
29.09. – 01.10.2011. god. 
Delegat HKA-a: T.Ćurković 

 

 
3 

 
Arhitektonska politika  
 

 

predsjednik / 
Upravni odbor / del. 
 

 

prosinac / studeni 
 

  
Rad Upravnog odbora, na čelu sa predsjednikom Komore, na sustavnom radu promicanja kvalitete 
arhitektonskih usluga, zakonitosti i kvalitete urbanističko arhitektonskih natječaja, kao dominantno 
potrebnog načina nabave arhitektonskih usluga, zauzimanja na izmjenama i dopunama zakonske 
regulative, te donošenju podzakonskih akata, te za kvalitetu izgrađenog okoliša, oživotvorilo se na 03. 
kongresu hrvatskih arhitekata. 
 
Prepoznavši mjesto arhitekture u smislu njene kulturne, estetske i društvene vrijednosti u hrvatskom društvu 
i za dobrobit svakog čovjeka, Ministarstvo zaštite okoliša, prostornog uređenja i graditeljstva (MZOPUG), 
Savjet za prostorno uređenje Republike Hrvatske, Hrvatska komora arhitekata i Udruženje hrvatskih 
arhitekata, iskazali su podršku daljnjim aktivnostima vezanim uz inicijativu za donošenje dokumenta kojim 
će se oblikovati arhitektonska politika kao izraz društvene, kulturne i gospodarske dimenzije arhitekture u 
razvoju RH. Prepoznale su mjesto arhitekture i njenu aktivnu ulogu u podizanju kvalitete života i u razvoju 
RH, te potrebu stavranja društvene svijesti i razumijevanja za doprinos koji arhitektura i kvalitetno izgrađen 
prostor ima na blagostanje društva kao cjeline. 
 
HKA i UHA predložili su smjernice za donošenje arhitektonske politike kao osnovu za izradu završnog 
dokumenta. Pritom je osobito prepoznat javni interes u kvalitetnom arhitektonskom stvaralaštvu, integraciji u 
visoko vrijedni i poticajni izgrađeni prostor s uvažavanjem specifičnosti pojedinih sredina, te u poštivanju 
prirodnog i urbanog krajobraza, kao i kulturnog nasljeđa. 
Slijedeći smjernice za arhitektonsku politiku RH, gornje institucije izrazile su svoju spremnost  potpisom 
Izjave zalagati se na provedbi usvojenih ciljeva: 
 

1. Razviti organizacijski okvir koji će omogućiti nastavak izrade i donošenje dokumenta o 
              Arhitektonskoj politici Republike Hrvatske,  

2. Promovirati visoke standarde u oblikovanju i gradnji kao podršku naporima u ostvarivanju ove 
              inicijative,  

3. Ostvarivati koncept održivog razvoja i poticanjem inovacija u arhitekturi u cilju oblikovanja održivog 
              okoliša u budućnosti, 

4. Usmjeravati potražnju za visoko kvalitetnom arhitekturom u društvu kao cjelini,  
5. Nastaviti vrednovati kulturne i umjetničke vrijednosti arhitekture poticanjem obrazovanja i svijesti  

               inicijativama koje razvijaju interes za kvalitetu i sadržaj izgrađenog prostora, 
6. Podržavati primjenu znanja i vještina u vezi moderne arhitekture, koja kao holistički i integrirani  

              pristup uključuje graditeljsko naslijeđe u svojem razvoju, 
7. Promicati ulaganja u istraživanje i razvoj, usmjeravanjem na zeleni sektor i otvaranje novih radnih 

              mjesta, 
8. Pokrenuti proces rasprava u stručnoj i drugoj javnosti u kojima će se osmisliti detaljnije akcije, 

              učinci i potpora ovoj izjavi.  

 
Nakon uspjeha pokretanja procesa donošenja arhitektonskih politika na 03. Kongresu, koji je imao odjeka i 
u razvijenim zemljama EU, Komora je nastavila na promoviranju i razvoju ovog projekta. 
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Kadrovske promjene u resornom Ministarstvu ni na koji se način nisu negativno odrazile na kontinuitet ovog 
složenog posla, jer je već u prvim susretima s čelnim ljudima MZOPUG-a prepoznata vrijednost partnerskog 
povezivanja izvršne vlasti i strukovnih institucija, s ciljem postizanja što kvalitetnijih rješenja. 
U tom smislu MZOPUG je 02.06.2011. god. donio Odluku o osnivanju i imenovanju članova i tajnika Radne 
skupine za izradu prijedloga dokumenta „Arhitektonske politike“, u čijem su se satavu, uz predstavnike 
MZOPUG-a, Savjeta prostornog uređenja RH, UHA-e i HKIG-a, našla i dva predstavnika HKA-a: Nives 
Mlinar i Silvio Bašić, te tajnica Radne skupine Jasna Tucak, gl. tajnica HKA-a. 
Radna skupina je do sada održala 2 sjednice. 
 
Neovisno o radu u okviru institucionalnog organizacijskog tima, HKA i nadalje samostalno i u suradnji s 
UHA-om, promiče i prezentira ideju i ciljeve Arhitektonskih politika, jer se samo informiranjem i 
približavanjem problematike svim zainteresiranim društvenim subjektima može postići odgovarajuća 
sinergija djelovanja, potrebna za aktivnosti kojepretpostavljaju temeljito usuglašavanje zakonskih akata, 
donošenje novih i reviziju ukupnog društvenog djelovanja po pitanju planiranja i upravljanja  izgrađenim 
okolišem. 
 
U tom smislu Komora je djeluje lobirajući (više u točki 15. ovog Izviješća),  kroz medije (više u točki 16. ovog 
Izviješća), kroz Program stalnog stručnog usavršavanja HKA-a i na druge dostupne načine javnog 
djelovanja. 
Istovremeno, iako pravi program aktivnosti rada Radne skupine MZOPUG-a još nije donesen, partnerski 
odnosi koje je Komora razvila u tijelima državne uprave, otvorili su puteve za paralelno praktično djelovanje 
na unaprjeđenju zakonske regulative. Direktna posljedica toga, a koja govori o svijesti i potrebi zajedničkog 
djelovanja, je poziv Ministarstva HKA-u da sudjeluje u donošenju podzakonskih akata: 
Pravilnika s područja arhitektonskih i urbanističkih natječaja i Pravilnika o mjerilima kartografskih prikaza, 
standardu, sadržaju  i obveznim.  
Zajedničko zauzimanje za kvalitetu arhitektonskih usluga, koje imaju izravnu posljedicu na kvalitetu 
izgrađenog okoliša, pa stoga i nakvalitetu života, rezultiralo je, dugotrajnim i upornim zauzimanjem Komore, 
uvrštenjem pravilnika o natječajima s područja arhitekture i urbanizma i pravilnika o cijenama usluga u nove 
izmjene i dopune Zakona o prostornom uređenju i gradnji u kategoriju podzakonskih akata s obveznom 
primjenom. 
Navedeni primjeri pokazatelj su ne samo uspjeha rada Komore već i općenitog porasta stanja svijesti u 
društvu, koje počinje preuzimati odgovornost za postupanje u prostoru kao važan javni interes.  
 
Komora će svoje buduće djelovanje i nadalje usmjeravati na informiranje o pozitivnim primjerima 
međunarodne prakse, kako bi se na minimum svele pogreške, kriva tumačenja, doslovna preuzimanja 
neistraženih modela, i sl. slaba mjesta opće prilagodbe ulasku u EU. Naime, Komora je suočena i sa takvim 
iskustvima, koja ukazuju na međuinstitucionalnu neusklađenost različitih državnih tijela, pa se događa da 
dok jedna institucija podržava neki princip, druga ga osporava. To govori o potrebi međuinstitucionalnog 
povezivanja i stvaranja nacionalne platforme rada, čiji nedostatak može donijeti ozbiljne posljedice, ne 
samo na rad struke, već i na društvo općenito. 
 

 
4 

 
Poticanje stručnih arhitektonskih 
programa 
 

 

Upravni odbor 
Nadležni odbori 

 
prosinac / studeni 

  
U skladu s Planom prihoda i troškova za 2011. god., te na temelju prijavljenih projekata  područnih odbora 
HKA je u 2011. god. financijski pomogla projekte: 
 

1. Bijenalna izložba ostvarenja članova HKA-a PO Varaždin i DAV-a, otvorena od 13.-24.01.2011. 
        god. – iznos 10.000,00 kn, 
 
2. Za potrebe organiziranja projekta Društva arhitekata Zagreba: Think Space, Hrvatska komora 

arhitekata donijela je odluku na 16. sjednici Upravnog odbora, 22. 12.2010. god., o izdvajanju 
jednokratnog iznosa od 25.000,00 kn,  

 
3. Hrvatska komora arhitekata financirala je izdavanje tematskog broja časopisa Čovjek i prostor  

(ČIP), tematski posvećenog 03. kongresu hrvatskih arhitekata, odlukom Upravnog odbora, 
26.01.2011. god., te Udruženju hrvatskih arhitekata, uplatila iznos od 70.000,00 kn neto. Navedeni 
primjerci ČIP-a besplatno su dostavljeni svim članovima Hrvatske komore arhitekata, te korišteni 
kao oblik informiranja i promocije komorskih aktivnosti u zemlji i svijetu. 

 
4. Hrvatska komora arhitekata sudjelovala je, odlukom Upravnog odbora od 23.02.2011. god., u 

izdavanju brošure za održavanje 05. karlovačkog salona arhitekture – projekti i realizacije  
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       2008 – 2010., koji se u organizaciji PO Karlovac i Kluba arhitekata, Društva arhitekata građevinara i 
       geodeta Karlovac, održao u ožujku ove godine. U tu svrhu izdvojen je iznos od 7.000,00 kn + PDV,  
       za podmirenje dijela troškova tiskanja.  

 
      7.  Sponzoriranje 12. otvorenog prvenstva arhitekata u tenisu u Osijeku  
           Na zamolbu PO Osijeka i DAO-a, Upravni odbor je prihvatio zamolbu za financijsku pomoć u  
           održavanju 12. otvorenog prvenstva arhitekata u tenisu. 
           U sklopu sportskog susreta organizirana je sjednica Zbora područnog odbora Osijeka, Izložba 
           godišnjih realizacija UHA-e, kao i predavanja HKA-a i UHA-e u sklopu Programa SSU-a, na temu 
           ApolitikA – Arhitektonske politike RH, što je okupilo velik broj članova Komore i drugih  
           zainteresiranih sudionika. Upravni odbor je, na sjednici održanoj 20.04.2011. god., utvrdio da 
           sukladno dosadašnjoj praksi i visini  iznosa kojima su se do sada financirale iste aktivnosti postoje  
           potrebna sredstva u okviru Plana prihoda i troškova za 2011. god., te se daje načelna suglasnost za 
           pokrivanje dijela troškova organizacije, pod uvjetom da ih angažirane tvrtke obračunaju izravno  
           Komori. 
 
    8.    Upravni odbor je, 29.06.2011. god., podržao zamolbu Odbora Arhitektura i djeca za dodjeljivanje 

     sredstava, kao poticaja održavanju Osmiog međunarodniog simpozija u Grožnjanu s temom Social  
     Consciousness, koji se, od 8.-14.08.2011. god., održao u Grožnjanu, zbog  značenja koje predavanja  
     imaju za usavršavanje znanja ovlaštenih arhitekata, u iznosu 21.000,00 kn + PDV.  
 

    9.   Na zamolbu PO Zadar i DZA-a za organizaciju stručnog seminara: obilazak Spomen obilježja palim 
          vatrogascima na Kornatu, kao dijela Programa stalnog stručnog usavršavanja Hrvatske komore 
          arhitekata, koji je održan u sklopu 03. otvorenog prvenstva arhitekata u tenisu, 16.–18. rujna 2011. 
          god., u Zadru, PO-u Zadar je odobrena, na sjednici Upravnog odbora, 20.07.2011. god. financijska  
          potpora za potrebu organizacije brodskog prijevoza do mjesta Spomen obilježja na Kornatu u visini  
          od 10.000,00 kn + PDV.  
 
   10.  Hrvatska komora arhitekata sudjelovat će, sukladno odluci Upravnog odbora, od 14.10.2011. god., 
          u organizaciji Godišnje  izložbe  ostvarenja  hrvatskih arhitekata - poklonu  Gradu Vukovaru, koja će  
          biti otvorena u prosincu 2011. god., te tako i na simboličan način u ime arhitektonske struke u  
          Republici Hrvatskoj doprinijeti afirmaciji pozitivnih vrijednosti: stvaranja i gradnje, nasuprot destrukciji  
          koja se u Vukovaru dogodila prije  20 godina.  
          HKA će financirati prijevoz zainteresiranih sudionika skupa iz Zagreba u Vukovar, jednim autobusom 
          u oba smjera, te osigurati donaciju u visini od 10.000,00 kuna, za organizaciju Izložbe. 
  
    11. Upravni odbor HKA-a donio odluku o imenovanju predstavnika Komore u projekt  Dani urbanizma /  
          Sezona urbanizma, te sudjelovanje u inicijativi pokretanja Dana urbanizma / Sezone urbanizma, kao 
          prve velike   strukovne   manifestacije, kojom bi se trebalo ispuniti prazninu prisutnu u sustavnom  
          praćenju urbanističkog rada u Hrvatskoj.  
          Komora će imenovati svog predstavnika u ovom projektu na narednoj sjednici Upravnog odbora,  
          a projekt podržati sa 50.000,00 kna. 
 

 
5 

 
Raspolaganje sredstvima HKA-a 
 

 
Upravni odbor 

 

prosinac / studeni 

  
Nastavno na financijsku politiku Komore iz prošle godine Komora je i tijekom 2011. god. nastavila sa 
praksom oročavanja viška financijskih sredstava, koje su položene u pet poslovnih banaka: 2 oročenja 
plasirana su u Erste & Steiermarkische banci, 1 oročenje u Zagrebačkoj, banci i 2 u Raiffeisen banci. 
Sredstva su oročavana  na period od 3 – 12 mjeseci prema najpovoljnijim kamatama na dan oročenja. 
Jedan dio sredstava uložen je u kupnju udjela u novčanim fondovima Zagrebačke banke. 
 
Ukupno oročena sredstva iznose 2.065.515,63 kn. 
Stanje novčanih srestava na ZB Invest Fondu – ZB plus, iznose 622.063,49 kn. 
Stanje redovnog računa HKA,          na dan 10.11.2011., iznosi............................................100.265,07 kn 
Stanje SSU računa HKA,                  na dan 10.11.2011., iznosi............................................347.744,54 kn, 
što ukupno iznosi na računima HKA-a....................................................................................448.009,61 kn 
 
Stanje deviznog računa iznosi.....................................................................................................5.140,14 €  
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Jednogodišnji način ovakvog upravljanje s raspoloživim novčanim sredstvima Komore pokazao je pozitivne 
efekte i opravdanost uvođenja potrebne organizacije i discipline financijskog ponašanja, što je vidljivo iz 
prihodovnih rezultata za prvo polugodište 2011. god. 

 

 
6 

 
Stalno stručno usavršavanje   
 

 
Odbor za SSU, 
Tajništvo  
 

 

prosinac / studeni 

  
Prvi petogodišnji (šestogodišnji) program stalnog stručnog usavršavanja Hrvatske komore arhitekata 
(Petogodišnji Program SSU-a), završen je sukladno regulativi koja uređuje rad ovlaštenih arhitekata i drugih 
obveznika stručnog usavršavanja 30. 09. 2011. god. 
HKA je podnio izvješće o svom radu kroz redovna godišnja izviješća, dok su evidencije HKA-a resornom 
Ministarstvu dostavljene 31. 10. 2011. god.  
 
U završnom dijelu prvog obrazovnog razdoblja, od kolovoza do kraja rujna 2011. god., Komora je svim 
osobama registriranim u evidenciji HKA-a za stalno stručno usavršavanje omogućila stjecanje i nadoknadu 
zakonom propisanog minimuma potrebnih bodova, čak i u domeni regulative. Tako se, na primjer, u samo 2 
mjeseca kroz Program HKA-a moglo prikupiti ukupno potrebne bodove za cijelo razdoblje. 
 
Nadalje, Odbor za stalno stručno usavršavanje Hrvatske komore arhitekata (Odbor za SSU) je izvršio 
provjeru politike Komore za proteklo jednogodišnje obrazovno razdoblje, da se odgovarajuća stručna znanja 
osiguraju sudionicima po najpovoljnijim mogućim uvjetima, koji će osigurati: 

- stručnost predavača, 
- kvalitetu stručnih seminara, 
- aktualnost tema, 
- regionalnu zastupljenost,  

izradom statistika, koje su pokazale da je: 
- 70 % aktivnosti unutar našeg Programa SSU-a u ovogodišnjem izvještajnom razdoblju  
        organizirano besplatno za sudionike stručnih seminara, 
- osigurana regionalna zastupljenost za najvažnije tematske cjeline, 
- prisutan značajan odaziv struke. 

Odbor za SSU, u okviru dostupnih resursa, zatražio je da se djelovanje Komore u budućem obrazovnom 
kratkoročnom i dugoročnom razdoblju, temelji na primjerima dobrih arhitektonskih realizacija, te kroz njih 
temama od interesa struke, te na taj način dodatno potakne interes struke za sudjelovanje u Programu i 
izvan zakonom propisanih minimuma.   
 
Prijedlozi Odbora za SSU, kojima se unaprijeđuje usavršavanje i rad struke: 

 
-      Sukladno aktivnostima koje, kao prioritet, provodi na donošenju Arhitektonskih politika RH i u Programu 
       SSU-a pokrenut je ciklus prezantacija ApolitikA-e, za članove Komore i druge zainteresirane sudionike. 
       Koncept ciklusa koji će predstavljati kontinuirani rad na informiranju i razmjeni mišljenja pripadnika  
       arhitektonske srtuke, želi osigurati interakciju potrebnu za provjeru prijedloga s institucionalne razine u 
       bazi i praksi. Zato prezentacije redovito prate okrugli stolovi u kojima je osigurano sudjelovanje svim  
       sudionicima skupova. 
       Na taj način ne samo da se članstvo upoznaje s regulativom koja je od značenja za njezin rad, već i  
       problematičnim mjestima i načinima njihova rješavanja. 
       Prvi ciklusi predavanja pratili su regionalne centre područnih odbora u kojima su održane sjednice  
       Zborova PO-a i članova Upravnog odbora HKA-a (Varaždin, Osijek, Rovinj, Zadar, i Dubrovnik). 
 
-      Na prijedlog Odbora za SSU pokrenut je ciklus predavanja  Suvremena arhitektura – inženjerski  
       pristup, koji ima za cilj ostvarivanje stručnih seminara utemeljenim na izvrsnim primjerima  
       arhitektonskih realizacija i primjeni novih tehnologija koje su omogućile takvu arhitekturu. 
 

-     Donošenjem Pravilnika o obavljanju vježbeničkog staža Hrvatske komore arhitekata, odnosno,   

       njegovim stupanjem nasnagu, vježbenici kandidati za upis u HKA postali su obveznici stručnog  
       usavršavanja.  
 
-      Na prijedlog Odbora za stalno stručno usavršavanje, a temeljem Odluke Upravnog odbora s njegove    
       25. sjednice, kotizacija za vježbenike sudionike našeg Programa SSU-a, smanjena je na 50 %  
       vrijednosti, koju plaćaju ostali sudionici stručnih seminara, čime se najmlađim pripadnicima struke   
       željelo osigurati dostupnost za sve aktivnosti od njihova interesa, te olakšati izvršenje zakonske  
       obveze. 
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-      Na prijedlog arhitekta Ljubomira Cote, koji je kod Hrvatskog državnog zavoda za patente registrirao  
       patent za inovaciju u domeni arhitekture, drugi u hrvatskoj povijesti, Odbor se zauzeo da Komora 
       zatraži izmjenu priloga 5. Pravilnika o stručnom ispitu, te upotpunjavanju i usavršavanju znanja osoba  
       koje obavljaju poslove prostornog uređenja i graditeljstva, NN 24/2008 – Tablica bodovnih vrijednosti  
       kategorija unapređivanja i usavršavanja znanja, točka 19., na način da se  umjesto dosadašnjih  
      10 bodova, za prihvaćeni patent u arhitekturi, dodjeljuje 20 bodova. 
 
Evidentiranje:    
 
Kontinuirano se provodi evidentiranje organiziranih aktivnosti, evidentiranje individualnog usavršavanja 
članova, prema individualnim prijavama, po odobrenju Odbora za SSU, kao i IN HOUSE usavršavanje.  
 
A. 
Izvršenje Programa stalnog stručnog usavršavanja za razdoblje 2005. / 2011. god. 
 
Izvršenje Programa odnosi se a razdoblje 01.10. 2005. – 30. 09. 2011. god. 
Ukupno je realizirano 425 aktivnosti, kroz koje je ostvareno 1.971 bodova, od čega 330 iz regulative. 
Petogodišnjim (šestogodišnjim) razdobljem obuhvaćeno je 28.788 polaznika. 
Broj osoba za koje Komora vodi evidenciju SSU-a iznosi 2.898. 
Od toga broj članova Komore za koje se vodi evidencija ukupno iznosi 2.655. 
Broj vježbenika iznosi 56. 
 
Po završetku prvog petogodišnjeg (šestogodišnjeg) razdoblja, 30. 09. 2011. god., izrađena je statistika 
za članove / osobe kojima je istog datuma završilo prvo obrazovno razdoblje: 
Od 2.278 članova Komore, za koje Komora vodi evidenciju stručnog usavršavanja, njih:  
 
     -     1.489 ispunilo je zakonsku obvezu unaprjeđivanja znanja sudjelovanjem u stručnim seminarima i  

    na taj način obavezu prikupljanja 100 bodova, što čini 65 % članova obuhvaćenih  evidencijom. 
    Drugim riječima, od ukupnog broja članova, za koje Komora vodi evidenciju, njih 789, ili 35 %, nije 
    ispunilo svoju zakonsku obavezu. 
-   Pri tom je samo 1.356 članova, ili 60 %, ostvarilo traženi odnos prikupljenih bodova: ukupno 100,  
    od čega 20 iz regulative, dok 922 člana, ili njih 40 %, nije u tom smislu ispunilo svoju zakonsku  
    obavezu. 
 

Od 2.319 svih osoba, za koje Komora vodi evidenciju, stručnog usavršavanja,  njih: 
 
       -   1.519 ispunilo je zakonsku obvezu unaprjeđivanja znanja sudjelovanjem u stručnim seminarima i  
            na taj način obavezu prikupljanja 100 bodova, što čini 65% članova obuhvaćenih evidencijom. 
       -   Pri tom je samo 1.386 osoba, ili 60 %, ostvarilo traženi odnos prikupljenih bodova: ukupno 

    100, od čega 20 iz regulative, dok 933 osobe, ili njih 40 %, nije u tom smislu ispunilo svoju  
    zakonsku obavezu. 
 

Izvršenje Programa stalnog stručnog usavršavanja za razdoblje 2010 / 2011. god. 
 
Program je u najvećem dijelu izvršen do 31. 10. 2011. god. 
MZOPUG-u je, 22. 11. 2011. god., predan Izvještaj o provedbi Programa stalnog stručnog usavršavanja za 
razdoblje, od 01. 11. 2010. - 31. 10. 2011. god. 
Ukupno je ostvareno 473 bodova, od toga 131 iz građevno – tehničke regulative. 
Ukupno je ostvareno 214 (89) bodova iz Programa, a 259 (42) iz naknadno uvrštenih aktivnosti. 
 
B. 
Izrada Prijedloga Programa stalnog stručnog usavršavanja za razdoblje 01. 11. 2011. – 31. 10. 2012. 
 
Program, odobren od strane Upravnog odbora, izrađen je i upućen MZOPUG-u 31. 10. 2011. god.  
Sadrži ukupno 109 tema, predviđeno je moguće ostvarenje 428 bodova, od toga 159 iz građevno – tehničke 
regulative. 
 

Provođenje usvojenog Programa: 
 
U izvještajnom razdoblju ukupno je realizirano 103 tema od toga, 56 iz Programa, a 47 naknadno uvrštenih. 
Kroz Program stručnog usavršavanja prošlo je u godini 6.675 polaznika.  
 
 
 
 
 



 26 

 
Izrada Prijedloga Programa stalnog stručnog usavršavanja za 01. 11. 2011. – 31. 10. 2016. god.: 
 
Program, odobren od strane Upravnog odbora, izrađen je i upućen MZOPUG-u, 31. 10. 2011. god.  
Očekuje se suglasnost Ministarstva na predloženi prijedlog za novo petogodišnje razdoblje stručnog 
usavršavanja. 

 

 
7 

 
Arhitektura i djeca 

 
Odbor Arh. i djeca 
 

 
trajno  
 

  
Program Arhitektura i djeca, koji je Komora razvijala unutar Odbora arhitektura i djeca, opravdao je odluku 
Upravnog odbora o osnivanju posebnog odbora. 
Osim što ima veliko značenje u sustavu cjeloživotnog obrazovanja HKA-a, odbor doprinosi popularizaciji 
arhitekture i senzibiliziranju djece i javnosti za problematiku izgrađenog okoliša, povijesno nasljeđe i druge 
vrijednosti arhitektonske struke, te doprinosi ugledu Komore i struke općenito. 
Posebno je važan značaj medijske promocije rada ovog Odbora, kako u zemlji, tako i u svijetu, gdje je 
njegov rad prepoznat po svojoj originalnosti i kvaliteti.  
 
Aktivnosti Odbora realizirane u razdoblju do 30. lipnj 2011. god. (iznimno obuhvaćen i period kraja 2010. 
koji nije prezentiran u prošlogodišnjem Izviješću): 
 
6.11. 2010.god. 
Prva radionica iz ciklusa Prostor i ja – Mala škola arhitekture: Prostorni crtež 
 
Voditeljice programa Prostor i ja – Aneta Mudronja-Pletenac, Mia Roth-Čerina, Gordana Košćec i Davorka 
Perić – održale su prvu radionicu Prostorni crtež u suradnji s osnovnom školom A.G. Matoš i djecom koja su 
se odazvala na javni poziv.  
Prva radionica je opisala put od jednostavne geometrijske linije koju povlači pojedinac do konstrukcije 
prostora i mreže odnosa koje u njoj gradimo.  
Namjera je djeci ugraditi svijest o važnosti njihovih postupaka i njihovoj mogućnosti da utječu na kreiranje 
prostora u kojem se kreću. 
 
13.11. 2010. god. 
Radionica u osnovnoj školi Nova u Zadru povodom obilježavanja dana grada Zadra 
 
DZA u suradnji s Odborom POŠ Nova.  
Tema prve radionice bila je Riva i kako ju djeca doživljavaju. Voditeljice Mia Roth-Čerina, Iva Domanova 
Budija i Marija Profaca, uz veliku pomoć učitelja likovne kulture Danijela Koprivanca, nekoliko učitelja POŠ 
Nova, i kolega Marina Bukulina i Zvonimira Bušića, pomagali su djeci u realizaciji zamisli.  
Djeca su na Rivi predvidjela različite sadržaje, uglavnom za igru i druženje, ali i sadržaje poput Zoološkog 
vrta i Muzeja Grada Zadra. Na kraju radionice Riva je bila obogaćena s brojnim toboganima, trampolinima, 
plutajućim igralištima, ali i planinom, zoološkim vrtom i Muzejem grada.  
Cilj radionice bilo je osvijestiti vrijedan i djelomično neiskorišten prostor zadarske rive, uvodnim 
predavanjem predstaviti djeci povijest Rive kao gradskog javnog prostora, te intiuitivnim prijedlozima 
potaknuti promišljanje javnog prostora čije su segmente potom djeca realizirala u modelima te ih 
interpolirala u pripremljenu maketu zadarske Rive. 
 
20.11. 2011. god. 
Druga radionica iz ciklusa Prostor i ja – Mala škola arhitekture: Oduzimanje 
 
Druga radionica iz ciklusa Mala škola arhitekture – Prostor i ja održana je u prostorijama DAZ-a.  
Radionicu Oduzimanje vodili su arhitekti iz grupe ARCHIsquad, a prostor su „oduzimali“ učenici iz osnovne 
škole A. Cesarec i djeca koja su se na radionicu prijavila putem javnog poziva.  
Nakon što su djeca izrezala papirnate siluete ljudi koje su sami nacrtali, to isto učinili su na šupljikavim 
plohama, građevinskim mrežama, koje su visjele sa stropa. Svakom novom, izrezanom siluetom stvarane 
su nove prostorne sekvence unutar volumena od slojevito postavljenih mreža.  
Cilj radionice bio je pokazati kako se oduzimanjem ploha i volumena stvaraju novi vizalni doživljaji i 
propituju odnosi punog i praznog, svjetla i sjene. 
 
03.12. 2011. god. 
Objava hrvatske dionice natječaja za UIA Architecture & Children Golden Cubes nagrade  
 
Natječaj Međunarodnog udruženja arhitekata (UIA) Arhitektura i djeca, objavljen na websiteu HKA-a, a 
potom na siteu UHA-e, DAZ-a, te brojnim drugim web portalima.  
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Ocjenjivački sud hrvatske dionice natječaja činilo je pet članova: Sanja Filep, Gordana Košćec, Luka 
Korlaet, Davorka Perić i Mia Roth-Čerina, a trajao je, do 4. veljače 2011. god. 
U sklopu redovne sjednice Odbora, održane 14. 02. 2011. god.,  obavljeno je i žiriranje prispjelih radova 
UIA Architecture & Children Golden Cubes nagrade. 
Nagrada za škole dodijeljena je osnovnoj školi Veli Vrh u Puli u kojoj se u suradnji sa sekcijom Djeca i 
arhitektura Društva arhitekata Istre.  
Nagrada za institucije dodijeljena je Udruzi bivših učenika Škole za primjenjene umjetnosti i dizajn za akciju 
´U krugu škole´ koja je osmišljena i provedena u suradnji s nastavnicima i učenicima Škole za primjenjenu 
umjetnost i dizajn.   
Hrvatski predstavnici izložili su svoje radove na Izložbi u sklopu XXIV UIA Congres / General Assembly i 
Izborne skupštine UIA-a, u Tokyu.  
 
16.12. 2010. god. 
Treća radionica iz ciklusa Prostor i ja – Mala škola arhitekture 
 
Održana je u Osnovnoj školi Tina Ujevića. Radionicu Razigrani javni prostori vodio je arhitekt David Kabalin, 
a ´razigrani´ prostor stvarali su učenici 3. razreda. Nakon prezentacije djeca podijeljena u grupe trebala su 
napraviti makete javnog prostora kakavog bi ona željela. Makete su na kraju radionice spojene u slijed 
povezanih javnih gradskih prostora. Dobiven je prostor pun parkova, igrališta, maštovitih naprava za igru, 
paviljona, stanica, mostova.  
Namjera radionice bila je, kroz zabavu i igru, potaknuti svijest o javnom gradskom prostoru i pokazati djeci 
kako mogu utjecati na njegovo osmišljavanje i oživljavanje. 
 
17.12. 2010. god. 
Radionica u sklopu božićnog domjenka Filipović Business Advisory 
 
Arhitektonska radionica za djecu pod nazivom 'Mislimo grad', održana je u sklopu božićnog domjenka 
Filipović Business Advisory u DAZ-u u partnerstu HKA-a s UHA-om i projektom Hura arhitektura.  
Radionicu na kojoj je sudjelovalo oko 35-oro djece vodile su arhitektice Mia Roth Čerina i Aneta Mudronja 
Pletenac uz pomoć volontera (Darija Štrelov, Margareta Ćurić, Antonija Veljačić, Jelena Ćurić, Branimir 
Becić.  
Radionica je zamišljena s ciljem osvještavanja pojmova grada, planiranja grada, stanovanja i korištenja 
grada kroz elemente aktivnog sudjelovanja, poticanjem da djeca razmisle i izraze svoje ideje o sretnom i 
zdravom životu u gradu. Odvijala se u tri dijela.  
Nakon uvodne prezentacije, razgovora i međusobnog upoznavanja voditelja i djece oformljeno je šest 
manjih grupa koje su na zadanoj matrici kockama od stiropora gradili svoju zamišljenu sliku grada kojoj su 
osim likovnih elemenata davali i sadržaj i scenarij za život.  Na kraju su svoje modele pokušali prenijeti u 
planove koji su potom bili izloženi na zidovima kao mala izložba. Obzirom na zahtjevnost teme i dob djece 
koja su mahom bila predškolska dogodilo se uspješno kreativno iskustvo za voditelje i male polaznike koje 
se pretvorilo u međusobno učenje kroz igru. 
 
21.12.2010. god. 
Gostovanje Mie Roth-Čerine u emisiji Dobro jutro Hrvatska ispred Odbora Arhitektura i djeca HKA-a 
 
Na HTV-u je, nakon emitiranja priloga snimljenog tijekom održavanja druge u nizu radionica Prostor i ja, 
održan i uživo emitiran intervju o ciljevima programa Architecture & Children i njegovoj provedbi u Hrvatskoj, 
o ciljevima ciklusa radionica u DAZ-a, potrebi implementiranja tema iz arhitekture i urbanizma u nacionalni 
kurikulum i prethodnom nužnom uvjetu povećanja satnice likovne (vizualne) kulture unutar istog kurikuluma. 
 
17.1.- 8.7.2011. god. 
Rad na web-siteu Arhitektura & djeca kao poddomene novog web-a HKA 
 
Nastavno na dogovore s tvrtkom Novena u studenom 2010. god. definirana je i postavljena struktura 
podsitea Arhitektura i djeca, na web portalu HKA-a, te popunjene potrebnim sadržajima.  
Domena je aktivirana 26. 07. 2011. god. 
 
21.1.2011. god. 
Četvrta radionica iz ciklusa Prostor i ja – Mala škola arhitekture: 2D>3D  
 
Održana u Osnovnoj školi J.J. Strossmayer.  
Polaznici, učenici drugog razreda, iz kartona su izrezivali predloške plašteva te ih savijali u geometrijska 
tijela.  Radionicu su vodili: L. Korlaet, Gordana Košćec , Davorka Perić i Mia Roth-Čerina, kao i studenti 
diplomskog studija na AF Zagreb Tamara Vidović i Ivan Zloušić,  adiskusiju učiteljica Dubravka Kosier.  
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12. 2. 2011. god. 
Peta radionica iz ciklusa 'Prostor.i.ja – mala škola arhitekture': svjetlo - sjena - boja – forma 
 
Održana u DAZ-u Mala škola arhitekture. Radionicu svjetlo - sjena - boja - forma vodila je arhitektica Neda 
Cilinger u suradnji s učenicima O.Š. Pavleka Miškine i učiteljicama Sanjom Canjek Androić i Anitom 
Sminderovac. 
Arhitektica Neda Cilinger, koja se na poslijediplomskom studiju na Filozofskom fakultetu u Zagrebu bavila 
temom Boja i svjetlo u arhitekturi i njihov utjecaj na čovjeka, održala je radionicu za djecu upravo na tu 
temu. Kao autorica projekta Muzej osjeta u tunelu Grič govorila je kako je svjetlosne instalacije moguće 
osim gledanja mirisati, slušati dodirivati tako su djeca doživljavala kretanje kroz obojenu prostorno-
svjetlosnu instalaciju s transparentnim najlon panelima i osvjetljenjem led lampicama, koje je iz sekunde u 
sekundu mijenjalo izgled i doživljaj prostora.  
Nakon uvodne prezentacije kroz crno-bijele slajdove u usporedbi s onima u boji i kretanje kroz svjetlosnu 
instalaciju, djeca su u tehnici vodenih boja i kroz razgovor izražavala svoje doživljaje svjetlosnih senzacija i 
obojenih prostora. 
 
23. 3. 2011. god. 
Šesta radionica iz ciklusa 'Prostor.i.ja – mala škola arhitekture': Ploha i plošnost  
 
U DAZ-u je održana radionica Anete Mudronja Pletenac  (Hura arhitektura) u suradnji s učiteljicom prof. 
Juranom Linarić. Na radionici su sudjelovali učenici OŠ Petar Zrinski i djeca pozvana javnim pozivom. 
Radionica je tematizirala plohu, načine na koje ju doživljavamo i njezinu ulogu u stvaranju 
trodimenzionalnog prostora i tijela. Plohe / geometrija elementi su arhitektonskog jezika, kroz koje 
promatramo, doživljavamo i analiziramo arhitekturu.  
Radionica se bavila načinom na koji doživljavamo prostor kroz jedan od njegovih važnih dijelova – plohu.  
 
27. 03. 2011. god. 
Lijepa bolnica Goljak 
 
Nastavno na 19. 03. održanu drugu radionicu projekta Sekcije mladih DAZ-a, Akupunktura Grada, u 
suorganizaciji s udrugom Lijepa Bolnica okupili su se studenti i mladi stručnjaci iz područja arhitekture,  
dizajna, krajobrazne arhitekture, medicine i antropologije kako bi kroz interdisciplinarnu suradnju predložiti 
male intervencije u kompleksu Specijalne bolnice za zaštitu djece s neurorazvojnim i motoričkim 
smetnjama, na adresi Goljak 2.  
Cilj radionice bio je integrirati sve ideje u niz jedinstvenih rješenja koje će se predložiti bolnici i potencijalnim 
sponzorima za realizaciju, u svrhu poboljšanja uvjeta rada, terapije i boravka. Inicijativu cijelog projekta je 
pokrenula predsjednica udruge Lijepa bolnica Hana Fazlić, dr.med., dok projekt Akupunktura grada 
potpisuju Rene Lisac, dipl.ing.arh. i Kristina Careva, dipl.ing.arh. Voditelji ove, u potpunosti volonterske 
kreativne radionice, su studentice arhitekture Martina Kapuđija i Uršula Juvan. Paralelno se odvijala i 
radionica s djecom koja borave u bolnici, kao dio projekta u organizaciji Arhitektura i djeca HKA-a. Kroz 
nekoliko interaktivnih razgovora, voditelji Mia Roth-Čerina, dipl.ing.arh. i Bojan Mucko, stud. fil. i kult. antrop. 
potaknuli su djecu na kreativnu reakciju prema postojećim prostorima bolnice. Prikupljeni rezultati poslužili 
su kao inspiracija za kreativna rješenja sudionika. 
 
14. 04. - 16. 04. 2011.  god. 
Redovni sastanak sudionika međunarodne radne skupine Architecture&Children u Parizu 
Teme:     
 -      Diskusija o rezultatima prvog natječaja za Golden Cubes nagradu,  
- osiguranje sponzorstva za izložbu i dodjelu nagrada Golden Cubes u Tokiju,  
- novi logo UIA Architecture&Children,  

- smjernice za natječaj Golden Cubes,  
- trofej za Golden Cubes nagrade,  
- zakup dodatnog štanda na Kongresu u Tokiju,  

- forum na Kongresu u Tokiju, 
- izvješća o nacionalnim stupnjevima natječaja,  
- komunikacijska grupa,  
- grupa za financiranje,  

- načini financiranja.  
 
18. 05. 2011. god. 
Sudjelovanje M. Roth-Čerine predsjednice A & D HKA-a, na okruglom stolu (OS) 
15. 'Dana dječjih vrtića grada Zagreba' 
 
Tema diskusija i radionica na temu slobodne igre na otvorenom između ostalog je bio:  
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- „Je li vanjski prostor mjesto iskustvenog učenja djeteta jednako kao prostor vrtića?  

- Trebamo li izvoran ili uređen prirodni okoliš? Kako prostor utječe na učenje i igru djeteta?  
- Predstavlja li prirodni okoliš poticaj ili rizik za dijete?  
- Kako koristimo vanjske prostore za osmišljen boravak djeteta na zraku?  

- Slobodna igra na otvorenome djece s teškoćama u razvoju kao indikator postignuća dobre inkluzije.  
- Uloga lokalne zajednice u ostvarivanju prava djece, roditelja  i stručnjaka u donošenju odluka koje idu 

u tom smjeru.  
- Osmišljavanje i funkcionalnost prostora za boravak na zraku – iskustva, istraživanja i preporuke.“  
U prvom dijelu OS-a su odabrani zagrebački dječji vrtići i djeca koja ih polaze, koji su dali svoje viđenje 
konkretnih problema i želja, što je poslužilo kao osnova panel-diskusije koja je uslijedila u drugom dijelu na 
kojoj su meritorni stručnjaci različitih uključenih struka – pedagozi, psiholozi, arhitekti, odgajatelji, 
predstavnici gradskih vlasti i td. – iz Hrvatske i Europe raspravljali o mogućnostima i ograničenjima prijeko 
potrebnog ostvarivanja uvjeta za slobodnu igru djece na otvorenom i poticanja istraživačkog impulsa.  
Namjera organizatora je da zaključci budu sročeni u konkretan prijedlog koji će se predstaviti nadležnim 
uredima. 
 
11. 06. 2011. god. 
Sedma radionica iz ciklusa 'Prostor.i.ja – mala škola arhitekture': Krajobraz i gradnja 
 
Održana u DAZ-u radionica iz ciklusa 'Prostor.i.ja – mala škola arhitekture'.  
Voditelji su bili gosti iz Pule: sekcija Djeca i arhitektura Društva arhitekata Istre s Pulskom grupom.  
Nakon uvodnog razgovora uz slideshow u kojem se s djecom načela tema morfologije krajobraza i 
njegovog utjecaja na organizaciju izgrađenog okoliša – nastambi, sela,  gradova – sudionici su na 
konkretnom primjeru uvale Zonchi istraživala moguće pozicije i tipologije izgradnje, rasporede različitih 
funkcija grada te utjecaje karakteristika krajolika i kontkatne zone s morem na izgradnju.  
Djeca su od pripremljenih elemenata složila model uvale Zonchi, koji je zapunio veliku površinu DAZ-ove 
dvorane za izložbe i predavanja, a nakon toga su oblikovala makete zgrada i zelenih površina.  
Testirale su se različite tipologije izgradnje, funkcionalne zone, zelene površine; rezultati su se komentirali s 
aspekta insolacije, orijentacije, utjecaja morfologije terena, kontakta s morem i sl.   
Ovom radionicom zaključen je prvi, testni ciklus radionica za djecu u suradnji DAZ-a, OPA-e i A&D-a koji će 
poslužiti kao ishodišno iskustvo za širenje projekta.  
Odbor A & D zahvalio je svima koji su se odazvali kao voditelji, učiteljima, školama i djeci koja su se 
entuzijastično priključila, kao i sponzorima radionica. 
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Obrazovanje  

 
Upravni odbor 
Odbor za obrazov. 
Tajništvo   
 

 
trajno  

  

Studentska stručna praksa 
Studentska stručna praksa i nadalje se primjenjuje kao već uhodan program. 
 
Vježbenička praksa i Završne prezentacije vježbenika 
Donošenjem Pravilnika  o obavljanju vježbeničkog staža hrvatske komore arhitekata, 15. prosinca 2010. 
god., koji je stupio na snagu 01. 01. 2011. god., Komora je i službeno okončala postupak reguliranja pitanja 
obrazovanja vježbenika, kandidata za upis u Hrvatsku komoru arhitekata. 
Dvogodišnja vježbenička praksa, propisana je Zakonom o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i 
djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji, Statutom Hrvatske komore arhitekata, a program i način 
njegova obavljanja uređen je Pravilnikom  o obavljanju vježbeničkog staža Hrvatske komore arhitekata, te 
sukladno stajalištima Vijeća arhitekata Europe.  
 
Na temelju svojih javnih ovlasti, Komora je uspostavila i vodi Imenik vježbenika kandidata za upis u 
Komoru.  Propisani komorski postupak za vježbenike čine dva bitna segmenta: 

1. ostvarivanje programa stručne prakse vježbenika, pod nadzorom mentora, u punom radnom  
               vremenu u uredu ili pravnoj osobi u kojoj se provodi vježbenička praksa, 

2. realizaciju programa stručnog usavršavanja u okviru Programa stalnog stručnog usavršavanja 
ovlaštenih arhitekata i ovlaštenih krajobraznih arhitekata, s prikupljenim potrebnim minimalnim 
brojem bodova definiranim Pravilnikom. 

Osim toga, kandidati se upoznaju s praktičnim načinom rješavanja strukovnih zadaća, regulativom kojom se 
uređuju pitanja stručnog djelovanja, kao i načelima i pravilima ponašanja kojih su se, radi očuvanja 
dostojanstva i ugleda arhitektonske struke, članovi Hrvatske komore arhitekata dužni pridržavati pri 
obavljanju svoje profesionalne djelatnosti. 
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Uspješno proveden propisani komorski postupak za vježbenike okončava se Završnom prezentacijom, i 
nužan je uvjet za polaganje stručnog ispita, nakon čijeg polaganja kandidati imaju formalno pravne uvjete 
za podnošenje zahtjeva za upis u Imenik ovlaštenih arhitekata Hrvatska komore arhitekata. 
Ovako uređen vježbenički staž svrstava Komoru u kategoriju zemalja sa preporučenim obrascem, 
kvalitetom i trajanjem obrazovanja svojih članova.     
               

Obrazovanje i stalno stručno usavršavanje 
Nastavno na sudjelovanje B. Baletića u Radnoj grupi za obrazovanje ACE-a, aktivnostima ovog Odbora 
bavi se njegov nasljednik za ovo tematsko područje mr. sc. D. Bačić.  
O aktivnostima na tom području više u točki 12. ovog izviješća.  
HKA je u provedbi stručnog usavršavanje arhitekata, na međunarodnom nivou, i nadalje ispred mnogih 
članica ACE-a.  
Ujednačavanje standarda stručnog obrazovanja ovlaštenih arhitekata očekuje se da će rezultirati 
osnivanjem CPD mreže, koja će doprinijeti još boljem uvidu u prakse drugih zemalja, te tako i podizanju 
kvalitete vlastitih programa. 
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Izdavačka djelatnost / 
 
Informiranje 
  

 

Upravni odbor / pr. 
Nadležni odbori 
Tajništvo 
 

 

trajno  

  
ApolitikA 
Smjernice za izradu arhitektonske politike – Inicijativa HKA / UHA 
U sklopu svečanosti usvajanja i potpisivanja Izjave, kao akta kojim MZOPUG, Savjet prostornog 
uređenja RH, HKA i UHA demonstriraju političku i strukovnu volju za drugačiji način prostornog planiranja, 

upravljanja izgrađenim okolišem i razvoju oslonjenom na kvalitetu kao temeljnom polazištu, učinjen je prvi 
korak stvaranja uvjeta za donošenje Arhitektonskih politika RH. Za tu prigodu HKA / UHA izdale su  

Smjernice za izradu arhitektonske politike – Inicijativa HKA / UHA, koja je, u nakladi od 1.000 
primjeraka, iskorištena za informiranje struke i javnosti, lobiranje i medijsku promociju projekta. 
 

Program 03. kongresa hrvatskih arhitekata 
Izdan kao prateći materijal 03. kongresa hrvatskih arhitekata, u nakladi  od cca 1.000 primjeraka, Program  
je daleko nadišao informaciju o temama i rasporedu izlaganja, već se koristi i kao tiskovina za informiranje o 
projektima HKA-a, posebno arhitektonskim politikama. 
 

Imenik ovlaštenih arhitekata  
Sukladno mišljenju Upravnog odbora s izdavanjem Imenika ovlaštenih arhitekata pričekat će se do  
zaključenja projekata koji su od utjecaja na točnost podataka, vizualni identitet i slična pitanja.  
Izdavanju Imenika u tom će se smislu pristupiti sljedeće godine. 

 
Brošura uz 05. karlovački salon arhitekture – projekti i realizacije 2008 – 2010. 
Hrvatska komora arhitekata sudjelovala je u financiranju izdavanja brošure za održavanje 05. karlovačkog 
salona arhitekture – projekti i realizacije 2008 – 2010., koji se u organizaciji PO Karlovac i Kluba arhitekata, 
Društva arhitekata građevinara i geodeta Karlovac, održao u ožujku ove godine.  

 
Glasilo HKA-a 
Za pokretanje elektronskog glasnika Hrvatske komore arhitekata izrađen je potreban informatički program, 
te se radi na njegovom konceptu, odnosno, definiranju sadržaja prvog broja.  

 
Web stranica HKA-a 
Glavna urednica web portala: Zrinka Fain / zamjenik Jasna Tucak 
Glavna urednica elektronskog glasnika: Gordana Domić / zamjenik Jasna Tucak 
Urednici web portala: 
Nives Mlinar - Zakoni i propisi;  
Manuela Novak - Baza proizvoda;  
Dušanka Šimunović - Stručni rad HKA-a;  
Gabrijela Kosović - SSU;  
Ines Šamec Đurin - Odbori i Tijela HKA-a;  
Marija Šoić - Članstvo HKA-a;  
Tonkica Špančić - opći poslovi HKA-a;  
Nataša Tiška Vrsalović, Sanja Vondra i Rajka Bunjevac - vijesti,  
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Novi web portal pušten je u rad 04. 04. 2011. god., nakon čega je, nastavljen postupak njegova daljnjeg  
unaprjeđenja, temeljem primjedaba Upravnog odbora i korisnika. 
Također, 26. 07. 2011. god. puštena je u rad podstranica Arhitektura i djeca, te je izrađena podstranica 
Baza proizvoda, koja se prije stavljanja u funkciju puni materijalima zainteresiranih tvrtki. 
Posebnu vrijednost za članstvo ima baza zakona i propisa web portala, na čijem ažuriranju Odbor za 
regulativu sustavno radi.  
 
Web portal je od pokretanja: 
 
- imao 85.758 posjeta, 
- 37.940 novih korisnika, 
- pregledano 352.669 stranica, 
- dnevno ima oko 5.000 posjeta, s naznakom stalnog rasta, 
- najtraženije stranice portala su : imenik HKA, SSU, zakoni i propisi 
 
Statistike i usporedbe sa sličnim subjektima pokazuju da je novi web portal vrlo dobro posjećen, da je 
postao željeni dnevni alat u radu struke, te da su članovi zadovoljni sadržajem i kvalitetom, pri čemu je 
važan pokazatelj trend povećanja njegova korištenja. 

 
Izvješćivanje  
Izvješćivanje javnosti i članstva o aktivnostima HKA-a odvija se u više segmenata: 
 
1. Izvješćivanje putem web stranice – sve aktivnosti relevantne za rad struke i HKA-a - Uredništvo, 
2. Izvješćivanje putem obavijesti članstvu elektronskom poštom – posebno važne aktivnosti vezane uz 
    članstvo HKA-a i rezultate na unaprjeđenju regulative – predsjednica Odbora, 
3. Izvješćivanje javnosti putem medija i na raznim skupovima – javno obraćanje javnosti, medijima, članstvu 
    ili institucijama RH usuglašava se na nivou predsjednice Odbora i predsjednika, te drugih uključenih 
    tijeka i radnih tijela Komore, odnosno strukovnih institucija koje zajedno zastupaju određena stajališta. 
 

Web portal ACE-a 
Na poziv Vijeća arhitekata Europe svojim članicama, a u sklopu redizajna i redefiniranja web portala ACE-a, 
ažuriran je početkom ožujka 2011. god. i dio web stranice HKA-a. HKA je dostavila nove podatke 
usklađene, s novim, u međuvremenu objavljenim zakonskih aktima. Na dokumentu su radili D.Bačić, 
A.L.Pleština, Z.Hanžek i D.Šimunović. 
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Suradnja s UHA-om 
 

 

Upravni odbor 
odbori, delegati 
 

 

trajno  

   
Redovan rad Odbora za natječaje;  
Suorganizacija 03. kongresa hrvatskih arhitekata. 
Zajednički nastupi u javnosti kada je u pitanju promocija arhitektonske djeltnosti i zaštita interesa struke. 
Zajednički razvoj projekata od interesa za unaprjeđenje rada struke (više u točki 4.).  
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Regulativa 
 

 
Nadležni odbori, 
posebna tijela, 
Tajništvo 
 

 

 
trajno  

  
Rad na zakonskoj regulativi kojom se uređuju bitna pitanja djelovanja struke u ovoj je godini bio posebno 
intenzivan i obilježen potrebom žurnog djelovanja i donošenja odluka o predmetima koji iziskuju studiozan 
pristup. Uz to, atmosfera izvjesnog skorog ulaska RH u Europsku uniju, dodatno je stvorila nepovoljne 
okolnosti za rad na ključnim aktima. 
Aktivnosti su se, uz rad na donošenju Arhitektonskih politika RH, uglavnom odvijale na donošenju i 
izmjenama i  dopunama nekoliko zakonskih akta: 
- Zakon o javnoj nabavi, 

- Zakon o postupanju s nezakonito izgrađenim zgradama, 
- Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prostornom uređenju i gradnji, 
- Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji, 

- zakonskoj regulativi iz područja zaštite od požara, 
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- Pravilniku o sadržaju projekata za zgrade, 

- Pravilniku o natječajima s područja arhitekture i urbanizma, 
- Pravilniku o sadržaju, mjerilima kartografskih prikaza, obveznim prostornim pokazateljima, standardu, 

elaborata i obveznih priloga prostornih planova i 

- Pravilniku o cijenama usluga. 

 
Izmjene i dopune Zakona o javnoj nabavi  
 
Svi pregovori koje je zastupala HKA u pregovorima s resornim Ministarstvom mogu se svesti na pitanje 
javne nabave zasnovane na kvaliteti. Kvaliteti arhitektonskih usluga, kvaliteti izgrađenog okoliša i kvaliteti 
života koje iz njih proizlazi. 
Odgovornost arhitektonske struke nije i ne može biti samo strukovna odgovornost ukoliko društvo ne svori 
osnovne preduvjete za provedbu postupaka javne nabave utemeljene na odgovarajućim pretpostavkama. 
HKA problemu unaprjeđenja Zakona o javnoj nabavi, u smislu nabave arhitektonskih usluga, pristupa u 
skladu sa stavovima ACE-a, u savjetovanju o Green Paper-u - Zelenoj knjizi o modernizaciji EU politike 
javne nabave, od 15.04.2011.  god., gdje se navodi da natječaj treba biti sustavno primjenjivan kao 
standardna metoda za javnu nabavu usluga planiranja i projektiranja, kojim se istovremeno osigurava 
gospodarski razvoj temeljen na znanju i inovacijama, kvaliteta izgrađenog okoliša, transparentnost 
procedure, te ravnopravnost i konkurentnost svih sudionika. 
EU Direktiva kaže da se javna nabava: može obavljati principom raspisivanja natječaja, a taj izraz bi trebalo 
preinačiti u: mora, pa Komora u tom smislu vodi pregovore s Ministarstvom gospodarstva, rada i 
poduzetništva (MGRP). Pri tom treba istaknuti postojanje nekoliko uspješnih primjera ovako koncipirane 
javne nabave na EU tržištu. 
Ograničeno vrijeme u pregovaračkom postupku o pristupanju RH Europskoj uniji komplicira pregovaračku 
poziciju MGRP-a, čiji je motiv, primarno, udovoljavanje zahtjevima od strane EU. 
No, bez obzira na okolnosti Upravni odbor je podržao takav pristup, koji nastoji u prijedloge dokumenata 
uvrstiti sve principe o kojima izravno ovisi kvaliteta izgrađenog okoliša. 
 

Zakon o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom 
uređenju i gradnji  
 
U MZOPUG-u je održano i nekoliko sastanaka u kojima je dotaknuta tema Zakona o arhitektonskim i 
inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji, međutim njihov je cilj bio, prema 
tumačenju državne tajnice, samo usklađenje s EU direktivama i zakonom o reguliranim profesijama i 
priznavanju stručnih kvalifikacija, dok će se temeljitijoj izmjeni Zakona pristupiti nakon šire stručne rasprave, 
krajem godine. 
Komora je 04.07.2011. god. resornom Ministarstvu dostavila očitovanje i primjedbe na ovako koncipirane 
 izmjene prijedloga teksta Izmjena i dopuna Konačnog prijedloga Zakona o arhitektonskim i inženjerskim  
poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji. 
Međutim, predstavnici Komore iskoristili su priliku i u toj prilici naglasiti brojna pitanja iz strukovne 
dejlatnosti, koja je potrebno i moguće bolje urediti, kao što je npr. čl. 62. st. 2. Zakona. 

 

Zakon o postupanju s nezakonito izgrađenim zgradama 
 
Nastavno na brojne sastanke i lobiranje HKA-a i UHA-e tijekom lipnja, Komora je 30.06.2011. god., 
nadležnom Ministarstvu dostavila očitovanje i primjedbe na prijedlog teksta Konačnog prijedloga Zakona o 
postupanju s nezakonito izgrađenim zgradama, te unisono iskazala veliku rezervu struke prema prijedlogu  
zakonodavca, koji ne ispunjava osnovne pretpostavke za saniranje šteta izazvanih nezakonitim 
postupanjem. Štetnost takvog akta nedvojbeno ima dalekosežne posljedice na izgrađeni okoliš.  
Reagiranje HKA-a i UHA-e zajedničkom izjavom prema MZOPUG-u, kao i drugi načini lobiranja za interese  
struke u okviru svojih zakonskih mogućnosti, nisu urodili željenim rezultatom. 
Donošenjem navedenog Zakona 10.08.2011. god., Komora je stavljena u situaciju da mora odgovoriti na 
brojne upite članstva, koje će, u okolnostima krize, biti prisiljeno zanemariti stukovne i moralne dileme, te 
prihvatiti rad na dostupnim poslovima.  
Ne udaljivši se nimalo od rezolutnih stavova definiranih izjavom HKA-a / UHA-e, Komora je na nivou 
Upravnog odbora potražila odgovore, kako odgovoriti na brojne probleme koje je Zakon otvorio, te 
istovremeno zaštiti članstvo od brojnih rizika. 
 
Članovi Upravnog odbora (UO), istaknuli su da treba imati na umu politički kontekst u kojem je on donesen, 
te podijeljenost javnosti, koja je pokazatelj nezadovoljstva i izvan strukovnih krugova.  
Komora je jasno definirala razloge zbog kojih nije podržala ove zakonske mjere, budući one ne osiguravaju 
standarde za valorizaciju i saniranje bespravne gradnje, kao i ozbiljne posljedice koje će Zakon imati. 
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Stoga se UO zauzeo za djelovanje donošenjem konstruktivnih mjera budućeg postupanja, njegujući  
partnerski odnos s nadležnim institucijama: 

- Pratiti primjenu Zakona u kontekstu stajališta koja je Komora zastupala u fazi njihova 
donošenja,  te ukazivati nadležnim institucijama na uočene nedostatke, 

- Nastaviti suradnju sa nadležnim ministarstvima na otklanjanju i nadalje prisutnih 
nedostataka, 

- Izraditi naputke za primjenu Zakona, i uputu članstvu u pogledu primjene Pravilnika o 
cijenama usluga,  

- Prirediti tekst Izjave, kao dijela arhitektonskog snimka izvedenog stanja, kojom se 
izražava nepostojanje odgovornosti ovlaštenih arhitekata za neusklađenosti snimka izvedenog stanja s 
odredbama građevinsko tehničke i planske regulative, te štetama koje iz takvih projekata mogu nastati za 
korisnike zgrada i treća lica. 
Zaključeno je da aktivnosti Komore treba, kao i do sada, razvijati u dva pravca: 

- zaštita javnog interesa kroz redovnu proceduru sudjelovanja u donošenju zakonskih 
akata, 

- lobiranje za buduće promjene, na način definiranja i predlaganja konkretnih zakonskih 
prijedloga.  

Kako je u slučaju ovog Zakona riječ o vrlo važnom aktu, s dalekosežnim, negativnim posljedicama na 
izgrađeni okoliš, potrebno je potaknuti strukovnu raspravu o: 

- njegovom značenju i posljedicama, 
- nedostacima, 
- prijedlozima za rješavanje neprihvatljivog stanja, 

što je Komora ostvarila, između ostaloga, organiziranjem stručnih seminara u suradnji s resornim 
Ministarstvom 
Na 25. sjednici UO-a, održanoj 14.10.2011. god., usvojena je dokumentacija vezana uz primjenu novog 
Zakona o postupanju s nezakonito izgrađenim zgradama (NN 90/11): 

• Naputak  za izradu arhitektonske snimke izvedenog stanja prema Zakonu o postupanju s 
nezakonito izgrađenim zgradama (NN 90/11), 

• Ugovor, 

• Podaci za obračun naknade za zadržavanje zgrade u prostoru prema kriterijima iz članka 17 
Zakona, 

 
koju je Komora priredila, rukovodeći se i sugestijama Ministarstva zaštite okoliša, prostornog uređenja i 
graditeljstva. Navedeni dokumenti usvojeni su kao službeni obrazac u postupcima ozakonjenja nezakonito 
izgrađenih zgrada, s obveznom primjenom za ovlaštene arhitekte. 
 
Nastavno na inicijativu HKA-a da se članstvu osigura žurna i efikasna pomoć u primjeni novih zakonskih 
akata, stvore uvjeti za njihovo jednoznačno tumačenje, te ubrza procedura izdavanja rješenja o izvedenom 
stanju, Komora je u suradnji s predavačima MZOPUG-a, Nike Sudarević, državne tajnice, Josipe Blažević 
Perušić, državne tajnice, Josipa Bienenfelda, načelnika, , te tri predavača Komore, T. Ćurković, R.Bunjevac 
i T.Kukin, organizirala seriju stručnih seminara na pet lokacija u RH: 

 
ZAGREBU.....................utorak,   20. listopada 2011. god.,  
DUBROVNIKU..............petak,    28. listopada 2011. god., 
SPLITU..........................četvrtak 03. studenog 2011. god., 
RIJECI...........................petak,   11. studenog 2011. god., 
OSIJEKU...................... petak, 18. studenog 2011. god., 

                                        
s programom, koji je obuhvatio sva bitna pitanja:  
       

▪ Novine u zakonskoj regulativi o prostornom uređenju i gradnji  
- uloga HKA - a u postupku donošenja zakona  
Tomislav Ćurković, ovl. arh., 
predsjednik Hrvatske komore arhitekata 

▪ Prikaz Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o prostornom uređenju i gradnji, 
Izrada i donošenje prostornih planova  
Uvjeti planiranja u zaštićenom obalnom području 
Nike Sudarević, mag. ing. agr.,  
državna tajnica Ministarstva zaštite okoliša prostornog uređenja i graditeljstva 

▪ Prikaz Zakona o izmjenama i dopunama zakona o prostornom uređenju i gradnji 
        Provođenje prostornih planova i izdavanje akata za građenje  

Uređenje građevinskog zemljišta.  
       Josip Bienenfeld, dipl. iur., 

načelnik Samostalne službe za zakonodavstvo 
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▪ Prikaz Zakona o postupanju s nezakonito izgrađenim zgradama i 

Uredbe o naknadi za zadržavanje nezakonito izgrađenih zgrada u prostoru 
Josipa Blažević - Perušić, dipl. ing. arh., 
državna tajnica Ministarstva zaštite okoliša prostornog uređenja i graditeljstva 
Ministarstva zaštite okoliša prostornog uređenja i graditeljstva 

▪ Okrugli stol  
Sudjelovanje svih sudionika Stručnog seminara  

▪ Prikaz sadržaja snimke izvedenog stanja u smislu 
       Zakona o postupanju s nezakonito izgrađenim zgradama 

Rajka Bunjevac, ovl. arh., 
zamjenica predsjednika Hrvatske komore arhitekata 

▪ Pravilnik o cijenama usluga („Narodne novine“ 85/99) 
Način primjene i izračuna vrijednosti usluge izrade snimke izvedenog stanja  
Tomislav Kukin, ovl. arh., 
član Upravnog odbora HKA-a  

▪ Okrugli stol  
Sudjelovanje svih sudionika Stručnog seminara  
 

Stručni seminari i dokumenti koji osiguravaju reguliranu primjenu zakonskog akta s toliko otvorenih pitanja i 
kontroverzi polučili su velik interes struke, pa se u Program SSU-a odazvalo blizu 500 sudionika, što 
najrječijtije govori o potrebi ovakvog djelovanja. 
Dokumenti za primjenu Zakona osigurali su minimalne standarde za zaštitu ovlaštenih arhitekata u 
postupcima ishođenja rješenja o izvedenom stanju i korisnika njihovih usluga, a posredovanjem Komore 
omogućen je direktan kontakt naših članova s donosiocem Zakona, te dragocijeni dijalog s predstavnicima 
struke, bez obzira na i dalje prisutna bitno različita stajališta o rezltatima ovakvog postupanja s izgrađenim 
prostorom.     
Na ovja način Komora je i na praktičan način dobila potvrdu opravdanosti konstruktivnog djelovanja i u 
naizgled nepremostivim situacijama, o čemu je svoje pozitivno mišljenje izrazio i Upravni odbor. 

 

Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o prostornom uređenju i gradnji 
 
Iako su HKA i UHA iskazali rezervu i u pogledu dijela odredbi iznesenih u prijedlogu teksta  Zakona o 
izmjenama i dopunama Zakona o prostornom uređenju i gradnji, potrebno je istaknuti momente, koji su u 
donošenju ovog dokumenta, na temelju argumenata i iskustava europske prakse ipak prepoznati kao 
vrijednost i javni interes društva: 
Zajedničko zauzimanje za kvalitetu arhitektonskih usluga, koje imaju izravnu posljedicu na kvalitetu 
izgrađenog okoliša, pa stoga i na kvalitetu života, rezultiralo je uvrštenjem pravilnika o natječajima s 
područja arhitekture i urbanizma i pravilnika o cijenama usluga u nove izmjene i dopune Zakona o 
prostornom uređenju i gradnji u kategoriju podzakonskih akata s obveznom primjenom. 
Nadalje, Komora je nesumljivim autoritetom poznavatelja bitnih vrijednosti arhitektonske djelatnosti, 
pozvana na aktivno sudjelovanje u donošenju podzakonskih akata: 
 
1.         Pravilnika o mjerilima kartografskih prikaza, standardu, sadržaju  i obveznim  
            prostornim pokazateljima elaborata prostornih planova i obveznih priloga  
2.         Pravilnika o natječajima s područja arhitekture i urbanizma. 
Ovakav način rada mogao bi trajno unaprijediti principe rada na donošenju zakonskih dokumenata, 
osigurati izvršenje rokova propisanih zakonom, te uvesti red i jednoznačno postupanje u rad struke. 
Komora ove vrijednosti prepoznaje kao prve napore na zajedničkom djelovanju po principima Arhitektonskih 
politika, za čije s edonošenje tako zalaže. 
Stoga, unatoč svim poteškoćama i lošoj gospodarskoj situaciji u ovakvim koracima vidi naznaku nekih 
kvalitativno boljih vremena. 

 

Pravilnik o sadržaju i opremi projekta za zgrade 
 
Predlagatelj HKA. 
Na traženje HKA-a nastavljan je rad pri MZOPUG-u na izradi Pravilnika, koji čak tri godine čeka na 
donošenje, sukladno zakonskoj obvezi resornog Ministarstva, prema Zakonu o prostornom uređenju i 
gradnji.   Koordinatori za HKA su članovi postojećeg Povjerenstva A.Milas i N.Mlinar. Za sada nema 
konkretnih pomaka, ali je ostvaren dijalog i postoji želja da se učine potrebni pomaci, kako bi Pravilnik 
mogao imati podršku svih komora u graditeljstvu, kao predlagatelja. 
Nositelj projekta za MZOPUG je L.Fučić. 
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HKA – Savjet za prostorno uređenje RH (SPURH) 
 
Na inicijativu Savjeta prostornog uređenja Republike Hrvatske, održan je u HKA-u  02.05.2011.god.,  
sastanak predstavnika Savjeta s predstavnicima HKA-a (T.Ćurković, R.Bunjevac, T.Horvat, S.Bašić, 
H.Knifić Schaps i S.Pegan),  na temu Kvaliteta prostornih planova i projekata koje izrađuju ovlašteni 
arhitekti, članovi HKA-a. 
U uvodnoj riječi, Helena Knifić Schaps je u ime SPURH-a istaknula da je resorno Ministarstvo (MZOPUG) u 
proceduri davanja suglasnosti na prostorne planove, zatražio mišljenje Savjeta o njihovom sadržaju i 
kvaliteti. Savjet je, u posljednje vrijeme, imao na uvid čitav niz prostornih planova čija je kvaliteta nedostatna 
ili loša. Problem se također pojavljuje i kod nedostatne kvalitete velikog broja projekata za zgrade. Planovi o 
kojima se radi, nisu samo loši u kvaliteti koncepta već su i zanatski loše izrađeni. Taj problem je potakao 
Savjet da se obrati HKA-u, te da se na ovom sastanku razmotri način njihova rješavanja.  
Predsjednik je potvrdio konstatacije Savjeta, ali i naglasio da se u ova krizna vremena poslovi črade često 
bitno ispod cijena propisanih Pravilnikom o cijeni usluga, što pogoduje niskoj kvaliteti projekata i planova. O 
tome svjedoče i neslužbene potvrde o lošoj kvaliteti projekata koja dolaze iz tijela državne uprave, koja na 
temelju njih izdaju akte za građenje. HKA u okviru svojih mogućnosti jedino što može učiniti je da kolege, 
koji izrađuju takvu dokumentaciju, kažnjava stegovnim mjerama. 
Istaknuto je da nije samo riječ o pitanjima oblikovanja već o evidentnim nepravilnostima, kao što je  gradnja 
u obalnom pojasu i sl. čime se krši javni interes. Naglašeno je da se čak i projekti koje financira MZOPUG, 
kao parkovi prirode i sl., izrađuju vrlo nekvalitetno, što bi također trebalo sankcionirati ukidanjem ovlaštenja 
za izradu prostornih planova. 
Zaključeno je da sankcioniranje bez obzira tko bi ga provodio ne bi dalo prave rezultate, već su potrebne 
suštinske promjene, kako se ne bi ozbiljnije ugrozio javni interes. 
Tea Horvat je istaknula da je potrebno djelovati na više nivoa: 
1. U sustavu javne nabave treba načiniti izmjene da se onemogući ugovaranje usluga po damping 
cijenama, 
2. U sustavu stegovnih mjera treba načiniti pritisak putem masovnih tužbi za ugovaranje usluga ispod cijena 
propisanih Pravilnikom, 
3. Definirati što je stručno izrađen projekt - mi danas nemamo Pravilnik o sadržaju projekta za zgrade, koji 
se može jednoznačno tumačiti 
4. Dužnost nam je rehabilitirati struku na način da sami izradimo dokumente koji su nam potrebni za 
postizanje kvalitete naših usluga. U tom smislu svi napori vezani uz donošenje ApolitikA-e (Arhitektonskih 
politika RH), koja je krovni dokument gdje se daju generalni ciljevi, doprinijet će u konačnici kvaliteti naših 
usluga. 
Predstavnici Savjeta izvijestili su o svom radu na izradi Smjernica i kriterija za arhitektonsku vrsnoću 
građenja i o pripremi koncepta Strategije prostornog uređenja Republike Hrvatske. SPURH radi i na 
istraživanju regulative RH, vezano na brojna nasuprotna određenja u važećim zakonima. U tom segmentu 
se otvara i pitanje nadležnosti raznih ministarstava, te se dešava da MZOPUG nije uopće nadležan za velik 
broj zakona koji imaju utjecaj na okoliš.  
Predsjednik je predložio zajednički rad Savjeta  HKA-a  u koordiniranoj akciji rješavanja problema struke. U 
tom smislu HKA će, koristeći se pri tom dokumentima koje je izradio Savjet,  izraditi svoje prijedloge. Nakon 
zajedničke revizije prijedlozi bi se uputili MZOPUG-u i saborskom Odboru za prostorno planiranje.  

 

Donošenje akata u domeni zaštite od požara 
 
Nastavno na zahtjev Ministarstva unutarnjih poslova kojim je zatraženo mišljenje HKA-a na nacrte 
prijedloga pravilnika iz područja zaštite od požara: 
 
- Nacrt prijedloga Pravilnika o ovlaštenjima za izradu elaborata zaštite od požara, 
- Nacrt prijedloga Pravilnika o revidentima iz zaštite od požara,  
- Nacrt prijedloga Pravilnika o sadržaju elaborata zašite od požara, 
- Nacrt prijedloga Pravilnika o otpornosti na požar i drugim zahtjevima koje građevine i građevinski 

proizvodi moraju zadovoljiti u slučaju požara, 
- Nacrt prijedloga Pravilnika o razvrstavanju građevina u skupine po zahtjevanosti mjera zaštite od 

požara, 
  
Komora je 06. svibnja 2011. god. dostavila svoja stajališta (prilog), potkrijepivši ih i važnim komentarom o 
prekratkim rokovima za davanje mišljenja. Komora je istaknula potrebu da se za davanje mišljenja na 
zakonske akte osigura vrijeme koje će dati mogućnost kvalitetnog rada što podrazumijeva minimalno 15 
dana za njegovu izradu, koliko je potrebno da članovi Odbora za regulativu HKA-a prouče i na sjednici 
Odbora prodiskutiraju svaki dokument o kome Komora treba dati svoj stav. Pri tom, naglašeno je, zadnja 2 
zahtjeva za očitovanje na prijedloge zakonskih akata, stigla su u Komoru samo 2 dana prije roka za 
očitovanje, u kojem roku nije moguće dati kvalitetne primjedbe.  
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AGENCIJA ZA ZAŠTITU TRŽIŠNOG NATJECANJA 
11.07.2011. god. – Zaključak o pokretanju postupka protiv HKA, 
28.07.2011. god. – očitovanje HKA-a na Zaključak AZTN-a, 
24.08.2011. god.– dopis AZTN-a, odobrenje za produživanje roka za dostavu podataka HKA-u, 
05.09.2011. god. – očitovanje HKA-a, dostavljanje traženih podataka, 
15.09.2011. god. – obavijest AZTN-a o utvrđenim činjenicama, 
25.10.2011. god. – dopis svih komora MZOPUG-u, vezano uz pokrenute postupke, 
21.10.2011. god. – poziv AZTN-a na usmenu raspravu, 
07.11.2011. god. – očitovanje MZOPUG-a na prijavu AZTN-a, 
08.11.2011. god. – usmena rasprava, predstavnici HKA-a J.Tucak i T.Matić. 

 
Nastavno na podnesak Agencije za zaštitu tržišnog nadmetanja, u svezi utvrđivanja narušavanja tržišnog 
natjecanja sklapanjem nedopuštenog sporazuma o cijenama usluga ovlaštenih arhitekata, što je 
kvalifikacija koja podrazumijeva upotrebu Pravilnika o cijenama usluga, te postupak koji, pri ovom tijelu, u 
tom smislu vode HKA i druge komore u graditeljstvu, poduzete su i zajedničke aktivnosti prema Ministarstvu 
zaštite okoliša prostornog uređenja i graditeljstva (MZOPUG), kao strukovno nadležnoj instituciji od 
značenja za prosudbu javnog interesa u ovom predmetu. 
 
Sukladno prethodnom dogovoru svih komora u graditeljstvu, Hrvatska komora inženjera građevinarstva je, 
za sve četiri komore uputila, 25.10.2011. god., dopis MZOPUG-u (prilog), sa zahtjevom da se uključi u 
zaštitu primjene Pravilnika o cijenama usluga na koji je u službenoj zakonskoj proceduri donošenja ovo 
Ministarstvo dalo i svoju prethodnu suglasnost. Nadalje, zatražen je i žuran sastanak kod ministra Branka 
Bačića. 
 
MZOPUG je na traženje četiriju komora u graditeljstvu, 07.11.2011. god., uzvratio dopisom (prilog), kojim se 
daje podrška primjeni Pravilnika o cijenama usluga, jer bi: „...smanjivanje cijena predmetnih usluga i radova 
u Hrvatskoj, a čija je cijena niža od onih u EU, utjecalo bi na minimum kvalitete predmetnih usluga i radova, 
pa je MZOPUG mišljenja da je u postupku o ocjeni da li cijene propisane Pravilnikom predstavljaju 
nedopušteni sporazum iz čl. 8. potrebno primjeniti „test proporcionalnosti“, kako je to EK predložila u 
izviješću o profesionalnim uslugama (Communicatin from the Commision;...“ 
 
„Naime,“, zaključuje ui svom dopisu MZOPUG,  „ovlašteni arhitekti i inženjeri u obavljanju svojih usluga i 
radova imaju i javne ovlasti, jer su njihovi projekti sastavni dijelovi akata javnopravnih tijela (tijela jedinica 
lokalne, područne i državne uprave), a izdavanjem kojih se odlučuje o pravima i obavezama pravnih 
subjekata i time se štiti čitav niz javnih interesa, pa bi stoga u slučaju nedostatne kvalitete istih bio ugrožen i 
javni interes“. 
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Međunarodna aktivnost 
 

 

Upravni odbor, 
Odbor za 
međunarodnu 
suradnju  
 

 

 
trajno  
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 
Međunarodne aktivnosti Hrvatske komore arhitekata provodile su se sukladno Planu rada za 2011. god., 
kao i Planu prihoda i troškova za 2011. god., ali i temeljem pojedinačnih odluka Upravnog odbora radi 
sudjelovanja u projektima koje Komora razvija. U navedenu kategoriju posebno spada razvoj projekta 
donošenja Arhitektonskih politika RH – ApolitikA, koje se razvijaju na nivou resornog Ministarstva unutar za 
to osnovane Radne skupine, te sudjelovanje u izmjenama i dopunama Zakona o javnoj nabavi, za 
arhitektonske usluge. 
Ovakav angažman Komore zahtijevao je dobro i sustavno informiranje, pa je u tom smislu Upravni odbor, 
utvrdivši postojanje potrebnih sredstava za nadopunu Plana, donio odluke o uključivanju dlegata iz 
navedenih tijela u radne grupe ACE-a, WG TA1 i TA2, odnosno, u smjeru budućeg aktivnog sudjelovanja u 
Europskom forumu za arhitektonske politike – EFAP. 
 
-       ACE GA1, 01.-02.04.2011. god., Dublin, delegati: Tomislav Ćurković, Alan Leo Pleština,      
                                                                                        Dušanka Šimunović, 
- ACE TA1 WG, 17. 02. 2011. god., Bruxelles, delegat: Bojan Baletić, 

- ACE - ENHSA III Project Venice Seminar za EEU regiju - 
        08. 04. 2011. god.,Venecija, delegati: Bojan Baletić, Dubravko Bačić, 
- UIA WG Architecture & Children, 15.– 16.04.2011. god., Paris, delegat: Mia Roth Čerina, 
- ACE TA2 WG Public Procurement, 10.–11.06., 2011. god., Berlin, delegat: Rajka Bunjevac, 

-  
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- Balkanska konferencija o arhitekturi i UIA region II, sastanak predsjednika, 16.-18. 06. 2011. god.,  
- Istanbul, delegati: Tomislav Ćurković, Alan Leo Pleština, 
- EFAP GA Meeting, 29.09.2011. god., Gdansk, delegat: Silvio Bašić, 

- ACE GA2, 25.–26.11.2011. god., Bruxelles, delegati: Alan Leo Pleština, Dušanka Šimunović, Jasna 
Tucak. 

Prezentacija smjernica za donošenje Arhitekronskih politika RH na GA1 ACE-a u Dublinu, Izjava koju su 
postigle hrvatske strukovne institucije i nastup predsjednika hrvatske delegacije A.L.Pleštine, pred 
delegatima Generalne Skupštine ACE-a, imala je snažan odjek u članstvu Vijeća arhitekata Europe. 
Međutim, prava dimenzija hrvatskog uspjeha na tom planu dobila je svoje puno značenje značajno nakon 
ovog skupa, jer jepotaknula interes komora Češke, Turske, Bugarske i Poljske, koje održavaju trajne ili 
povremene kontakte s našom Komorom nastojeći pratiti njene korake na putu definiranja budućih pravaca 
razvoja ovog zahtjevnog projekta. 
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AKTI  

Hrvatske komore arhitekata 
USVOJENI / U DONOŠENJU 

 

 
Upravni odbor, 
Odbor za regulativu 
Posebna tijela 
 

 
 
trajno  
 

 
 
 

 
1.  Pravilnik o javnim knjigama i  evidencijama 
     Usvojen na 19. sjednici Upravnog odbora, 23.03.2011. god.,   
     Donesen na 06. sjednici Skupštine, 20.05.2011. god. 

 
2.  Prijedlog teksta 
     Pravilnika o arbitraži i arbitražnom postupku 
     Usvojen na dopisnoj sjednici Upravnog odbora, 27.10.2011. god., 
     U postupku donošenja. 
 
3. Prijedlog teksta 
    Pravilnika o stalnom stručnom usavršavanju članova HKA 
    Usvojen na dopisnoj sjednici Upravnog odbora, 27.10.2011. god., 

 
4. Prijedlog teksta 
    Pravilnika o počasnim članovima HKA -a 
    Usvojen na dopisnoj sjednici Upravnog odbora, 27.10.2011. god., 
    U postupku donošenja 
 
5. Prijedlog teksta 
    Pravilnika o arhivskom i registraturnom gradivu 
    Usvojen na dopisnoj sjednici Upravnog odbora, 27.10.2011. god., 
    U postupku donošenja 
 
6. Dokumenti HKA-a vezani uz primjenu Zakona o postupanju s nezakonito izgrađenim zgradama  

• Naputak  za izradu arhitektonske snimke izvedenog stanja prema Zakonu o postupanju s 
nezakonito izgrađenim zgradama (NN 90/11), 

• Ugovor, 

• Podaci za obračun naknade za zadržavanje zgrade u prostoru prema kriterijima iz članka 17 
Zakona, usvojeni na 25. sjednici Upravnog odbora, 14.10.2011. god., kao službeni obrazac u 
postupcima ozakonjenja nezakonito izgrađenih zgrada. 

 
7. S obzirom na donošenje novog Pravilnika o izmjenama i dopunama Pravilnika o stručnom ispitu, 
    te upotpunjavanju i usavršavanju znanja oosba koje obavljaju poslove prostornog uređenja i 
    graditeljstva (NN 129/11), dalje: Pravilnik, te uputu resornog Ministarstva od 21. studenog 2011. god., 
    određeni broj postojećih akata Komore, kao i akata u postupku donošenja, bit će potrebno odgovarajuće  
    uskladiti. Za akte u postupku donošenja, odredbe novog Pravilnika i Upute MZOPUG-a za primjenu,  
    od 22. 11. 2011. god., bit će uključene kroz amandmane, u zakonom propisanom postupku. 

 

 
14 
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03. kongres hrvatskih arhitekata 
 
03. Kongresa hrvatskih arhitekata, u organizaciji Hrvatske komore arhitekata i Udruženja hrvatskih 
arhitekata, održan je 25. – 27. 11.2010. god. u Hotelu Lav le Meridien, u Splitu, pod visokim 
pokroviteljstvom predsjednika Republike prof. dr. sc. Ive Josipovića, Vlade RH, MZOPUG-a, MK-a i 
GradaSplita. 
Najznačajniji strukovni međunarodni skup u kojem je sudjelovalo pet zemalja i nešto više od 600 sudionika, 
te brojni domaći i strani predavači.  
S posebnom pozornošću popraćeno je izlaganje triju delegacija: Austrije, Irske i Slovenije, koje su iznijele 
svoja iskustva u donošenju nacionalnih arhitektonskih politika.  
Za izradu Arhitektonske politike predloženo je stvaranje nacionalne platforme, pod vodstvom i 
koordinacijom Ministarstva zaštite okoliša, prostornog uređenja i graditeljstva, Savjeta za prostorno 
uređenje Republike Hrvatske, Hrvatske komore arhitekata i Udruženja hrvatskih arhitekata, o čemu je, uoči 
Kongresa, postignuto potrebno suglasje u stajalištima, pa je na samom skupu svečano potpisana „Izjava“, 
koja uključuje   
 
Smjernice za donošenje Arhitektonske politike Republike Hrvatske iskazane suu usvojenojIzjavi (više pod 
točkom. 3 ovog Izviješća). 
 
HKA i UHA su, predlažući ovu inicijativu, naglasile su njenu važnost i značenje za strukovni i nacionalni 
interes zemlje, te potrebu mobiliziranja svih državnih institucija u cilju njezine implementacije. 
Višegodišnje nastojanje arhitektonske struke, te sustavni i koordinirani rad na nacionalnom i 
međunarodnom planu, kroz: 

• članstvo Komore (RA HKAIG-a / HKA-a) u Vijeću arhitekata Europe (ACE), 

• članstvo RA HKAIG / HKA, MZOPUG-a i MK-a u Europskom forumu za arhitektonske politike (EFAP), 

• članstvo UHA-e u Međunarodnom udruženju arhitekata (UIA),  

• članstvo Republike Hrvatske u organizacijama EUROPAN i UN HABITAT, 
osiguralo je potrebna znanja i svijest o potrebi djelovanja.  
Po potpisivanju ovog iznimno važnog dokumenta, koji po prvi puta predstavlja službeno, institucionalno 
iskazivanje volje za provedbu konkretnih aktivnosti na sustavnom uređivanju pitanja upravljanja izgrađenim 
okolišem, kroz dokumente Arhitektonske politike RH, otvoreno je široko polje djelovanja na konkretnoj 
implementaciji zacrtanih ciljeva: 
 
1. Kultura građenja kao preduvjet za kvalitetno izgrađen prostor 

Kultura građenja je dugotrajan proces razvoja izgrađenog prostora i našeg odnosa prema njemu, kojim 
utječemo na podizanje razine njegove kvalitete. Podizanje razine kulture građenja neophodan je 
preduvjet da briga za izgrađeni prostor postane briga svih nas. 

2. Kvaliteta izgrađenog prostora kao osnova za dobar život svakog pojedinca 
Život svakog pojedinca bit će bogatiji u atraktivnim, inspirativnim i funkcionalno oblikovanim 
građevinama i prostorima koji ih okružuju. Izgrađen prostor treba biti poticajan životni ambijent, a 
njegova visoka kvaliteta predstavlja osnovu za kvalitetu naših života. 

3. Kvalitetna arhitektura kao osnova nacionalnog razvoja i napretka 
Arhitektura zbog svoje sveprisutnosti utječe na društvo u cjelini. Prepoznatljiva i kvalitetna arhitektura 
ima potencijal pokretanja nacionalnog razvoja i napretka, te pozitivni utjecaj na kvalitetnije pozicioniranje 
Hrvatske na međunarodnom planu.  

Ostvarivanje ciljeva Arhitektonske politike predviđa se u 10 međusobno povezanih tematskih područja 
različitog značaja i obima:  
 
1. Društvena svijest 
2. Javni zahvati u prostoru 
3. Graditeljsko nasljeđe 
4. Prostorno planiranje i uređenje 
5. Izgrađeni prostor 
6. Arhitektonski i urbanistički natječaji 
7.  Obrazovanje 
8.  Značaj i uloga arhitekture u razvoju gospodarstva 
9.  Hrvatska arhitektura na međunarodnom planu 
10.  Zakonodavni okvir 
 
Imajući u vidu značenje nastavka djelovanja na provedbi usuglašenih stajališta Arhitektonske politike RH, 
Upravni je odbor zauzeo stajalište da je potrebno o postignućima Kongresa, početkom 2011. god., kroz niz 
osobnih susreta organizirati informiranje svih relevantnih  državnih institucija i pojedinaca, koji svojim 
autoritetom i sudjelovanjem mogu doprinijeti stvaranju potrebnog organizacijskog okvira za buduće 
djelovanje voditelja i koordinatora ovog projekta.  
 



 39 

 
GA1 ACE - Generalna skupština Vijeća arhitekata Europe 
 
U Dublinu je 01. i 02. 04. 2011. god. održana prva Generalna skupština Vijeća arhitekata Europe – GA1 
ACE. Usklopu redovnog nastupa hrvatske delegacije organiziran je i govor predjsednika A.L.Pleštine o 
postignućima 03. kongresa hrvatskih arhitekata, kojim se obratio Generalnoj skupštini. Ovom prigodom  
svim članovima delegacija podijeljena je i promotivna dokumentacija, temstaki broj ČIP-a i boršure. 
Ukupan nastup u Dablinu rezultirao je vidnim odobravanjem i čestitkama sudionika, te rezultirao kasnijim 
brojnim pozivima za suradnju i razmjenu iskustava u donošenju arhitektonskih politika.  
Predsjednica Selma Harrington podnijela je izvješće o djelovanju u 2010. godini, kao i smjernicama 
budućeg djelovanja ACE-a: 
U vremenu krize otvaraju se pitanja budućeg načina djelovanja ACE-a, kao relevantnog strukovnog tijela 
koje će znati osigurati i zadržati integritet struke, koji je na različite načine ugrožen u zemljama okupljenim u 
radu ACE-a. 
ACE trenutno broji 46 članica iz svih europskih zemalja i izvan nje. 
U radu ACE-a sudjeluju 33 zemlje, od kojih 31 u punopravnom članstvu, te Švicarska i Norveška s 
posebnim statusom, a dva kandidata za članstvo u promatračkom statusu. 
Ovaj korpus uključuje 524.000 ovlaštenih arhitekata. 
Unatoč razlikama u regulativi, obrazovanju i drugim aspektima djelovanja struke, članice ACE-a prioritetna 
pitanja od interesa za rad struke rješavaju kroz rad u Tematskim područjima – TA's. 
 
ACE I SECTOR STUDY 2010 
 
Trenutna vrijednost usluga arhitektonskog tržišta zemalja članica iznosi  
17 milijardi €, što je za 22 % manje od vrijednosti usluga arhitektonskog tržišta 2008. godine. 
Kod arhitekata koji imaju vlastite urede zabilježen je porast broja ureda, s 130.000, koliko se smatra da ih je 
bilo 2008. god., na 155.000, koliko ih ima danas. 
Unutar zemalja članica ACE-a trenutno bilježimo 87 % radno aktivnih, ovlaštenih arhitekata, s punim radnim 
vremenom, od čega ih je: 
11 % u statusu slobodne profesije 
39 % u vlastitom uredu ovlaštenog arhitekta. 
Prosječna bruto godišnja plaća ovlaštenog arhitekta u zemljama članicama iznosi  
30.000 €, odnosno, 2.500 € bruto / mjesečno. 

Europski ovlašteni arhitekti u 96,60 % slučajeva rade u vlastitoj zemlji. 
 
NEPOVOLJNI POKAZATELJI I ČINJENICE 

• ACE registrira pojavu udvajanja efekata krize u pojedinim zemljama. 

• Sektor građenja zadržao je negativan ili stagnirajući trend razvoja. 

• Postoje naznake pozitivnih kretanja, kao međuodnosa građevinskih i sestrinskih djelatnosti. 

• Bilježi se pojava malih / mikro praksi, ali i manjak potrebe za arhitektonskim uslugama. 

• Također, prisutan je porast očekivanja od strane javnog sektora i državne uprave. 
ACE I ARHITEKTI 
RAZUMIJEVANJE IZAZOVA S GRAĐANSKE POZICIJE 

• Općenito prisutno stanje izostanka društvene skrbi u društvu, kao i potpuni kolaps privatnog 
poduzetništva, koje se razvijalo bez  državne kontrole.  

• Trend globalizacije u odnosu na kulturološku raznolikost. 

• Pad ukupnog utjecaja arhitektonske struke kako u javnom, tako i u privatnom sektoru. 

• Gledajući unutar struke prisutnost profesionalne inercije umjesto prilagodljivosti i spremnosti na 
promjenu. 

AKTIVNOSTI ACE-a 
POZORNO PRAĆENJE SITUACIJE I RAD NA UNAPRIJEĐENJU 
U kontekstu financijske i gospodarske krize ACE nalazi ključnim borbu za radna mjesta arhitekata. 
Analize pokazuju da udio rada vezanog uz građevinski sektor iznosi otprilike 10%, od europskog BDP-a - 
bruto domaćeg proizvoda (Gross Domestik Product – GDP), a u njemu je angažirano oko 7% svih 
zaposlenih, odnosno, otprilike 30% od ukupnog broja zaposlenih u industrijskom sektoru. 
Većinu čine tvrtke malog i srednjeg poduzetništva (SME's) ili mikro industrijski pogoni. 
Sve navedeno bitno utječe na kvalitetu života građana i kulturu življenja. 
Kako bi se izbjegao daljnji negativan trend na tržištu arhitektonskih usluga, te njegov utjecaj na kvalitetu 
izgrađenog okoliša i ukupnu kvalitetu života europskog društva, ACE je angažiran na : 

• Promoviranju i lobiranju na razini EU-a, ali i nacionalnim razinama, u pitanjima reguliranja rada 
arhitektonske struke. 

• Osvješćivanju o potrebi posvećivanja ključne pažnje direktivama Europske unije: 
Professional Qualification directive, 
Services and Competition directives, 
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draft Consumer Protection directive, 
Procuremenet and Energy Performance in Buildings. 

• Promoviranju razvoja arhitektonskih politika u zemljama članicama. 
 

TEMATSKO PODRUČJE 1 - TA1 
KAKO POSTATI ARHITEKT – KAKO STEĆI OVLAŠTENJA ZA RAD 
CILJEVI: 

• Automatsko priznavanje u zemljama članicama ACE-a, sukladno usvojenom Standardu 5 + 2. 

• Procesom obrazovanja i stjecanja profesionalnog iskustva (pod nadzorom ovlaštenog arhitekta), 
do postizanja statusa ovlaštenog arhitekta  

 
AKTUALNA DOGAĐANJA I KONZULTACIJE S EK-om 

• Green Paper - Zelena knjiga o modernizaciji europske politike javne nabave. 
            Europskoj komisiji bit će dostavljen odgovor ACE-a na Green Paper. 
Kako je u EU upravo u tijeku inicijativa za izmjenu pozicije javne nabave arhitektonskih usluga, te zbog 
njene važnosti za aktualne Izmjene i dopune Zakona o javnoj nabavi u RH, prilaže se sažetak stajališta 
ACE-a o ovoj problematici, obrađen u posebnom dokumentu: 
ACE stoji na stajalištu da je potrebno redefinirati dokumente kojima se uređuje pitanje javne nabave u EU, 
kako bi ona bila svrsishodna i učinkovitija, budući sada postoje ozbiljne prepreke u nabavi arhitektonskih 
usluga.  
 
U tom smislu ACE pozdravlja inicijativu za reviziju Direktive i zakona, imajući u vidu strategiju razvoja EU 
izraženu dokumentom: Europa 2020., koja podrazumijeva promišljen, održiv razvoj i provedbu razvojnih 
ciljeva usvojenih ovim dokumentom.  
ACE smatra da upravo javna nabava ima ključnu ulogu u postizanju ovih ciljeva. 
Pri tom ACE posebno naglašava važnost izmjene regulative, kojom se treba omogućiti ostvarivanje ciljeva 
20 + 20 + 20, stvaranjem zakonskog okvira za uvođenje i poticanje inovacija, poticanja energetski 
učinkovite izgradnje i one s niskom razinom proizvodnje ugljičnog dioksida,  poticanjem šire uporabe zelene 
javne nabave, te poboljšavanja i stvaranja potrebnog poslovnog okruženja, posebno za inovativna mala i 
srednja poduzeća. 
Osim toga, dosljedna provedba zacrtanih ciljeva osigurat će najučinkovitije raspolaganje javnim sredstvima, 
a što će neizravno pozitivno djelovati na zemlje s proračunskim ograničenjima  i njihove ugrožene 
ekonomije. 
S pozicije ACE-a postoji snažna korelacija između ciljeva istaknutih u Zelenoj knjizi i politike za koju se 
zalaže arhitektonska struka. Ona naime sustavno naglašava važnost promicanja tržišne utakmice bazirane 
na kvaliteti, koja rezultira očekivanom vrijednošću usluge za uloženi novac, a ujedno osigurava nadzor i 
provedbu politike održivog razvoja.  
ACE podsjeća da je povodom prve javne inicijative i poziva na raspravu o javnoj nabavi u EU, još 
devedesetih godina prošlog stoljeća, ovo tijelo upozoravalo na odnos life cycle costs-a i ekološkog aspekta 
ulaganja, kod donošenja odluka u pitanjima javne nabave i definiranju regulative EU, ali te sugestije tada 
nisu dobile potrebnu političku podršku, jer su prethodile usvajanju politike održivog razvoja, koja je novijeg 
datuma.  
Općenito, važno je razumjeti da se određene kategorije javne nabave, vezane npr.uz pitanja klimatskih 
promjena, održivog razvoja i sl., mogu javnom nabavom rješavati uvijek i samo se na temelju kvalitativnih 
kriterija, te cjelovitim sagledavanjem projekata, jer samo holistički pristup nudi cjelovita i kvalitetna rješenja. 
U tom smislu natječaji raspisani za dobivanje idejnih rješenja savršeno su pogodni za ostvarivanje ovih 
ciljeva javne nabave, jer oni nude uvid u cjelovit pristup, kao i uvid u nivo uključenosti u političke ciljeve 
društva.  
Natječaji na savršen način kombiniraju uvid u ostvarenost tehničkih ciljeva, kvalitetu, ekonomsku isplativost 
i konkretnu uklopljenost u razvojne planove. 

• Rasprava i sudjelovanje s nacionalnim koordinatorima. 

• Rok za dostavljanje stajališta ACE-a o dokumentu Green Paper je 19. travnja 2011. god. 
 

TEMATSKO PODRUČJE 2 – TA 2 
JAVNA NABAVA & PROSTORNE STRATEGIJE  
CILJEVI: 

• Završiti tekući posao vezan uz Scope of services i Best Practice Guidelines koji će biti prilagođen 
nacionalnim regulativama i praksi. 

• Nastavak rada na lobiranju i zauzimanju za nabavu arhitektonskih usluga u privatnom i javnom 
sektoru, baziranu na kvaliteti. 

• Usluge na domaćem tržištu – Services in the Internal Market SIM: 

• Djelovati, koliko je to moguće, u borbi protiv nepotrebnih zakonskih odredbi, kao i protiv 
nepotrebne administracije. 

 
 



 41 

 
AKTUALNA DOGAĐANJA I KONZULTACIJE 

• Rasprava o Green Paper-u  - Zelenoj knjizi o modernizaciji europske politike javne nabave. 

• Rok za sudjelovanje na nivou ACE-a, 18. travnja 2011. god. 
 
TEMATSKO PODRUČJE 3 – TA 3 
DONIJETI STRATEGIJE ZA INTEGRIRAN ODRŽIVI RAZVOJ 

CILJEVI: 

• Osposobiti arhitektonsku struku na način da može odgovoriti trenutačnim aktualnim zahtjevima: 
doškolovanjem, stalnim stručnim usavršavanjem, inovacijama, definiranjem istraživačkih projekata, 
koje financiraju EU fondovi, s ciljem unaprjeđenja stanja ACE-a, kao organizacije i njezinih članica. 

• Promoviranje integriranog holističkog pristupa u prostornom planiranju i procesima gradnje, kao i 
postizanju vodeće uloge arhitekata, kako u javnom tako i privatnom sektoru. 

 Promocija nacionalnih arhitektonskih politika zemalja članica ACE-a. 
 
PRILIKE / ŠANSE: 
Europska Energy Efficiency Strategy 2011 poziva na obvezu sveobuhvatne i detaljne obnove javnih 
zgrada i to do 3 % godišnje (to podrazumijeva 300 000 – 400 000 zgrada / projekata godišnje), što 
predstavlja golemo tržište usluga. 
 
THE ACE NETWORKING - POVEZANOST 
Kako se ACE ne bi iscrpljivao u brojnim međunarodnim obvezama i međuinstitucionalnoj suradnji, 
zaključeno je da treba raditi na: 

• Sadržajnoj procjeni vrijednosti i benefita za ACE i prema tome selektivno realizirati suradnju s 
vanjskim mrežama i organizacijama. 

• Korištenju mreža za prikupljanje podataka o radu radnih grupa, koje su od utjecaja za kvalitetu 
njihova rada. Ažuriranje TOR's-a i njihovih aktivnosti. 

• Provedba usklađenih aktivnosti među zemljama članicama na nacionalnom i europskom nivou. 

• Davanje podrške novim inicijativama i uključivanje zemalja članica u njihovu realizaciju (CSCAE; 
OA). 

• Razvoj dugoročne strategije i  vizije razvoja EU, sukladno Planu Architect 2020. 
 
TAJNIŠTVO ACE-a 
UNUTARNJI MENADŽMENT 

• Pregovori s  generalnim direktorom za njegov dvogodišnji angažman, kao vodeće osobe ACE-a. 

• Angažiranje članova Izvršnog odbora, kao funkcionalnog potencijala ACE-a. 

• Angažiranje zemalja članica, kao funkcionalnog potencijala ACE-a. 

• Planiranje poslova ACE-a i stalna praćenje realizacije. 

• Efikasno planiranje sastanaka i korištenje postojećeg sistema i radnih struktura ACE-a (GCM, 
TA's, CEO?, President?)  

• Razvijanje unutarnjih procedura upravljanja i komunikacije, te kontrola zakonitosti poslovanja. 
 

UIA Region II Meeting and Balkan Conference 
 
U Istanbulu je,16.-19.06.2011. god., održana Balkanska konferencija arhitekata i UIA Region II Meeting, na 
kojima su Komoru, u svojstvu pozvanih predavača, zastupali T.Ćurković i A.L.Pleština.  
Tom prigodom prezentiran je rad HKA-a, te postignuća vezana uz Arhitektonske politike RH – ApolitikA.  
Ispostavilo se da su dokumenti HKA-a od ranije poznati dijelu stručne javnosti, tdok je kod ostalih hrvatsko 
iskustvo izazvalo veliki interes i podršku.   
 

Sudjelovanje u aktivnostima u rezidenciji Veleposlanstva UKVBSI-a 
 
Predsjednik Komore pozvan je, uz predsjednike drugih strukovnih udruga i najuglednijih tvrtki, koje se bave 
nekretninama, u rezidenciju HM Ambassador-a Davida Graem Blunta, veleposlanika Ujedinjene kraljevine 
Velike britanije i Sjeverne Irske (UKVBSI), na prezentaciju Fenester Village-a, a vezano uz realizaciju 
turističkog naselja Bosanka, za koje je bio proveden i urbanističko arhitektonski natječaj. 
Predsjednik je ovu prigodu iskoristio i za upoznavanje Veleposlanika s radom Komore i projektima koje 
eventualno možemo provesti u suradnji s UKVBSI-em. 

 
UNDP - Gospodarenje energijom u kulturnoj baštini 
 

Ujedinjeni narodi u Hrvatskoj su zastupljeni kroz šest agencija, organizacija i fondova: 
Fond Ujedinjenih naroda za djecu (UNICEF), 

 Agencija Ujedinjenih naroda za izbjeglice (UNHCR),  
 

http://www.unicef.hr/show.jsp
http://www.unhcr.hr/
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 Program Ujedinjenih naroda za razvoj (UNDP),  
 Medjunarodna organizacija za migracije (IOM),  
 Svjetska zdravstvena organizacija (WHO) i  
 Ured za vezu Medjunarodnog suda za ratne zločine na području bivše SFRJ (ICTY) 

UNDP postoji u Hrvatskoj od 1996. godine kad je utemeljen prvi Ured za vezu. Ured je prerastao u 
Nacionalni ured stalnog predstavnika 2001. godine. Postojanje UNDP-a u RH temelji se na Standardnom 
osnovnom sporazumu o pomoći UNDP-a s hrvatskom Vladom.  
Ured Stalnog predstavnika UNDP-a u RH predvodi Louisa Vinton, Koordinatorica UN-a i stalna 
predstavnica UNDP-a. 
U Hrvatskoj su aktivnosti UNDP-a usmjerene na to da se osigura korištenje prirodnih resursa na održiv 
način i u skladu s međunarodnim obvezama i sporazumima koje je RH preuzela, s obzirom na postizanje 
Milenijskog cilja razvoja 7 - održivi razvoj.  
Glavne točke interesa UNDP-a u području energije i okoliša su klimatske promjene i bioraznolikost, što se 
u RH provodi kroz Program Gospodarenja okolišem (GREEN). 
Program gospodarenja okolišem bavi se pitanjima očuvanja biološke raznolikosti i borbe protiv klimatskih 
promjena, vodeći brigu o održivom korištenju prirodnih resursa u skladu s međunarodnim obvezama i 
sporazumima koje je preuzela i Hrvatska. 
 
Programske aktivnosti UNDP-a RH temelje se na Nacionalnom programu UNDP-a u RH, od 2007. do 2011. 
god., koji je odobrio Izvršni odbor UNDP/UNFPA-a, 24. siječnja 2007. god., koji vremenski odgovara 
razdoblju Okvira nacionalnog strateškog razvoja Vlade RH za razdoblje 2006. – 2013. god.  
Usmjeren je na šest strateških nacionalnih ciljeva razvoja: 
1 – Podrška nacionalnim prioritetima  
2 - Smanjenje socijalne isključenosti i usklađivanje socijalne politike s europskim normama   
     kao i ratificiranim međunarodnim konvencijama i konferencijama UN-a, 
3 - Regionalni razvoj s naglaskom na društveno-gospodarskom oporavku u Područjima od  
     posebne državne skrbi, te u nerazvijenim područjima,  
4 - Promidžbu očuvanja biološke raznolikosti i energetske učinkovitosti,  
5 – Mjere poboljšanja konkurentnosti poslovnog okružja, 
6 - Pravosuđe i društvenu sigurnost. 
 
U sklopu svojih aktivnosti UNDP je, kao rezultat petogodišnjeg rada UNDP-a i Vlade RH, na implementaciji 
programa energetske efikasnosti, uz brojne suorganizatore, kao što su GIZ, ORF-E, Njemačko ministarstvo 
gospodarskog razvoja i suradnje, Ministarstvo gospodarskog razvitka Republike Italije, Talijanski institut za 
vanjsku trgovinu -ICE, OICE i Njemačko-hrvatska industrijska i trgovinska komora, UNESCO Venice Office i 
UNDP BIH, UHA i HKA, organizirao i međunarodnu konferenciju Gospodarenje energijom u kulturnoj 
baštini, koja je 06.- 08.04.2011. god. održana u Dubrovniku. Predstavnik HKA-a na Konferenciji bio je 
S.Bašić, koji je održao predavanje o ApolitikA-ci (Arhitektonskim politikama RH), radu Komore i njenim 
nastojanjima da stvori jedinstvenu društvenu platformu za daljnji razvoj smjernica ApolitikA-e i njihovu 
implementaciju u cilju osiguranja kvalitete izgrađenog okoliša. 
 
Jedan od bitnih zaključaka ovog međunarodnog skupa je da je: „Ne poduzimati ništa neprihvatljiva  opcija 
za sve pa se sudionici slažu kako se ponajprije treba raditi na promjenama navika i obrazovanju ljudi jer je 
promjena ponašanja ključna u smanjenju potrošnje energije, što pokazuju i podaci da je bez ikakvih 
dodatnih ulaganja moguće ostvariti uštede od 10 %“.  
 
Programi se trenutno provode u okviru 15, od ukupno 16 hrvatskih ministarstava, u preko 100 gradova 
unutar 21 županije, a usmjereni su na smanje potrošnje energije unutar 11 tisuća objekata koji su u 
vlasništvu županija. Podaci koji proizlaze iz ovih programa pokazuju da je primjena mjera energetske 
učinkovitosti često usporena zbog ograničenja koja postoje kod adaptacijskih radova na kulturno povijesnim 
spomenicima. Ne radi se o marginalnom problemu jer 38 posto zgrada u javnom vlasništvu u Hrvatskoj 
nalazi se na popisu zaštićenih spomenika kulture ili su smješteni unutar zaštićenih gradskih jezgra, dok se 
na svjetskoj razini ovaj udio kreće se oko 25 %.  
 
Dvodnevni program konferencije ponudio je cjelovit pregled aktivnosti potrebnih za gospodarenje energijom 
u starim gradskim jezgrama i zaštićenim objektima poput energetskih pregleda, kojima se može ustanoviti 
točno stanje građevine i konkretnih mjera za povećanje energetske efikasnosti, poboljšanje zakonodavstva i 
modela financiranja. Predstavljene su i vrhunske tehnologije, proizvodi i usluge, te sustavi za upravljanje 
energijom, kao i tvrtke koje nude potrebne proizvode i sustave te imaju iskustva u njihovoj primjeni. 
 

GFP UN HABITAT 

Predstavnici HKA-a i UHA-e (T.Ćurković, S. Cvjetko-Jerković i H.Hrabak), sudjelovali su u radu 07. 
svjetskog i europskog globalnog foruma parlamentaraca (GFP UN – HABITAT ), koji se održao 18. - 20. 
svibnja 2011. god. na Sveučilištu u povijesnoj jezgri Zadra. U okviru Okruglog stola, koji je održan  
 

http://www.undp.hr/show.jsp
http://www.iom.hr/
http://www.who.int/countries/hrv/en/
http://www.un.org/icty/index-b.html
http://www.undp.hr/show.jsp?page=52280
http://www.undp.hr/show.jsp?page=52280
http://www.undp.hr/show.jsp?page=52280
http://www.undp.hr/upload/file/171/85505/FILENAME/UNDP_Country_Programme_Croatia__2007-2011_.doc
http://www.undp.hr/show.jsp?page=89671
http://www.undp.hr/show.jsp?page=52276
http://www.undp.hr/show.jsp?page=52274
http://www.undp.hr/show.jsp?page=52280
http://www.undp.hr/show.jsp?page=52278
http://www.undp.hr/show.jsp?page=52282


 43 

 
19.05.2011. god., T.Ćurković i H.Hrabak iznijeli su hrvatsko iskustvo rada na Arhitektonskim politikama RH, 
te prijedlog struke kako ostvariti  moto  
GFP-a: Good Laws for a Better HABITAT.  
Važna činjenica da se ciljevi i provedba Habitat Agende, ključnog dokumenta GFP UN – HABITAT-a, čijom 
se implementacijom bavio i ovaj skup, sadržajno u bitnim odredbama podudara s ciljevima arhitektonskih 
politika, omogućila je hrvatskoj struci da predstavnicima svjetskih parlamenata predloži model njezine 
provedbe na nacionalnim razinama. 
Prvi korak na putu donošenja nacionalnih arhitektonskih politika, što pokazuju iskustva razvijenih europskih 
zemalja, kao što su Norveška, Finska, Danska, Irska i sl., ali i prva hrvatska iskustva, je povezivanje 
arhitektonske struke s resornim državnim institucijama, kako bi se definirale sve pretpostavke održivog 
razvoja, a postavljeni politički ciljevi, izraženi općenitim zakonskim odredbama, odgovarajuće implementirali 
u sve zakonske akte.  
Stoga su HKA i UHA, na tragu vlastite prakse, predložili implementaciju načela HABITAT Agende 
osnivanjem strukovnih nacionalnih tijela, odbora za logistiku GFP UN-HABITAT-u, čiji bi članovi bili delegati 
nacionalnih komora i/ili udruga arhitekata, kao najbolji poznavatelji problematike znali pretočiti nastojanja 
GFP UN-HABITAT-a kroz nacionalne i međunarodne zakone, koordinaciju  i provođenje tih zakona, 
stvaranjem zakonskih i administrativnih instrumenata, koji vode održivom razvoju. 
Prijedlog iznesen u radnoj grupi GFP-a podržan je od strane službenih predstavnika FORUM-a, pa se može 
očekivati da će ova inicijativa pokrenuti mehanizme za širu provedbu inicijativa HABITAT Agende u smislu 
održivog razvoja. 
 

01. međunarodna konferencija o unutarnjem uređenju 
 
Drvo & Namještaj / Centar za razvoj i marketing d.o.o., InterijerNET.hr i Drvni klaster d.o.o. u suradnji s 
Arhitektonskim fakultetom – Studijem dizajna i HKA-om organizirali su 11.05.2011. god. u hotelu Westin 01. 
međunarodnu konferenciju o unutarnjem uređenju. 
Skupu su nazočili predstavnici Sabora RH, Odbora za regionalni razvoj, MGRP-a Ureda za javnu nabavu, 
Zagrebačkog sveučilišta i  drugi predstavnici visokog školstva i institucija. 
HKA je na Konferenciji predstavljala D.Šimunović, koja se u ime Komore, uz ostale suorganizatore skupa, 
obratila sudionicima pozdravnim govorom, dok je predsjednik Ćurković održao stručno predavanje.  
 
Uz sudjelovanje brojnih domaćih i stranih predavača Konferencija je dala uvid u suvremeni pristup u 
opremanju stambenih i javnih prostora, oblikovanju unutarnjeg prostora i principima koji karakteriziraju 
arhitektonski pristup, za razliku od načina na koji to rade druge profesije, pregled svjetskih trendova u 
domeni ugradbene opreme, audio-video i elektro opreme, ulogu namještaja u opremanju prostora, osvrt na 
energetski učinkovite proizvode u unutrašnjem uređenju, projekciju očekivanog razvoja poslovnih centara u 
Hrvatskoj, probleme s kojima se susreću dveloperi i brojnim drugim temama, obrađenim kroz radionice.  
 
Izuzev primarne zadaće da prikažu koja su hrvatska i svjetska dostignuća u ovoj domeni, organizatori 
Konferencije imali su namjeru skrenuti pozornost na hrvatske resurse i mogućnosti domaćih proizvođača 
opreme, te uspostaviti vezu između Arhitektonskog fakulteta i Studija dizajna s jedne strane i domaćih 
proizvođača s druge, kako bi se kroz nove oblike suradnje doprinijelo razvoju domaćeg proizvoda. 
Skup je otvorio i pitanja brendiranja hrvatskih usluga i proizvoda,  sudjelovanja različitih profila i profesija na 
tržištu arhitektonskih usluga enterijera i tržištu dizajnerskih usluga i sl.  
Ovaj cjelodnevni skup, okončan je donošenjem zaključaka, pozdravljen je od strane sudionika Konferencije, 
kao manifestacija za kojom se osjeća potreba i koja ima snagu pokrenuti procese aktiviranja domaćih 
potencijala.   
 

ACE WG TA2 Public Procurement 
 
U Berlinu je na poziv voditelja Thomasa Maibauma iz BAK–a Berlin i Georga Pendla iz  
BAI–a Beč, 10. i 11.06.2011. god., održan sastanak radnih grupa u prostorima Bundesarchitektkammer-a.  
Sastanku je prisustvovalo 10 članova radne grupe i to 2 iz Njemačke, i po jedan član iz Austrije, Finske, 
Italije, Grčke, Irske, Portugala, Rumunjske i Hrvatske. 
Teme sastanka bile su: 
Dokument Green paper on the modernisation of EU public procurement policy – Towards a more efficient 
European Procurement Market. Tijekom proljeća 2011.god. zemlje članice odgovorile se predsjedniku 
radne skupine Public Procurement (WG) na veći dio od 114 postavljenih pitanja vezanih uz ovaj dokument. 
Na temelju odgovora WG je izradio dokument ACE Position to the Green paper.  
 
 
Postojeća Direktiva o javnoj nabavi u upotrebi je u EU već niz godina, te je Europski Parlament zajedno s 
Europskom Komisijom započeo aktivnosti na njezinom revidiranju.  
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ACE je u svom dokumentu ACE Position – Green paper, koji će biti prezentiran na Europskoj konferenciji 
,30.06.2011. god., naveo da se kod naručivanja arhitektonskih usluga mora omogućiti da i male firme mogu 
ugovarati veće poslove, te da se pri tom poštuje kriterij kvalitete – arhitektonski natječaji, kao metoda 
odabira najkvalitetnijeg arhitektonskog rješenja za javnu nabavu arhitektonskih usluga.  
Želja članica ACE-a je da se arhitektonski natječaj postavi kao glavna metoda za odabir ugovaratelja 
arhitektonskih usluga. To znači da bi arhitektonski natječaj u Direktivi trebao dobiti status Standardne 
procedure za arhitektonske usluge.  
Rok za izmjenu Direktive, planiran je za početak 2012. god. što bi značilo da će Hrvatska, prilikom ulaska u 
EU, morati još jednom uskladiti novi Zakon o javnoj nabavi. 
 
Druga točka sastanka bilo je otvaranje mogućnosti rada arhitekata iz trećih zemalja unutar članica ACE-a. 
Taj problem izazvao je određenu rezervu kod kolega, te je dogovoreno da se o problemu diskutira u širem 
krugu, unutar ACE-a, kako bi se prodiskutirale i razine obrazovanja kao i ostalih zahtjeva koje bi pojedini 
arhitekt trebao zadovoljiti, a da mu se omogući rad unutar EU. 
Sastanak posebne radne grupe Architect Design Contest – ADC, održan je 11.06.2011. god. 
Posebna radna skupina ADC formirana je kako bi se ujednačila legislativa vezana uz arhitektonske 
natječaje na razini ACE-a, te se povezala sa Direktivom o javnoj nabavi.  
 
Problem nepostojanja jedinstvenih uvjeta za sve države članice kao i nepostojanje prakse raspisivanja 
arhitektonskih natječaja, dovodi u pitanje provođenje istih u nekim zemljama. Na primjer u Portugalu se ne 
provode arhitektonski natječaji, a u Rumunjskoj se pokušava popularizirati provođenje arhitektonskih 
natječaja pod svaku cijenu pa i do krajnosti – natječaji se provode bez nagrada za natjecatelje i bez 
honorara za članove žirija, što dovodi u pitanje smisao provođenja takovih natječaja.  
Radna skupina je na prethodnom sastanku zaključila da je potrebno načiniti dokument, kao predložak i 
preporuku državama članicama ACE-a za izradu Pravilnika o arhitektonskim natječajima. U tu svrhu je 
dogovoreno da će se dati prevesti postojeći Pravilnik o natječajima BAI-a, na engleski jezik, te da će se isti 
koristiti kao predložak za izradu dokumenta ACE-a.  
U izviješću sa službenog putovanja (prilog) R.Bunjavac ukazuje na važnost rada u ovoj Radnoj grupi, te 
potrebu redovnog sudjelovanja HKA-a. 
 

EFAP – Konferencija Gdansc – Inovacije u preoblikovanju EU gradova 
 
Na sjednici Europskog foruma za arhitektonske politike – EFAP-a, koja je održana 18.– 21.09.2011. god. u 
Gdansku, sukladno preporuci Odbora za međunarodnu suradnju, Komoru je predstavljao naš delegat 
S.Bašić, koji je i naš predstavnik u radnoj skupini za izradu Arhitektonskih politika RH.  
Navedena konferencija dio je događanja u okviru poljskog predsjedanja Europskom unijom koja je 
organizirana u cilju promocije djelovanja i utjecaja arhitekture na društvo i razvoj u cjelini. Posebna 
pozornost na konferenciji posvećena je prepoznavanju arhitektonskih vrijednosti u svjetlu rastućih problema 
vezanih na ekonomsku situaciju u svijetu i Europi, naročito s aspekta pronalaženja kreativnog i inovativnog 
pristupa rješavanju problema vezanih uz redizajn i poboljšanje životnih uvjeta u europskim gradovima. 
Konferencija EFAP –a može se sažeti u četiri teme: 
 
1. Gdansk – prezentacija grada koji svojom veličinom, problemima, primjenjenim modelima i postignućima 
predstavlja idealan primjer za temu konferencije održana je 18. rujna. U sklopu ove teme za sudionike 
konferencije osiguran je obilazak Gdanska, Sopota i Gdinje, koji formalno (administrativno) čine tri grada 
koja u naravi funkcioniraju kao konurbacija. 
 
2. Izlaganja (panel diskusije, predavanja) koja su bila prezentirana tijekom 19. i 20 rujna, a koja su se na 
specifičan način iz različitih odgovorila na temu konferencije – Inovacije u preoblikovanju europskih 
gradova: 
- Uloga lokalne uprave 
- Obrazovanje 

- „brandiranje“ grada kroz njegovo planiranje 
- Gradski projekti 
- Uključivanje zainteresirane javnosti u planiranje i pripremu natječaja 
 
3. Prezentaciju poljske arhitektonske politike, koje se nalazi pred donošenjem u Parlamentu, te do sada 
učinjenih napora poljske komore arhitekata i njihovog udruženja arhitekata na implementaciji ciljeva 
arhitektonske politike u zakonodavni okvir, obrazovanje i dr. 
4. Skupština EFAP –a – Iz dnevnog reda moguće je izdvojiti dvije točke 
 
a) financiranje EFAP-a 
Predviđeni iznosi članarina nisu dostatni za „pokrivanje“ troškova rada EFAP-a. Opći stav je da se članarine 
moraju povećati,  umjesto povećanja broja članova. Stoga je nakon kratke diskusije zaključeno da se za  
 



 45 

 
slijedeće zasjedanje pripremi prijedlog drugačijeg iznosa članarina, te veći broj različitih razreda za članove. 
 
b) istraživanje o stanju Arhitektonskih politika u zemljama EU je privedeno kraju.  
Članovima EFAP-a će biti omogućeno da  preko web stranice EFAP-a pristupe dokumentu te se očituju o 
potrebi za dopunom ili promjenom navedenih podataka. 
 
Smisao konferencije EFAP-a je u mobilizaciji političkih snaga pod vodstvom Europske komisije u cilju 
poboljšanja životnih uvjeta kroz institucije i uključivanje svih institucija i pojedinaca, te društva u cjelini u 
stvaranje boljeg i humanijeg stanovanja i okruženje u kojem živimo. Izrada arhitektonskih politika koje su 
temeljne na rečenim načelima jedan je od prioriteta svih zemalja članica. 
Zaključak Konferencije je daljnje jačanje svih elemenata cjelovitog urbanog razvoja koji stremi poboljšanju 
stanovanja te očuvanju vrijednosti krhkog urbanog prostora. Kao našu obvezu koja proizlazi iz procesa 
pristupanja EU priprema se izrada Arhitektonskih politika u suradnji s Ministarstvom prostornog uređenja i 
graditeljstva, Savjetom za prostorno uređenje RH, Ministarstvom kulture i Udruženjem hrvatskih arhitekata. 
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Lobiranje 
 

 

sve strukt. Komore 
 

trajno 

  
Upravni odbor na čelu sa predsjednikom i u ovoj se godini zalagao za lobiranje, kao legitiman način zaštite 
interesa i promicanja ciljeva struke.  
Pri tom se posebno nastojalo izgraditi kvalitetan odnos unutar strukovnih tijela RH, te osigurati nihov 
zajednički nastup u javnosti, tijelima državne uprave i na svim važnijim događanjima od značenja za ugled i 
rad struke. Zato su, uz Komoru, u važnije aktivnosti uključivani Arhitektonski fakultet, UHA, regionalna 
društva arhitekata, UHU i sl. 
 
Uspostavljaju se kontakti i daljnja suradnja s tijelima i institucijama struke i Države.  
Osobito su važni kontakti s: 

- MZOPUG-om, 
- MGRP-om, 
- MK-om, 
- Odborom za prostorno uređenje i graditeljstvo Hrvatskog sabora, 
- Savjetom za prostorno uređenje RH, 
- Arhitektonskim fakultetom, 
- UHA-om, 
- UHU-om, 
- ACE-om i njzinim članicama, 
- UIA-om, 
- EFAP-om, 
- Drugim strukovnim i nestrukovnim asocijacijama. 

 
Lobirajući za interese struke HKA se obratila svim državnim tijelima s željom da predstavi svoje projekte s 
potencijalom jasno prepoznatljivog javnog interesa, kao što je, npr., donošenje arhitektonskih politika. 
 
Takvom pozivu među prvima se odazvao predsjednik RH, prof. dr. sc. Ivo Josipović, koji je izrazio želju i 
osobno se upoznati s ciljevima ApolitikA-e, a o vrijednostima koje i javno progovara na skupovima kao što 
su Dani Orisa. 
U godini izbora političkim strankama upućen je poziv za upoznavanje s razvojnim ciljevima arhitektonske 
struke, potrebi stvaranja odgovarajućeg zakonodavnog okvira, donošenju arhitektonskih politika, osiguranju 
kvalitete arhitektonskih usluga / izgrađenog okoliša, te poštivanju donesenih razvojnih strategija i 
međunarodnih sporazuma, kojih je RH potpisnik, a čija se neprovedba sankcionira kaznenim odredbama.  
 
U skladu s politikom Komore, kao i njezinim formalno pravnim mogućnostima djelovanja, uz uobičajene 
načine lobiranja, posebnu pozornost Komora je pridavala uspostavljanju partnerskih odnosa s institucijama 
o kojima ovisi kvaliteta arhitektonskog djelovanja, pa time i kvaliteta izgrađenog okoliša.  
Čak i u teškim situacijama u kojima postoji razilaženje u stajalištima, posebno kada je u pitanju donošenje 
zakonskih akata, s izglednim negativnim posljedicama na izgrađeni okoliš, Komora je nastojala razvijati 
odnose koji ostavljaju mogućnost dijaloga.  
Ovakav pristup dao je vrlo vrijedne rezultate, uz neke izuzetke kao kod Zakona o postupanju s nezakonito 
izgrađenim zgradama, pa zasigurno predstavlja dobar način za izgradnju budućih odnosa. Stoga će se 
lobiranju za ciljeve struke kroz sustavni izgradnju partnerskih odnosa i nadalje poklanjati posebna 
pozornost. 
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Medijska promocija  
 

 
predsjednik / deleg. 

 

trajno   

  
Medijska promocija Komore i rada struke provodi se redovno vezano uz pitanja od interesa za rad struke, 
kvalitetu izgrađenog okoliša, zaštitu javnog interesa i zanimanje javnosti.  
Pripremom javnog obraćanja, uz predsjednika bavi se Odbor za odnose s javnošću, po potrebi i tijela i 
radna tijela Komore, te druge strukovne institucije, koje zajedno zastupaju određena stajališta. 
Samo izviješćivanje obavlja se putem web portala Komore, mailing listom za članstvo, putem medija, na 
raznim javnim i stručnim skupovima, javnim obraćanjem javnosti ili institucijama RH, govorima, 
prezentacijama, te na druge prikladne načine. 
Predsjednik HKA-a dao je novinama i časopisima više intervjua, obratio se medijima na konferenciji za 
novinstvo, istupao u javnosti u skladu s ovlastima HKA-a, štiteći interese članstva i struke u cjelini.  
Tijekom cijele godine, radilo se na informiranju i promociji projekta  ApolitikA. U tom smislu načinjen je plan 
prezentacija, te je projekt ApolitikA prezentiran na slijedeći način: 
U siječnju 2011. god. ApolitikA je prezentirana predsjedniku RH Ivi Josipoviću na sastanku u Uredu 
predsjednika.  
Poslan je poziv svim parlamentarnim strankama RH za prezentaciju, pri čemu nam je pozitivno odgovorio 
HNS, te poslao svoju delegaciju u prostorije HKA-a, dok su na poziv SDP-a predstavnici HKA-a održali 
prezentaciju u središnjici stranke.  
Plan informiranja članstva o projektu ApolitikA napravljen je u dogovoru s Upravnim Odborrom HKA-a, te su 
prezentacije realizirane kroz program SSU-a u područnim odborima HKA-a:  

- Zagreb,  
- Varaždin,  
- Pazin (održano u Rovinju),  
- Osijek,  
- Zadar (Održano u Šibeniku),  
- Dubrovnik. 

Pojedinačne promocije ApolitikA-e, održane su na svim mjestima gdje su predsjednik ili zamjenica 
predsjednika HKA-a imali priliku održati pozdravni govor (Dani Orisa 2011, Dani ovlaštenih inženjera 
građevinarstva, strojarstva, elektrotehnike i dr.). 
Samo vezano uz Arhitektonske politike predsjednik je imao desetak TV i radijskih nastupa, što je vjerojatno 
doprinjelo kvalitetnom i odgovornom daljnjem razvoju projekta. 
 
Značajan interes javnosti osigurao je i nastup delegacija HKA-a i UHA-e na 07. globalnom forumu 
parlamentaraca UN HABITAT-a u Zadru, jer su postignuća i prijedlozi naših predstavnika, učinjeni 
predstavnicima parlamenata međunarodne zajednice, o potrebi i mogućnostima sinergijskog djelovanja 
struke i politike u provedbi razvojnih planova, po uzoru na hrvatski primjer donošenja Arhitektonskih politika, 
zabilježeni i u sklopu službenih dokumenata ovog skupa. 
 
Ne manje značenje za medijsku promociju aktivnosti Komore, ali i raspoloženje nadležnih državnih tijela 
opredijeljenih za kvalitetu kao dominantan razvojni princip, imao je i nastup delegacije HKA-a na GA1 ACE-
a, u Dublinu. Zabilježena u dokumentima Vijeća arhitekata Europe promocija Arhitektonske politike RH na 
taj je način postala dostupna strukovnoj zajednici koja prelazi broj od 500.000 ovalštenih arhitekata. 
 
Treba spomenuti i nastup hrvatske delegacije na Balkanskoj konferenciji o arhitekturi i sastanku 
predsjednika UIA region II, na čelu sa gđom. Cox, koji su s velikom pozornošću popratili prezentaciju, te na 
taj način hrvatska iskustva prenijeli širokoj međunarodnoj javnosti.  

 
Na svim gore navedenim skupovima predstavnici Komore uručili su primjerke tematskog broja 
ČIP-a, posvećenog 03. kongresu hrvatskih arhitekata, kao i izdanja Smjernica za izradu arhitektonske 

politike – Inicijativa HKA / UHA, te primjerak Programa 03. Kongresa, koji najslikovitije govori o 
djelatnostima i inicijativama Komore.  

 
Medijsko praćenje aktivnosti vezanih uz program Arhitektura i djeca HKA-a – najave i prikazi održanih 
radionica objavljeni su u tiskovinama, na radiju, televiziji i web-portalima:  
- HTV - Zagrebačka panorama,  

- Dobro jutro Hrvatska; tiskovine – Čovjek i prostor, Jutarnji list,   
- Zadarski list, CREN – Croatian Real Estate Newsletter,  
- Novi list; lokalne radio-postaje; web-portali - pogledaj.to,  

- kulturpunkt.hr,  
- opa.hr,  
- d-a-z.hr,  
- uha.hr,  
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- roda.hr,  

- klinfo.hr  
- i drugi. 
U sklopu XXIV UIA Congresa / General Assembly, koji je 25.09. – 01.10.2011. god., održan u Tokyu, 
organizirana je i Izložba radova u organizaciji WG Architecture & Children, Golden Cube, na kojoj su HKA 
predstavljali radovi hrvatske sekcije.  
UIA o događanjima s ove, kako ju zovu, Arhitektonske olimpijade, informira svoje članice i zainteresirane 
institucije na brojne načine i kroz različite medije, a neposredno putem Glasnika, koji se upućuje na više od 
1.500.000 adresa diljem svijeta, što je značajna promocija HKA-a. 

 
Stajališta HKA-a / UHA-e - Zakon o postupanju s nezakonito izgrađenim zgradama 
Konfrerenciji za medije 
 
Vezano uz aktivnosti koje su prethodile donošenju Zakona o postupanju s nezakonito izgrađenim 
zgradama, te sastanak u saborskom Odboru za prostorno uređenje i graditeljstvo (Marina Matulović Drpulić, 
predsjednica OPUG-a, Luka Denona, potpredsjednik OPUG-a, Marijana Petir, članica OPUG-a, Jerko 
Rošin, član OPUG-a, Slavko Linić, član OPUG-a, Josipa Blažević Perušić, državna tajnica za inspekcijske 
poslove MZOPUG-a,  Nike Sudarević, državna tajnica MZOPUG-a, Josip Bienenfeld, načelnik Samostalne 
službe za zakonodavstvo MZOPUG-a, Alenka Košiša Čičin-Šain, članica Uprave Zagrebačkog holdinga, 
predstavnici Zelene akcije), održan 15.06.2011. god., na kojem su predstavnici HKA-a i UHA-u T.Ćurković, 
S.Bašić i H.Hrabak, pokušali spriječiti donošenje zakonskog akta bez standarda kojim bi se unaprijedila 
kvaliteta nezakonito izgrađenih prostora, nažalost nije završio s uspjehom.  
U trosatnom sastanku Komora i UHA uložile su napor da obrazlože svoja stajališta u pogledu predloženih 
zakonskih izmjena, te upozore na štetnost njihova eventualnog donošenja, jer bi se time kratkoročno i 
dugoročno ugrozio integritet hrvatskog izgrađenog okoliša.  
Konstatirali su da prijedlozi navedenih akata predstavljaju korak unatrag u stvaranju regulatornog okvira za 
upravljanje izgrađenim okolišem, što su istog dana potvrdili izjavom na Konfrerenciji za medije održanoj u 
poslovnom prostoru UHA-e.  
Također,nekoliko dana poslije, stajališta dvaju institucija iznio je predsjednik UHA-e, Hrvoje Hrabak, u 
Intervju tjedna - na radiju 101.  

 

 
17              

 
Ostalo 
 

 
 

 
 

  
URED PREDSJEDNIKA RH, 27.01.2011. god. 
T.Ćurković, H.Hrabak, R.Bunjevac, T.Horvat, N.Mlinar i S.Bašić 
Tema sastanka: postignuća 03. kongresa hrvatskih arhitekata, Izjava i ApolitikA 
 
GRAD ZAGREB 

Gradski ured za energetiku, zaštitu okoliša i održivi razvoj Grada Zagreba, 07.02.2011. pročelnik Marijan 
Maras i T.Ćurković 
Tema: sudjelovanje HKA-a na Zagrebačkom energetskom tjednu, koji se 04.-09.04.2011. god. održava u 
Starogradskoj vijećnici na Gornjem Gradu 
 
MINISTARSTVO GOSPODARSTVA, RADA I PODUZETNIŠTVA RH, 03.02.2011. god 
T.Ćurković, R.Bunjevac, N.Mlinar,T.Horvat, A.Loboja, V.Bilandžija, Z.Vuić, J.Tucak 
Tema: implikacije Zakona o javnoj nabavi na kvalitetu arhitektonskih usluga, posredno kvalitetu izgrađenog 
okoliša, te mogućnosti njihova izuzimanja od odredbi koje se odnose na nabavu drugih roba i usluga. 
 
MZOPUG, 02.02.2011. god.  
Ivana Liović, dipl.ing.arh., viša savjetnica, T.Ćurković 
Tema: uvjeti pod kojima će se održati 07. Globalni forum parlamentaraca o staništima, koji se 18.–
20.05.2011. god. održava u Zadru 
 
MZOPUG, 15.02.2011. god. 
mr. sc. Borka Bobovec, dipl.ing.arh., ravnateljica Uprave za stanovanje i komunalno gospodarstvo, 
T.Ćurković, R.Bunjevac, S.Bašić, T.Horvat, N.Mlinar i H.Hrabak 
Tema: izrada Arhitektonskih politika RH i moguća dinamika djelovanja 
 
HZMO, 03.02.2011. god. 
J.Tucak, D.Šimunović, Neven Spetić, dipl.iur., predstojnik Ureda za poslove ostvarivanja prava iz 
mirovinskog osiguranja i doplataka za djecu, Dražen Šlibar, dipl.iur. i Igor Šoštarić, dipl.iur., za matične 
evidencije HZMO-a 

http://www.uha.hr/direkt2010.php?tekst_id=3577
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Tema: ustanovljenje načina periodične / godišnje provjere statusa ovlaštenih arhitekata, članova Komore, 
radi suzbijanja zloporaba. 
 
MZOPUG, 23.02.2011. god. 
B.Bačić, ministar, S.Butijer, predsjednik Savjeta prostornog uređenja RH, T.Ćurković, H.Hrabak, Ninoslav 
Dusper, predsjednik UHU-a i Darko Martinec, član Odbora za urbanizam HKA-a i potpredsjednik UHU-a 
Tema: definiranje aktivnosti za donošenje Arhitektonskih politika RH; novi Zakon o javnoj nabavi, 
pozicioniranje Pravilnika o cijenama usluga i Pravilnika o natječajima s područja arhitekture i urbanizma, 
Izmjenama i dopunama Zakona o postupanju i uvjetima gradnje radi poticanja ulaganja i sl. 
 

GRAD ZAGREB 
Gradski ureda za energetiku, zaštitu okoliša i održivi razvoj, Grada Zagreba, 28.02.2011. Marijan Maras, 
pročelnik,  Melita Borić, savjetnica pročelnika, D.Šimunović. 
Tema: sudjelovanje HKA-a na Zagrebačkom energetskom tjednu, koji se 04. – 09.04.2011. god. održava u 
Starogradskoj vijećnici na Gornjem Gradu. 
 

MINISTARSTVO GOSPODARSTVA, RADA I PODUZETNIŠTVA RH (MGRP), 02.03.2011. god. 
T.Ćurković, za MGRP: Robert Markt, državni tajnik, Teja Kolar, ravnateljica Uprave za sustav javne nabave, 
Sanja Rendić-Miočević, ravnateljica Uprave za gospodarsku diplomaciju, izvoz i investicije,  Spmenka 
Rakušić, načelnica Sektora za upravljanje Operativnim programom i Vesna Bilandžija,  za UHU: Ninoslav 
Dusper, predsjednik, D.Martinec, potpredsjednik i Tamara Mihinjač Pleše, stručna tajnica 
Tema: Zakon o javnoj nabavi, Zakon o poticanju ulaganja, Zakon o prostornom uređenju i gradnji, 
problematika javne nabave i niskih cijena na pojedinim natječajima. 
 

MGRP, 19.04.2011. god 
R.Bunjevac, T.Horvat, N.Mlinar, T.Ćurković, V.Bilandžija, Z.Vuić, A.Loboja, T.Kolar, J.Tucak 
Tema: rasprava o prijedlogu Komore za repozicioniranje arhitektonskih usluga unutar sustava javne nabave 
i prve verzije Izmjena i dopuna Zakona o javnoj nabavi koju je utvrdilo resorno ministarstvo 
 
MZOŠ, 30.03.2011. god. 
državni tajnik Stipe Mamić, dipl. oec., T.Ćurković i H.Njirić 
tema: principi ugovaranja arhitektonskih usluga sukladno Pravilniku o cijenama usluga (Pravilnik), 
prezentacijaApolitikA-e (Arhitektonskih politika RH). 
 
MVPEI, 18.03.2011. god. 
Petar Uzorinac, predsjednik Nacionalnog odbora RH za EXPO i vršitelj dužnosti državnog tajnika MVPEI-a, 
Ivica Maričić, nacionalni povjerenik za EXPO, Bruno Startz, zamjenik nacionalnog povjerenika za EXPO i 
direktor Izložbenog paviljona, Vedran Žagrović,  glavni koordinator za EXPO, Ira Pajer, predsjednica 
Upravnog odbora HDD-a, te T.Ćurković i R.Bunjevac, za HKA 
Tema: sudjelovanja HKA-a u radu Ocjenjivačkog suda u multidisciplinarnom natječaju za izbor najboljeg 
idejnog rješenja za Izložbeni paviljon Republike Hrvatske i Republike Slovenije, na svjetskoj izložbi EXPO 
2012. u  Yeosu-u, u Južnoj Koreji 
 
SABOR RH, 03.05.2011. god. 
J.Rošin, D.Šimunović 
Tema: nastup Komore na 07. svjetskom i europskom globalnom forumu parlamentaraca (GFP UN – 
HABITAT ), koji se održava 18. - 20. svibnja 2011. god. na Sveučilištu u povijesnoj jezgri Zadra. 
 
SABOR RH, 11.05.2011. god.  
J.Rošin, D.Šimunović, S.Cvjetko-Jerković, dipl. ing. arh., PHD student na TU DELFT i Ivana Liović, stručna 
savjetnica Odjela za prostorno planiranje MZOPU 
Tema: koncept sudjelovanja HKA-a i UHA-e 
 
Savjet za prostorno uređenje RH (SPURH), 02.05.2011.god. 
T.Ćurković, R.Bunjevac, T.Horvat, S.Bašić, H.Knifić Schaps i S.Pegan 
Tema: Kvaliteta prostornih planova i projekata koje izrađuju ovlašteni arhitekti, članovi HKA-a; izrada 
Smjernica i kriterija za arhitektonsku vrsnoću građenja; priprema koncepta Strategije prostornog uređenja 
Republike Hrvatske. 
 
MZOPUG, 16.05.2011. god. 
Branko Bačić, ministar, Nike Sudarević, državna tajnica, Stijepo Butijer, predsjednik Savjeta prostornog 
uređenja RH, H.Knifić, članica Savjeta, T.Ćurković, T.Horvat, S.Bašić, Darko Martinec, Ninoslav Dusper, 
predsjednik Udruge hrvatskih urbanista, te brojni predstavnici Urbanističkog instituta Hrvatske, HKIG-a, 
HKOIG-a, Hrvatske udruge poslodavaca, Sindikata graditelja Hrvatske, Savjeta prostornog uređenja RH i 
Državne geodetske uprave 
 



 49 

 
Tema: izmjene i dopune Zakona o prostornom uređenju i gradnji 
 
MZOPUG, 17.05.2011. god. 
Tema: problematika koja bi mogla doprinijeti unaprjeđenju rada struke i približavanju standardima EU 
 
MGRP-u – dostava Prijedloga izmjena i dopuna Nacrta zakona o javnoj nabavi i Obrazloženje inicijative 
HKA-a za sustavnu primjenu postupka natječaja pri javnoj nabavi usluga u području prostornog i 
urbanističkog planiranja, arhitekture i krajobraznog uređenja, na engleskom jeziku – 20.04.2011. 
 
MUP-u – dostava mišljenja HKA-a na nacrte prijedloga pravilnika iz područja zaštite od požara, 06.05.2011. 
 
SREDIŠNJI DRŽAVNI URED ZA RAZVOJNU STRATEGIJU I KOORDINACIJU FONDOVA EU, 
19.05.2011. god. 
D.Šimunović, J.Tucak, Perica Peko, Zvonimir Savić, zamjenik državnog tajnika, mr.sc. Tomislav Belovari, 
načelnik Odjela, Damir Tomasović, voditelj Odsjeka 

Tema: korištenje sredstava predpristupnih fondova EU, za projekte od interesa za HKA.  
 
SABOR RH, Odbor za prostorno uređenje i graditeljstvo, 15.06.2011. god. 
Marina Matulović Drpulić, predsjednica OPUG-a, Luka Denona, potpredsjednik OPUG-a, Marijana Petir, 
članica OPUG-a, Jerko Rošin, član OPUG-a, Slavko Linić, član OPUG-a, Josipa Blažević Perušić, državna 
tajnica za inspekcijske poslove MZOPUG-a, Nike Sudarević, državna tajnica MZOPUG-a, Josip Bienenfeld, 
načelnik Samostalne službe za zakonodavstvo MZOPUG-a, Alenka Košiša Čičin-Šain, članica Uprave 
Zagrebačkog holdinga, predstavnici Zelene akcije, T.Ćurković, H.Hrabak 
Tema: prijedlog Izmjena i dopuna Zakona o prostornom uređenju i gradnji i prijedlog Zakona o postupanju s 
nezakonitim zgradama. 
 
MZOPUG, 23.05.2011. god. 
ravnatelj Uprave za graditeljstvo, mr. sc. Lino Fučić, načelnica Sektora za gradnju, Mirjana Čubrić-Štefok, 
dipl.ing.arh., načelnicae Sektora za dozvole, Vesna Veselin, R.Bunjevac, V.K.M.Stošić i D.Bačić 
Tema: reforma stručnih ispita za arhitekte i moguće uvođenje stručnih ispita za krajobrazne arhitekte 
 
MZOPUG, 23.05.2011. god. 
državna tajnica Nike Sudarević, Josip Bienenfeld, dipl. iur., načelnik samostalne Službe za zakonodavstvo i 
Vlatka Đurković, dipl.ing.arh., ravnateljica Uprave za prostorno uređenje, T.Ćurković, R.Bunjevac, N.Mlinar, 
T.Horvat i S.Bašić 
Tema: Izmjene i dopune Zakona o prostornom uređenju i gradnji 
 
MZOPUG, 25.05.2011. god.  
ministar Branko Bačić 
tema: prijedlog Izmjena i dopuna Zakona o prostornom uređenju i gradnji i prijedlog Zakona o postupanju s 
nezakonitim zgradama. 
 
MZOPUG, 27.05.2011. god. 
državna tajnica Nike Sudarević, T.Ćurković, R.Bunjevac, D.Martinec, N.Mlinar, T.Horvat i S.Bašić 
Tema: Izmjene i dopune Zakona o prostornom uređenju i gradnji 
 
MZOPUG, 13.06.2011. god. 
državna tajnica Nike Sudarević, ministar Branko Bačić i predstavnici HKA-a i UHA-e 
Tema: izmjene i dopune Zakona 
 
MZOPUG, 06.06.2011. MZOPUG dostavljene primjedbe i prijedlozi na nacrt prijedloga Zakona o izmjenama 
i dopunama  Zakona o prostornom uređenju i gradnji 
 

GRAD ZAGREB, 30.05.2011. god. 

Željko Horvat, zamjenik pročelnika Gradskog ureda za prostorno uređenje, izgradnju Grada, graditeljstvo, 
komunalne poslove i promet  i Marijana Sironić, pomoćnica pročelnika Sektora za postupak izrade i 
donošenja dokumenata prostornog uređenja, istog Ureda, T.Ćurković, R.Bunjevac, H.Hrabak i T.Horvat 
Tema: definiranje uvjeta pod kojima će se raspisati arhitektonsko urbanistički natječaj za Dom za bolesnu 
djecu u Prečkom u Zagrebu, u skladu s Pravilnikom o natječajima s područja arhitekture i urbanizma 
(Pravilnik), i definiranje buduće strategije postupanja Grada Zagreba kod raspisivanja natječaja 
 
MZOPUG, 12.07.2011. god. 
državna tajnica Nike Sudarević, T.Ćurković i R.Bunjevac 
tema: stajališta Komore o zakonskim aktima čije je donošenje u tijeku, a posebno o Zakonu o 
arhitektonskim i inženjerskim poslovima i djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji 
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MZOPUG-u - 30.06.2011. god., dostavljeno očitovanje i primjedbe na prijedlog  
teksta Konačnog prijedloga Zakona o postupanju s nezakonito izgrađenim  
zgradama, te 04.07.2011. god. očitovanje i primjedbe na prijedlog teksta Izmjena i  
dopuna Konačnog prijedloga Zakona o arhitektonskim i inženjerskim poslovima i  
djelatnostima u prostornom uređenju i gradnji 
 
MVPEI, 12.07.2011. god. 
T.Ćurković, Ivica Maričić, Vedran Žagrović, Bruno Startz i Zvonko Picukarić 
Tema: definiranje i izrada Natječajnog programa za Multidisciplinarni natječaj za izbor najboljeg rješenja za 
Izložbeni paviljon Republike Hrvatske na svjetskoj izložbi EXPO 2012. u  Yeosu-u Južnoj Koreji 
 
MZOPUG, 01.09.2011. god. 
Nike Sudarević i R.Bunjevac 
Tema: suradnja na provedbi novih zakonskih akata i izradi nedostajućih podzakonskih akata - Pravilnika o 
mjerilima kartografskih prikaza, standardu, sadržaju  i obveznim  
prostornim pokazateljima elaborata prostornih planova i obveznih priloga i Pravilnika o natječajima s 
područja arhitekture i urbanizma 
 
MZOPUG,  
Radna skupina za izradu prijedloga dokumenta Arhitektonske politike RH, 14. rujna 2011. god. 
Nives Mlinar, Silvio Bašić i Jasna Tucak 
 
MZOPUG, 03.10.2011. god. 
N.Sudarević, državna tajnica, Josipa Blažević Perušić, državna tajnica, Josip Bienenfeld, načelnik, T. 
Ćurković, Z.Sever, predsjednik HKIG-a, R.Bunjevac, N.Mlinar 
Tema: priprema stručnog seminara o Novinama u zakonskoj regulativi o prostornom uređenju i gradnji 
 
GRAD ZAGREB, 21.09.2011. god. 
D.Ambrožić, J.Tucak, D.Šimunović 
Tema: način provedbe natječaja, raspisanih prema modelu javne nabave za korištenje fondova EU 
 
HKA – OKRUGLI STOL – FER 
Pod pokroviteljstvom Vlade RH, 18. travnja 2011. god. na Fakultetu elektrotehnike i računarstva održan je 
Okrugli stol pod nazivom Obnovljivi izvori energije, napredne energetske mreže i energetska učinkovitost, 
koji je organiziralo devet fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, tehničkog i biotehničkog područja: 
 
Fakultet elektrotehnike i računarstva 
Fakultet strojarstva i brodogradnje 
Fakultet kemijskog inženjerstva i tehnologije 
Arhitektonski fakultet 
Građevinski fakultet 
Agronomski fakultet 
Šumarski rfakultet 
Prehrambeno-biološki fakultet 
Rudarsko-geološko-naftni fakultet. 
Cilj Okruglog stola bio je potaknuti istraživanje i razvoj novih energetskih tehnologija, te na taj način 
doprinijeti izvršenju preuzetih zakonskih obveza i pokrenuti razvoj društva.  
U utorak, 19.04.2011. god., na temelju zaključaka skupa održanog na FER-u, na kojem je nazočilo oko 450 
sudionika, u Rektoratu Sveučilišta u Zagrebu, potpisana je Deklaracija, kojom su dekani istaknuli zajednički 
plan aktivnosti na pokretanju multidisciplinarnog istraživačko-razvojnog programa vezano uz obnovljive 
izvore energije, napredne energetske mreže i energetsku učinkovitost, te kojom se potiče sinergija 
gospodarstva, politike i znanosti u cilju razvoja hrvatskog društva. 
 
Komoru je predstavljala stručna tajnica, koja je ispred HKA-a čestitala na inicijativi za potpisivanje 
Deklaracije, jer ona govori o potencijalima i osviještenosti RH, te postojanju domaćeg „know – how“-a. 
Upozorila je na dva bitna aspekta istaknuta na Okruglom stolu: 

1. zgradarstvo, kao dominantnu kategoriju, koja sudjeluje u energetskoj potrošnji zemlje s čak 40 %, 
2. potrebu sinergijskog djelovanja za dosizanje zacrtanih ciljeva: znanosti, gospodarstva i politike. 

Kao osoba koja dolazi iz institucije čija je djelatnost vezana uz projektiranje zgrada, koje u  energetskoj 
potrošnji zemlje sudjeluju s čak 40 %, želi upozoriti na važnost pripremne faze građenja – projektiranje i 
postupke javne nabave arhitektonskih usluga. 
Oba segmenta od presudnog su značenja za postizanje konačnog cilja: kvalitete, u smislu neutralne ili 
energetski učinkovite zgrade. Ukoliko u projektiranju i nabavi arhitektonskih usluga postoji zapreka takvom 
djelovanju, onemogućili smo realizaciju ciljeva kojima se bavi ovaj Okrugli stol, a to se ne smije dogoditi. 
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Zato, ne iz kritizerskih razloga, već želeći konstruktivno doprinijeti otkrivanju svih zamki procedura i 
postupaka iz prakse, koje nas udaljavaju ili onemogućavaju u realizaciji zacrtanih ciljeva, ističe da 
konstatacija gosp. Horvata o postojanju zakonodavnog okvira za okretanje zemlje OIE razvoju, u ovom 
segmentu, nažalost, nije točna. 
Naime, zakonodavni okvir ne čini samo regulativa kojom su propisani uvjeti za ostvarivanje energetski 
učinkovitih zgrada, već i brojni drugi zakoni, koji izravno čini se nemaju veze s energetskom učinkovitošću. 
Konkretno, arhitektonske se usluge izjednačavaju s robama i uslugama za koje je mjerodavna ekonomski 
najpovoljnija cijena, mimo postojećeg Pravilnika o cijenama usluga, što je potpuno neprihvatljivo, jer se 
postupak projektiranja svodi na udovoljavanje zakonskom minimumu, a često niti to. Zato se javna nabava 
arhitektonskih usluga mora repozicionirati unutar sustava javne nabave, na način da omogući  utakmicu 
kvalitetom i stručnu verifikaciju svih  parametara o kojima se ovdje govori.  
Svoja nastojanja na kvaliteti izgrađenog okoliša i ukupnoj kvaliteti života građana ove zemlje, između 
ostaloga baziranu na energetskoj učinkovitosti, Komora je artikulirala u dokumentu Arhitektonske politike 
RH, te potpisivanjem Izjave sa smjernicama za njezino donošenje, koja je usuglašena i potpisana na 03. 
Kongresu hrvatskih arhitekata u Splitu, 25. studenog 2010. god. (potpisnici: MZOPUG, Savjet prostornog 
uređenja RH, UHA i HKA).  
 
Donošenje Arhitektonskih politika RH, zasigurno je jedna od važnih mjera koje nas vode OIE-u i zaštiti 
nacionalnih interesa, pa ispred HKA-a apelira da se, sukladno ovdje prepoznatoj potrebi sinergijskog 
djelovanja i Arhitektonske politike RH prepoznaju u svom značenju i da im se pruži potrebna potpora u 
realizaciji.  
Kako ne bi bilo dvojbi oko toga možemo li se opredijeliti za ovakav način postupanja u javnoj nabavi, 
podsjeća da Europska komisija upravo provodi javnu raspravu o potrebi preispitivanja Direktive kojom se 
uređuje područje javne nabave, tzv. Green Paper -Zelena knjiga o modernizaciji europske politike javne 
nabave, prvenstveno kao mjeru za provedbu energetske politike EU. 
 

HKA - WIENERBERGER 
Brick Award '12 Hrvatska  
 
Tvrtka Wienerberger u suradnji s Hrvatskom komorom arhitekata organizirala je i 03.03.2011. god. objavila 
natječaj za najbolju arhitektonsku realizaciju u Hrvatskoj u kojoj je korištena opeka. Na taj je način 
ustanovljena hrvatska praksa izbora za Brick Award. 
Natječajem se željelo vrednovati uspješne najkvalitetnije primjere realiziranih arhitektonskih rješenja u 
kojima se opeka za zidove, fasade, opločnike, crijep i druge glinene proizvode, koristi na izniman i/ili 
inovativan način u pogledu izvedbe i tehnologije 
Zaprimljeno je ukupno 12 radova,  desetorice autora, od čega je 11 radova zadovoljilo propozicije Natječaja. 
Prispjele radove razmatrao je Ocjenjivački sud Hrvatske komore arhitekata, u sastavu: Boris Duplančić, 
prof. Neno Kezić i Ante Uglešić (Za Tajništvo: D.Šimunović). 
Od radova prispjelih na Natječaj, Ocjenjivački sud je, 28. ožujka 2011. god., izdvojio 3 rada, kao 
najuspješnije realizacije, koje navodimo redoslijedom zaprimanja u Tajništvu HKA: 
1. Kuća u Rudešu,...............................obiteljska kuća,  

autora Tomislava Pavelića 
2. Aula Pape Ivana Pavla II,................sakralni objekt,  

autora Saše Randića i Idisa Turata 
3. Obiteljska kuća Podfuščak,...........obiteljska kuća,  

autora Tomislava Ćurkovića i Zorana Zidarića 
Ocjenjivački sud je zaključio da su odabrani radovi primjereni karakteru Natječaja u smislu upotrebe 
materijala, te predstavljaju visoke arhitektonske dosege u svojim kategorijama. 
Zajednička karakteristika odabranih radova je da na primjeren način koriste glinene proizvode, kako u 
konstrukciji zgrade, tako i u oblikovanju. 
Ovaj natječaj ima za svrhu popularizirati način gradnje i način života, koji je istovremeno i tradicionalan i vrlo 
moderan, imajući u vidu filozofiju From cradle to cradle – princip kvalitetnog i održivog života, kojem se 
svijet okreće, kao jedinoj opciji sigurne i održive budućnosti.  
Najbolji odabrani radovi u RH proslijeđeni su automatizmom na svjetski natječaj “Brick Award '12”, za 
2012. godinu,u Beč. Tvrtka Wienerberger u suradnji s Hrvatskom komorom arhitekata, planira izložbu 
najuspjelijih realizacija u kategoriji glinenih proizvoda prezentirati u Hrvatskoj, te će na njoj biti uručena i 
priznanja autorima odabranih radova. 

 
Natječaj za dizajn vizualnog identiteta Hrvatske komore arhitekata 
 
Temeljem Odluke UO 05/24/16092011, s 24. sjednice, UO HKA-a odlučio se za ponovni raspis Natječaja, 
uvažavajući sva pozitivna i negativna iskustva iz prvog Natječaja, iz travnja 2011. god., prvenstveno 
tragajući za kvalitetom rješenja koje treba grafički prezentirati i promicati rad struke i institucije, Hrvatske 
komore arhitekata. 



 52 

 
 
HKA-a je, kao raspisivač, organizator i provoditelj, raspisala javni Natječaj za dizajn vizualnog identiteta 
Hrvatske komore arhitekata (Natječaj), na kojem pravo sudjelovanja imaju profesionalni dizajneri i arhitekti.  
Svrha Natječaja je dobivanje kvalitetnog znaka i vizualnog identiteta HKA-a. 
Natječaj je objavljen u Jutarnjem listu i na web stranici HKA-a. Sukladno navedenoj Odluci UO-a, članovi 
Ocjenjivačkog suda, su Tomislav Ćurković, dipl. ing. arh., Boris Fiolić, dipl. ing. arh. i Helena Paver Njirić, 
dipl. ing. arh. Natječaj počinje u petak, 28.10.2011. god., rok za postavljanje pitanja natjecatelja je, 
08.11.2011. god., a rok za primanje natječajnih radova, 28. studenoga 2011. god. Završetak rada 
Ocjenjivačkog suda definiran je najkasnije do, 09.12.2011. god. 
Komora očekuje da će natjecatelji iz svega navedenog prepoznati namjeru HKA-a da putem novog 
vizualnog identiteta predstavi sebe kao dinamičnu, suvremenu strukovnu instituciju s javnim ovlastima, 
zauzetu za unaprjeđenje rada arhitektonske struke i zaštitu javnog interesa, i odazvati se ponovljenom 
pozivu na sudjelovanje i davanje svog kreativnog doprinosa ovom Natječaju. 
 

SDURSKFEU 
 
Sukladno planu rada Odbora za međunarodnu suradnju (OMS) stručna je tajnica  organizirala sastanak 
predstavnika HKA-a (D.Šimunović, J.Tucak, Perica Peko) s predstavnicima Središnjeg državnog ureda za 
razvojnu strategiju i koordinaciju fondova EU (Zvonimir Savić, zamjenik državnog tajnika, mr.sc. Tomislav 
Belovari, načelnik Odjela, Damir Tomasović, voditelj Odsjeka), radi informiranja o mogućnostima korištenja 
sredstava predpristupnih fondova EU, za projekte od interesa za HKA.  
Na sastanku, koji je održan 19.05.2011. god., utvrđeno je da SDURSKFEU može Komori pomoći 
informacijom o modalitetima apliciranja za sredstva EU, no, naglašeno je da se najefikasnija operativna 
pomoć može dobiti na nižim nivoima kakav predstavlja Agencija za mobilnost i programe EU, kod koje je 
stručna tajnica već dobila konkretne naputke. 
Predstavnici SDURSKFEU-a obećali su dostaviti materijale koji bi Komori trebali pomoću u snalaženju s 
fondovima, koji su, naglasili su, prilično složeni i rješavaju se u dugotrajnim postupcima odobravanja (1-3 
godine). Također, institucije koje dobiju sredstva trebaju imati organiziran način praćenja svojih projekata i 
logistiku koja osigurava transparentnost i preglednost u svim fazama realizacije projekta. 
Razvoj događaja je pokazao, kao i mogućnosti koje nude europski predpristupni i strukturni fondovi da je 
riječ o poslu koji nije moguće razvijati kao popratnu djelatnost nekog odbora, već je na prijedlog OMS-a 
Upravni odbor osnovao Odbor s isključivom zadaćom pripreme za pristup i apliciranje u fondove EU za 
projekte od interesa Komore. 
 

HKA – 08. drvno – tehnološka konferencija 
 
Na poziv Drvnog klastera, Hrvatska komora arhitekata pozvana je u svojstvu predavača na 08. drvno – 
tehnološku konferenciju, centralni sektorski skup hrvatske prerade drva, na kojem struka usklađuje stavove i 
raspravlja o sektorskoj politici i trendovima s predstavnicima šumarstva, akademske zajednice, dobavljačima 
tehnologija i repromaterijala, predstavnicima banaka i institucija, koji je 06. - 07. lipnja 2011. god. održan u 
Opatiji, pod naslovom Spremnost drvne industrije za EU ? 
Konferenciju su otvorili mr. sc. Božidar Pankretić, potpredsjednik Vlade RH i ministar regionalnog razvoja, 
šumarstva i vodnoga gospodarstva i Nadan Vidošević, predsjednik Hrvatske gospodarske komore. 
U sklopu Uvodnih prezentacija skupu su se kraćim izlaganjima obratili pozvani predavači, predstavnici 
institucija (za HKA, D.Šimunović, stručna tajnica).  
Istaknula je da gospodarska kriza trenutno obilježava većinu djelatnosti u RH. Utoliko je veće značenje 
uspjeha drvne industrije, koja u izvozu RH sudjeluje s 8 %.  
Kriza nas okreće načelnim i strateškim pitanjima, za koja, kada nam ide dobro, uglavnom nemamo 
vremena, što predstavlja njezin pozitivan aspekt u traganju za željenom pozicijom i značenjem.  
Smatra stoga da drvna industrija treba svoje mjesto tražiti unutar održivog razvoja, čime se sadašnji 
pokazatelji uspješnosti mogu i dodatno unaprijediti, te upoznala sudionike s naporima Hrvatske komore 
arhitekata na donošenju Arhitektonskih politika RH.  
 

SZG – Predsjednik RH 

 
U sklopu suradnje HKA-a sa Savjetom za zelenu gradnju (SZG), 05.07.2011. god., predsjednik Komore 
pozvan je sudjelovati na Better Building Brunch-u, s prof. dr. sc. Ivom Josipovićem, predsjednikom RH i 
drugim pozvanim institucijama. 
Na taj način svečano je otvorena serija okupljanja  Better Building Brunch u velikoj dvorani Hotela Regent 
Esplanade u Zagrebu, koja imaju za cilj povezati ljude različitih profila, zainteresiranih za zelenu gradnju, 
održivi razvoj i društveno odgovorno poslovanja u Hrvatskoj, kako bi na jednom mjestu iznijeli i razmjenjivali 
stavove o mogućnostima poboljšanja hrvatskog tržišta, kroz društveno i ekološki osviješteno poslovanje, te 
zelenu gradnju općenito.  
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Predsjednik Josipović je u zauzetom pozdravnom govoru naglasio značenje zelene gradnje i održivog 
razvoja za RH, te pozvao na zajednički rad na stvaranju uvjeta  za usmjeravanje buduće gradnje u smislu 
održivog razvoja.                     
Uz predsjednika Josipovića, govornici na ovom skupu bili su Vedrana Likan, predsjednica SZG-a, te 
potpredsjednik SZG-a, Hrvoje Kvasnička. 
SZG u Hrvatskoj dio je mreže New Europe GBC, mreže za razvoj i nastajanje savjeta za zelenu gradnju u 
regiji Nove Europe. Pridruženi je član Svjetskog savjeta za zelenu gradnju, te inicijator povezivanja savjeta 
u bližem okruženju (CEE i SEE), kako bi na toj razini došlo do razmijene iskustava, znanja i aktivnosti, koje 
su prilagođene potencijalima i mogućnostima naših tržišta, s obzirom na njihovu veličinu, povezanost, blisku 
tradiciju, tendencije i ambicije. 
Namjera i zadaća SZG-a RH su, kroz suradnju s privatnim i javnim sektorom i primjenu održive graditeljske 
prakse, ponuditi tržištu sadržaje i aktivnosti bazirane na ključnim područjima djelovanja: 

• informiranje i educiranje; 

• osnivanje suradnje i partnerstva s drugim organizacijama; 

• organiziranje simpozija, seminara, radionica, konferencija i godišnjih skupova; 

• organizaciju i sudjelovanje u kampanjama za osvješćivanje javnosti te, tamo gdje je to primjereno, 
utjecanjem na propise iz područja gradnje. 

 

Ministarstvo kulture / PARK PRIRODE LONJSKO POLJE 
 
Na poziv ravnatelja Parka prirode Lonjsko polje (PP LP), Gorana Gugića, u povodu Dana europske baštine, 
stručna tajnica HKA-a, pozvana je sudjelovati u programu i Okruglom stolu pod nazivom Upravljanje 
zaštitom i obnovom drvene tradicijske arhitekture, koji je 24.09.2011. god., održan u Javnoj ustanovi PP LP, 
u Krapju, selu koje je 1995. god., Nacionalni odbor Vijeća EU, proglasio selom graditeljske baštine. 
 
Moderator Okruglog stola Ksenija Petrić, dipl. ing. arh., viša stručna savjetnica – konzervator, predložila je 
okupljenim predstavnicima resornog Ministarstva, lokalne uprave i strukovnih institucija, teme Okruglog 
stola, koje se baziraju na Planu upravljanja PP LP za 2009. – 2018. god., izrađenom u suradnji s 
Ministarstvom kulture (MK), s posebnim osvrtom na potrebu edukacije. 
 
Kako je Komora uvrstila rad na nadopuni znanja u pogledu upravljanja parkovima prirode u smislu zaštite 
tradicijske drvene kuće, istaknula je stručna tajnica, realno postoji mogućnost uključivanja edukacijskih 
radionica za obnovu tradicijskog graditeljstva u Program stalnog stručnog usavršavanja HKA-a, koje bi 
uključivale ovlaštene arhitekte, lokalnu administraciju i stručnjacima svih profila koje takav rad uključuje. 
Okrugli stol je, između ostalog, utvrdio da postoji velika potreba obrazovanja kadra za ovakve specifične 
potrebe, pa je potrebno potaknuti inicijativu za uvrštenje ovih obrazovnih sadržaja na nivou studija 
arhitekture, postdiplomskog studija i unutar Programa SSU-a. Naglasila je važnost osiguranja sredstava za 
ovu vrstu projekata, budući Komora ima isključivi izvor financiranja iz članarina, a ne i iz Državnog 
proračuna. 
Međutim, okupljanjem svih zainteresiranih strana financiranje ne bi trebao biti problem. 
U tom smislu predložila je i održavanje sastanaka u MK-u, koje može dati potrebnu podršku. 
Ujedno, istaknula je, to može biti i prilika da se potakne pitanje licenciranja ovlaštenih arhitekata na temelju 
edukacije, koja bi osigurala potrebnu kvalifikaciju. 
Ova inicijativa naišla je na odobravanje predstavnika MK-a, pa to otvara mogućnost unaprjeđenja 
problematike educiranja kadrova u kontekstu stjecanja licence za rad na graditeljskoj baštini. 
 

HOK 
 
Na poziv i u organizaciji Hrvatske obrtničke komore (HOK) u Obrtničkom domu je 06.10.2011. god. održan 
prvi Forum sudova časti i stegovnih tijela komora Hrvatske, na kojem su Komoru predstavljali J.Tucak, 
D.Šimunović i I.Š.Đurin. 
Forum je organiziran kao pripremna aktivnost za 2. Međunarodnu konferenciju: 
Alternativno rješavanje sporova – mogućnosti suradnje pravosuđa i gospodarstva. 
Konferencija u organizaciji HOK-a, održava se 18. i 19. listopada 2011. god., u Velikoj dvorani HOK-a, pod 
pokroviteljstvom predsjednice Vlade Republike Hrvatske, Jadranke Kosor, a supokrovitelji su Ministarstvo 
gospodarstva, rada i poduzetništva i Ministarstvo pravosuđa RH. 
Cilj prvog Foruma bio je predstavljanje 23-u hrvatskih komora, te načina rada njihovih stegovnih tijela / 
sudova časti, pa su u tom smislu nazočni predstavnici komora u kraćem obraćanju ukazali na specifičnosti 
njihova ustroja i načina rada. 
Predstavnici HKA-a i HKIE-a istaknuli su neprimjerenu visinu kazni, koje su za komore u graditeljstvu 
propisane zakonom, u odnosu na platežnu moć njihovih članova.  
 
 
 

http://www.gbccroatia.org/hr/naslovnica/novosti/better-building-brunch-s-prof.dr.sc.-ivom-josipovicem%2c-predsjednikom-rh,12.html
http://www.gbccroatia.org/hr/naslovnica/novosti/better-building-brunch-s-prof.dr.sc.-ivom-josipovicem%2c-predsjednikom-rh,12.html
http://www.gbccroatia.org/hr/naslovnica/novosti/better-building-brunch-s-prof.dr.sc.-ivom-josipovicem%2c-predsjednikom-rh,12.html
http://www.gbccroatia.org/hr/naslovnica/novosti/better-building-brunch-s-prof.dr.sc.-ivom-josipovicem%2c-predsjednikom-rh,12.html
http://www.gbccroatia.org/hr/naslovnica/novosti/better-building-brunch-s-prof.dr.sc.-ivom-josipovicem%2c-predsjednikom-rh,12.html
http://www.gbccroatia.org/hr/naslovnica/novosti/better-building-brunch-s-prof.dr.sc.-ivom-josipovicem%2c-predsjednikom-rh,12.html
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Delegat HKIE-a je naglasio da ovo ima posebno značenje u situaciji u kojoj je potrebno sankcionirati 
članstvo koje je povrijedilo dužnost ovlaštenog inženjera / arhitekta, koji nije prikupio potreban broj bodova 
sukladno Pravilniku, što dovodi u pitanje licencu za rad, u njihovom slučaju za više od 25 % njihovih 
članova. 
 
Ova diskusija potaknula je načelno pitanje usavršavanja znanja u komorama u kojima je to zakonska 
obveza  u kontekstu gospodarske krize, koju dodatna davanja još više produbljuju. 
Ideja za okupljanje hrvatskih komora je razmjena iskustava i unaprjeđenje rada stegovnih tijela / sudova 
časti na nivou RH, te ideja da se pokušaju ustanoviti zajednički principi medijacije sporova, kao modela koji 
proizlazi iz novog Zakona o mirenju.  
Tajnica Suda časti i Centra za mirenje HOK-a, Suzana Kolesar, dipl. iur., naglasila je potrebu razlikovanja 
medijacije od drugih oblika posredovanja. Istaknula je: Pravo gleda na prošlost, a medijacija u budućnost. 
Dok se u pravnim postupcima koriste pravne metode u medijacijama glavnu riječ vode poznavatelji struke, 
koji mogu pronaći odgovarajuća strukovna rješenja.  

 

 
 
 
 
Priredila: 
 
Dušanka Šimunović, dipl.ing.arh., 
stručna tajnica HKA-a 
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 Tomislav Ćurković, ovl. arh., 

                                predsjednik     
                                Hrvatske komore arhitekata 

 
 
 
Klasa:   960-03/11-05/3 
Ur.broj:   505-11-1 
  
U Zagrebu,          25. studenog 2011. god. 
 

 
 
 


